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RAMS BAŞAKŞEHiR, LiGDE
KAYSERiSPOR’U KONUK EDiYOR

GIOVANNI GUIDETTI TAKIMININ 
GENÇLEŞMESiNDEN MEMNUN

UğUr CanBOLat 5’te

ÖĞRENDİKLERİMLE
YAŞAMAYI UNUTTUM

öğr. gör. Hande Ortay 7’de

TEK KUTUPLU DÜNYA: 
SİYONİST YAHUDİLERİN 

GÜÇLENMESİNİN ARKA PLANI

n dünya Sağlık Örgütünün (DSÖ) işgal altın-da bulunan Filistin topraklarındaki acildurumlar sorumlusu Ayadil Saparbekov,son 1 yılda İsrail’in saldırıları altında bu-lunan Gazze’deki nüfusun yüzde 6'sındanfazlasının yaralandığını veya öldürüldü-ğünü bildirdi. Saparbekov, “En az 10 binkişi ise enkaz altında mahsur kaldı. Gaz-ze’deki sağlık sistemi, tekrarlanan saldırı-lar ve devam eden malzeme, ilaç, yakıt vepersonel eksikliğinden ötürü büyük zarargördü” değerlendirmesini yaptı.

hamanEy’dEn 4 yıl aradan sonra Cuma huTbEsİ:
kana susamış kuduz kÖPEğE En hafİf yanıTı vErdİk

İsrail'i gerekirse 
yine vuracağızİran dini lideri Hamaney, Tahran’daki İmam Humeyni Camii’ndecuma hutbesinde İsrail’e meydan okudu. “Müslüman ülkelerin ortakdüşmanı var” diyen Hamaney, “Bu, İsrail’e vereceğimiz en hafif ceza.Görevimizi yapacağız, gerekirse İsrail’i yine vuracağız” diye konuştu
İSLAM DÜNYASINA BİRLİK ÇAĞRISI

n İran dini lideri Ayetullah Ali Hamaney, başkent Tah-ran’da kıldırdığı cuma namazının ardından cumahutbesi verdi. İran televizyonu, Hamaney’in dört yılaradan sonra ilk kez namaz kıldırıp hutbe verdiğicaminin dışında büyük kalabalığın toplandığını bil-dirdi. Hamaney’in cuma hutbesi, Gazze’deki İsrail-Hamas savaşının birinci yıl dönümünden üç günönce gerçekleşti. Hutbesinin büyük bir kısmını Filis-tin ve Lübnan’a ayıran Hamaney, cuma hutbesininilk kısmında İslam dünyasına birlik çağrısı yaparak,“Düşman aynı düşmandır. Bütün bu İslam ülkelerin-de sağlam bir şekilde hazırlıklı olmalıyız” dedi.

SİYONİST REJİM KAZANAMAYACAK
n İsraİl’İn köşeye sıkıştığını vurgulayan Hamaney, “Si-yonist grup şu sonuca vardı; asla Hamas’a ve Hizbul-lah’a galip gelemediler. Siyonist rejim asla galip gele-meyeceğini anladı. Lübnan ve Hizbullah’ta dökülendirenişçi kanları sizi asla yolunuzdan döndüremeye-cek” açıklamasını yaptı. İsrail’in endişe içinde oldu-ğunu belirttiği konuşmasının devamında Hamaney,şunları söyledi: “Bu kan dökücü rejime karşı AksaTufanı operasyonu üzerinden bir yıl geçti. Rejimintek hedefi varlığını koruyabilmek. Tıpkı o kurulduğuyıllardaki telaşa düşmüş haldeler. Filistin’in ve Lüb-nan’ın yiğitleri İsrail’i 70 yıl geriye götürdü.” / 7’dE

KANA SUSAMIŞ KUDUZ KÖPEK
n lübnanlıların Filistin’e desteğinin haklı olduğu-nu vurgulayan Hamaney, “Kimsenin bu meşru des-teği eleştirmeye ve neden sahaya giriyorsunuz de-meye hakkı yoktur. Silahlı Kuvvetlerimizin gerçek-leştirdiği yanıt da tamamen meşrudur” diye konuş-tu. Hamaney, İran’ın İsrail’e yönelik füze saldırısıhakkında, “Silahlı kuvvetlerimizin eylemi işgalci Si-yonist rejime karşı verebileceğimiz en hafif cezaydı.İşledikleri akıl almaz suçlar karşısında bu kana su-samış kuduz köpeğe karşı verebileceğimiz en hafifyanıtı verdik. Biz her türlü görevimizi yerine getir-meye devam edeceğiz” ifadelerini kullandı.

Kanlı eller 
Gazze'den 
çekilmiyorİsrail’in Gazze’ye yönelik hava saldırıları sürü-yor. Terör ordusunun Gazze’nin çeşitli bölgele-rine düzenlediği saldırılarda 9 Filistinli yaşamı-nı yitirdi. İşgal altındaki Batı Şeria’nın kuzeyin-de yer alan Tulkerim’de ise 18 kişi öldürüldü

n TErÖrİsT İsrail ordusunun Gazze’nin çe-şitli bölgelerine düzenlediği saldırılarda 9Filistinli yaşamını yitirdi. Gazze’nin ortabölgesindeki Deyr el-Belah kentinde bu-lunan Aksa Şehitleri Hastanesi’nden yapı-lan açıklamada, Deyr el-Belah kentindeİsrail savaş uçaklarının saldırısında ölen 4kişinin naaşı ile çok sayıda yaralının has-taneye getirildiği aktarıldı. Görgü tanıkla-rına göre İsrail hücumbotları Gazze kenti-nin deniz kıyılarına top mermileri attı.
n fİlİsTİn Sağlık Bakanlığı, İsrail savaşuçaklarının Tulkerim Mülteci Kampı’nda-ki bir kafeye hava saldırısı düzenlediğiniaçıkladı. Saldırı sonucu 18 kişinin hayatınıkaybettiği, çok sayıda kişinin de yaralan-dığı belirtildi. İsrail Savunma Kuvvetle-ri’nden yapılan açıklamada, Hamas’ın böl-ge komutanı Zahi Yaser Abd al-Razeq Ou-fi’nin saldırıda öldürüldüğü duyuruldu.Saldırıda diğer yerel Hamas yetkililerininde öldürüldüğü kaydedildi. 

n lübnan’a kara harekatına başlayanİsrail ordusu, başkent Beyrut’u birkez daha hedef aldı. Beyrut’un güne-yinde peşpeşe patlama sesleri du-yuldu. 23 Eylül’den bu yana yaşananen şiddetli patlamalardan biri mey-dana geldi. Art arda yaşanan patla-malar binalarda sarsıntılara sebepoldu. İsrail basınına göre, Hizbullahyöneticilerinin bulunduğu Dahi-ye’deki bir yeraltı sığınağına saldırıdüzenlendi.

n İsraİl’İn Nasrallah’ı öldürmesindenbu yana bölgedeki en ağır bombar-dımanlardan birinin yaşandığı belir-tildi. Saldırının hedefinin ise Nasral-lah’ın halefi Haşim Seyfettin olduğuiddia edildi. İsrail’in Lübnan’a yöne-lik işgalinin genişlediğinin bir işaretiolarak, İsrail ordusu, 20’den fazlakasabanın sakinlerini bölgeyi bo-şaltmaları konusunda uyardı. Surkentinin kuzeyindeki bölgeler içinde tahliye emri yayınladı.

İşgalcinin hedefi
Nasrallah'ın halefiİşgalci İsrail, Lübnan’a yönelik şiddetli bombardımanı sürdü-rürken Hizbullah’ın ikinci ismi Haşim Seyfettin’i hedef alıyorGazze'deki nüfusun yüzde

6'sından fazlası öldürüldü

Biden ve Harris'e
İsrail'e desteği

durdurun çağrısı
n amErİkalı 99 doktor, Gazze’de görevli olduklarıdönemde şahit oldukları insanlık dramını ABD Baş-kanı Joe Biden ve BaşkanYardımcısı Kamala Harris’eyazdıkları bir mektuplapaylaştı. Gönüllü doktorlar,İsrail’e verilen desteğin sonbulmasını talep ederken,saldırılar sonucu bebekölümleri, salgın hastalıklarve insan hakları ihlalleri ya-şandığını vurguladı. Mek-tupta, “Hiçbirimiz 7 Ekim’deİsrail'deki kişiler tarafındanişlenen dehşeti desteklemi-yoruz” ifadelerine yer verdi.

Johnson'dan
şok iddia

n İngİlTErE eski BaşbakanıBoris Johnson, İsrail Başba-kanı Binyamin Netanyahutarafından kullanıldıktansonra banyosun-da bir dinleme ci-hazı bulunduğu-nu iddia etti.Johnson, “Buolayla ilgili bilme-niz gereken herşey kitapta yer alıyor” der-ken, Londra’daki İsrail Bü-yükelçiliği’nden henüz biraçıklama gelmedi. / 7’dE

Tuzla'da polise 
silahlı saldırı

n Tuzla’da dolandırıcılık suçundan arananşüpheli için Tepeören Villaları’ndaki biradrese giden polise içeriden ateş açıldı.Açılan ataş sonucu bir polis memuru ya-ralandı. Yaralı polis, Marmara Üniversite-si Pendik Eğitim ve Araştırma Hastanesi-ne kaldırıldı. Olay yerine özel harekatsevk edildi. Adresteki şüphelilerden ikisipolis ekiplerince gözaltına alınırken, birzanlı silahla polise direndi. Ekipler tara-fından vurulan şüphelinin hayatını kay-bettiği anlaşıldı. / 3’TE

Beyoğlu tacizcileri 
yeniden gözaltında
n bEyoğlu’nda sokakta yürüyen bir kadı-nın önü kesip taciz eden iki erkek, gözal-tına alındıktan sonra emniyette ifade ve-rip serbest bırakılmıştı. S.T. ve Ö.K. isimlibu erkeklerin daha önce “cinsel saldırı”,“kasten yaralama”, “mukavemet”, “gasp”ve “otomobilden hırsızlık” gibi suçlara ka-rıştığı öğrenildi. S.T. ve Ö.K., gelen tepkile-rin ardından yeniden gözaltına alındılar.

İstanbul'da yaşam
maliyeti bir yılda 
yüzde 60,30 arttı

nEnflasyon ve döviz kurlarının yük-
selişi derken Türkiye’de hayat paha-
lılığı gözle görülür şekilde büyüyor.
Özellikle kira ve gıda fiyatlarının uç-
tuğu İstanbul’da artık yaşamak ol-
dukça zor. İPa’ya göre, İstanbul’da
yaşamanın maliyeti bir önceki aya
göre yüzde 3,62, geçen yılın aynı
ayına göre ise yüzde 60,3 arttı. İs-
tanbul’da dört kişilik bir ailenin or-
talama yaşam maliyeti 71 bin 431
lira olarak hesaplandı.

Nasrallah'ı 
katlettiler

n Cumhurbaşkanı Recep Tayyip ErdoğanAdana Şakirpaşa Havalimanı’nda düzen-lenen TEKNOFEST 2024 etkinliğinde ko-nuştu. İsrail’in BM Genel Sekreteri Anto-nio Guterres’i istenmeyen adam ilan et-mesine tepki gösteren Erdoğan, “196ülke herhalde BM Genel Sekreteri’ne sa-hip çıkacaktır” dedi. Erdoğan, “İsrail, Ha-mas bahanesiyle önce Gazze’yi işgal etti.Şimdi de Hizbullah bahanesiyle Lüb-nan’da kan döküyor. Filistin’in seçilmişson başbakanı Haniye’yi şehit ettiktensonra geçtiğimiz günlerde de Hizbullah li-deri Nasrallah’ı katlettiler” diye konuştu.
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Emine Erdoğan, Beştepe Millet Kongre ve Kültür 
Merkezi'nde "Doğal Olan Normal Doğum" temasıyla 
gerçekleştirilen Normal Doğum Eylem Planı Tanıtım 
Toplantısı'na katıldı. 

Burada yaptığı konuşmada, eylem planı tanıtım 
toplantısı dolayısıyla katılımcılarla bir arada olmak
tan duyduğu mutluluğu dile getiren Emine Erdoğan, 
doğum tecrübesinin, anne ve bebek arasında hayat 
boyu sürecek özel bir bağın kurulduğu oldukça has
sas bir süreç olduğuna dikkati çekti. 

Emine Erdoğan, "Bir bebekle birlikte, sevginin, 
gücün, güvenin hayat bulduğu doğum esnasında 
yaşananlar, annenin ve bebeğin üzerinde bir ömür 
etkisi kalacak derin izler bırakır. Bu yüzden, bu özel 
zamanın mümkün olduğunca fıtrata ve doğala uygun 
bir şekilde gelişmesi, hayati önem taşır." ifadelerini 
kullandı. 

 
Doğal doğumla güçlü bir güven ve sevgi 

bağının temeli de atılıyor 
Doğal doğumun başrolünde yer alan anne 

adayının, yeni bir ruhun dünyaya gelişini ve vücud
unun mucizevi değişimini tüm boyutlarıyla deney
imleyebileceğine işaret eden Emine Erdoğan, 
"Hormonların sağlıklı bir şekilde salgılandığı doğal 
doğum sürecinde, anne hızlı bir şekilde toparlanır, 
bebeğini kucağına alır ve emzirerek ömrün sonuna 
kadar devam edecek güçlü bir güven ve sevgi bağının 
temelini atar." diye konuştu. 

Emine Erdoğan, doğal doğumun bebeğin üz
erindeki olumlu etkilerinin saymakla bitmeyeceğine 
dikkati çekerek, "Doğum kanalında karşılaştığı fay
dalı bakteriler sayesinde güçlü bir bağışıklık sistemi 
geliştiren bebek, bu mucizevi yolculukta akciğer 
gelişimini de sağlıklı bir şekilde tamamlar. Araştır
malar, beyin gelişiminde bellek, öğrenme, farkındalık 
gibi davranışları düzenleyen protein salgılarının 
doğal doğumda daha fazla üretildiğini ortaya 
koyuyor." bilgisini paylaştı. 

 
"Türkiye'de dünyaya gelen iki çocuktan birisi 

sezaryenle doğuyor" 
Emine Erdoğan, normal doğumun anne ve bebek 

üzerindeki tüm faydalarına rağmen tıbbi gereklilik 
dışındaki sezaryen oranlarının yüksekliğine işaret 
ederek, sözlerini şöyle sürdürdü: 

"Normal doğumun bütün bu faydalarına rağmen 
ne yazık ki günümüz dünyasında kadınlar bu eşsiz 
tecrübeyi olması gereken doğal haliyle yaşayamıyor. 
Modern zamanın konformist ve maddeci yaklaşım
ları nedeniyle dünyanın en kadim tecrübesi, tıbbi bir 
operasyona indirgeniyor. 

Sezaryen, 'büyük bedelleri olan cerrahi bir op
erasyon' yerine, 'pratik, hızlı ve ağrısız bir doğum 
seçeneği' olarak tanıtılıyor. Şunun altını çizmeliyim ki 
tıbbi gerekçelerle, doğru zamanda yapıldığında 
sezaryenin hayat kurtarıcı özelliği çok önemlidir. 
Ancak maalesef, Dünya Sağlık Örgütünce açıklanan 
yüzde 15'lik makul sezaryen sınırının, ülkemizde 
ciddi manada aşıldığını görüyoruz. Bugün Türkiye'de 
dünyaya gelen iki çocuktan birisi sezaryenle doğuyor. 
Tekrar ediyorum, iki çocuktan birisi." 

 
"Sezaryenin, anne ve bebek üzerinde hasarlar 

bıraktığı bilimsel olarak biliniyor" 

Emine Erdoğan, sezaryen ameliyatların anne ve 
bebek üzerindeki olumsuz etkilerine ilişkin, şu bilgi
leri paylaştı: 

"Hızlı ve kolay bir yöntem olarak sunulan 
sezaryenin, anne ve bebek üzerinde kısa ve uzun 
vadeli hasarlar bıraktığı bilimsel olarak da biliniyor. 
Sezaryenle doğan bebeklerde astım, obezite gibi kro
nik hastalıklara yatkınlık görülürken, doğum es
nasında edineceği faydalı bakterilerden mahrum 
kalan bebeğin bağışıklık sistemi yeterince 
gelişemiyor. Doğal sürecini tamamlamadan müdaha
leyle doğurulan bebekler, adeta dalından erken 
koparılan bir meyve gibi hayata yenik ve geriden 
başlıyor. Öte yandan, hormonal dengesi bozulan 
anne adayı, normal doğum yapan bir kadına göre, 
çok daha zorlu bir doğum ve annelik süreci geçirmek 
zorunda kalıyor." 

 
"Her doğum kendine hastır, eşsizdir ve 

özeldir" 
Doğumla ilgili bazı temel gerçeklerin yeniden 

hatırlanmasına ihtiyaç olduğunu vurgulayan Emine 
Erdoğan, "Kadın bedeninin tamamen içgüdüsel ve 
adeta programlanmış bir şekilde fıtri yürüttüğü 
doğum tecrübesinin dışarıdan kontrol edilmesi 
mümkün değildir. Doğumun süresi, ne zaman ve 
nasıl gerçekleşeceği fizyolojik ve psikolojik birçok 
faktöre bağlıdır. Aynı annenin yaşadığı doğum tecrü
beleri bile birbirinin aynısı değildir. Dolayısıyla her 
doğum kendine hastır, eşsizdir ve özeldir." dedi. 

 
"Ebelerimizin kıymetli rehberliği çok önemli" 
Emine Erdoğan, bu ilahi yaratılış süreci karşısında 

bedenin kendi işlevini doğal akışında ve rahatça yer
ine getirebileceği uygun ortamı hazırlamanın önemli 
olduğunu aktararak, şöyle konuştu: 

"Anne adayı için bu uygun ortam hareket özgür
lüğünün bulunması, ihtiyacı olan zamana ve 
mahremiyete duyarlı davranılması, duygusal ve fizik
sel destek sunulması anlamına gelir. Bu ideal 
çevrenin oluşturulması için ebelerimizin kıymetli re
hberliği, hekim ve hemşirelerimizin işbirliği, has
tanelerimizde kadınların ihtiyaçlarına uygun 
donatılmış doğumhanelerin tesisi çok önemli. 
İnanıyorum ki doktoruna, ebesine güvenen kadınlar, 
korku aşılayan hikayelere veya çevresinden gelen 
yanlış yönlendirmelere teslim olmayacak ve doğum 
serüvenini doğal yöntemlerle tamamlayabilecektir." 

 
"Normal doğumu kolaylaştıracak doğal destek 

yöntemleri güçlendirilmeli" 
Emine Erdoğan, dünyada, anne ve bebek dostu, 

modern teknolojileri kapsayan, daha insani doğal 
doğum yaklaşımlarına ihtiyaç bulunduğunun altını 
çizdi.Sağlık Bakanlığının 2008'den itibaren normal 
doğumu teşvik amacıyla kıymetli projeleri hayata 
geçirdiğini, Türkiye'yi de tehdit eden bu küresel 
soruna çözüm alternatifleri geliştirdiğini anımsatan 
Emine Erdoğan, şunları kaydetti: 

 
"Bugüne dek Bakanlığımız ile gebe okullarının 

açılması, doğum mahremiyeti sağlayan anne dostu 
hastaneler projesinin ve suda doğum ünitelerinin 
yaygınlaştırılması, öte yandan anne sütünün teşvik 
edilmesi gibi pek çok çalışmaya imza attık. Bütün bu 

çabaların, bugün ilan edilen 'Normal Doğum Eylem 
Planı' kapsamında sistemli bir şekilde yaygın
laştırılacağını görmek, memnuniyet verici. 

 
Bunlara ek olarak, normal doğumu kolaylaştıracak 

doğal destek yöntemlerinin güçlendirilmesini de 
ayrıca önemsiyorum. Nefes egzersizleri, akupunktur, 
hidroterapi gibi doğal doğumu kolaylaştıran etkili 
yöntemler olduğunu tüm anne adaylarımız bilmeli. 
Diğer yandan müdahalesiz doğum karnesi iyi olan 
hastaneler ve hekimler ödüllendirilmeli, tanıtımını 
bizzat yaptığım 'İlk Adım Ebe Gebe Okulu' gibi yerel 
iyi uygulamalar teşvik edilmelidir." 

 
Emine Erdoğan, Konya'da başlatılan "İlk Adım Ebe 

Gebe Okulu" projesiyle yüzde 50 olan sezaryen oran
larının, verilen eğitimlerle yüzde 33'lere kadar 
düşürüldüğünü, bilinçlendirme ve farkındalığı artır
maya yönelik faaliyetlerin etkisinin bu örnekte çok 
net görülebildiğini söyledi. 

 
"Toplumumuzun sizlerin rehberliğine ve 

desteğine ihtiyacı var" 
Toplumun bilinçlendirilmesine yönelik çalış

malarda medya ve akademi dünyasına büyük sorum
luluklar düştüğünü vurgulayan Emine Erdoğan, 
"Toplumumuzun sizlerin rehberliğine ve desteğine 
ihtiyacı var." diye konuştu. 

Emine Erdoğan, tanıtım programında yer alan rek
törleri ve başhekimleri duyarlılıklarından ötürü 
tebrik ederek, bilim insanları ile hastaneler arasında 
normal doğum alanındaki işbirliğini artıracak gir
işimlerin yaygınlaşması temennisinde bulundu. 

Doğal doğum konusunda toplumsal bilincin 
gelişmesi için medyanın çok önemli bir araç olarak 
görülmesi gerektiğini belirten Emine Erdoğan, şöyle 
devam etti: 

"Kadınlarımızın annelik sürecinde cesaretini kıran, 
korku salan yayınlar yerine doğal doğumun bilimsel 
faydalarını ortaya koyan teşvik edici kampanyaların 
medyada daha fazla yer almasını diliyorum. Bu nok
tada, belki de en etkili teşvik yöntemi, doğal doğum 
yapmış annelerin tecrübe paylaşımlarıdır. Kendisin
den önce bu yolları başarıyla geçmiş kadınların 
gerçek hikayeleri, yeni anne adaylarının en güçlü 
ilham kaynağı olacaktır. 

Bu çerçevede, bugün anlamlı mesajlarıyla doğal 
doğum kampanyamıza destek veren sevgili Azra 
Akın'a sunduğu örneklik dolayısıyla teşekkür ediyo
rum." 

 
Anne adaylarına çağrı 
Emine Erdoğan, "Tüm bu kıymetli girişimler, ancak 

kadınlarımızın içine işlenmiş gizli kodları normal 
doğum deneyimiyle benimsemesi ve sahiplen
mesiyle anlam kazanabilir. Bu yüzden, bütün anne 
adaylarımızı fıtratlarındaki bu mucizeyi, başka 
tecrübeyle edinilmeyecek bu eşsiz bilgeliği kucakla
maya davet ediyorum." ifadelerini kullandı. 

Başlatılan kampanyanın doğal doğum ile anne 
adayları arasındaki bağı yeniden tesis etmeye vesile 
olmasını dileyen Emine Erdoğan, Sağlık Bakanlığı ve 
çalışmada emeği geçen herkese teşekkürlerini iletti. 

 
Azra Akın, annelik ve doğum deneyimini pay

laştı 
Normal doğum yapan ve 5 aylık anne olan eski 

Türkiye ve Dünya Güzeli, oyuncu Azra Akın da 
deneyimini paylaşarak, şöyle konuştu: 

"Tıbbi bir zorunluluk olmadığı takdirde iyi bir 
hazırlıkla tüm kadınların bunu yapabileceğini 
söylüyorum. Tıbben sorunlu olmadığı sürece 
sezaryenlerin önlemesi ve doğal doğuma yön
lendirmek için çevremdeki anne adaylarına bireysel 
olarak her zaman örnek ve destek olmaya özen gös
teriyorum. Çünkü ben doğal doğumun mucizesinin 
her anını ve bebeğimi dünyaya getirmenin gururunu 
o anda yaşadım." 

Akın, anne adaylarını normal doğuma hazırlamak 
için en doğru yolun eğitim olduğunu, kendi imkan
larıyla aldığı eğitimin kendisini zihinsel, ruhsal ve be
densel olarak doğuma çok iyi hazırladığını 
söyleyerek, "Annelik yolculuğumda şöyle hissediyor
dum, ben maça hazırlanan bir sporcuyum ve ebem 
benim spor koçum. Bu çerçevede, her gebeye bir ebe 
uygulamasının başlatılacağı konusu beni çok heye
canlandırdı." ifadelerini kullandı. 

Sezaryene yönelik denetim ve takiplerin yapıla
cağını öğrenmekten de mutlu olduğunu bildiren 
Akın, "Biz kadınlar çok güçlü varlıklarız. Bu 
gücümüzün farkında olmamız çok önemli. Doğum 
sürecinin doğal bir süreç olduğunun tüm anne aday
larına anlatılmasını ve bu konuda farkındalık sağlan
masını çok önemsiyorum." dedi. 

 
Normal doğum oranı yüksek hekim ve ebelere 

plaket verildi 
Konuşmaların ardından Emine Erdoğan, normal 

doğum oranı yüksek hekimler ve ebelere plaket 
takdim etti. 

Bu çerçevede, Şanlıurfa Eğitim ve Araştırma Has
tanesi Kadın Hastalıkları ve Doğum Uzmanı Op. Dr. 
Adem Dilek, İstanbul Şehit Prof. Dr. İlhan Varank San
caktepe Eğitim ve Araştırma Hastanesi Kadın 
Hastalıkları ve Doğum Uzmanı Doç. Dr. Arzu Bilge 
Tekin, Hatay Reyhanlı Devlet Hastanesi Kadın 
Hastalıkları ve Doğum Uzmanı Op. Dr. Şerif Hür
riyetoğlu, Adana Seyhan Devlet Hastanesi'nden ebe 
Nida Sirkecili, İstanbul Esenler Kadın Doğum ve 
Çocuk Hastalıkları Hastanesi'nden ebe Tuğba Çevik, 
Gaziantep Abdulkadir Yüksel Devlet Hastanesi'nden 
ebe Aysun Çil, normal doğumu teşvik çalışmaların
dan ötürü plaketlerini aldı. 

Ayrıca Sağlık Bakanı Kemal Memişoğlu, Emine Er
doğan'a günün anlamına dair hediye takdiminde bu
lundu. Programın sonunda katılımcılar, aile fotoğrafı 
çektirdi. 

Programda, normal doğum ve sezaryen ameliyatın 
anne ve bebek üzerindeki etkilerinin işlendiği 
tanıtım filmi de gösterildi. 

Tanıtım toplantısında, Sağlık Bakanı Kemal 
Memişoğlu, Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı Mahinur 
Özdemir Göktaş, Cumhurbaşkanlığı Sağlık ve Gıda 
Politikaları Kurulu Başkanvekili Serkan Topaloğlu, il 
sağlık müdürleri, tıp fakültesi olan üniversitelerin 
rektörleri, tıp fakültesi dekanları ve hastane 
başhekimleri, kamu ve özel hastane yöneticileri, 
kadın hastalıkları ve doğum uzmanları, ebeler ve il
gili meslek örgütlerinden temsilciler de yer aldı.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın eşi Emine 
Erdoğan'ın katılımıyla Beştepe Millet Kongre ve 
Kültür Merkezi'nde düzenlenen Normal Doğum 
Eylem Planı Tanıtım Toplantısı'nda çok sayıda hekim, 
ebe ile anne adayları yer aldı. 

 
Toplantıya katılan Kırklareli İl Sağlık Müdürü Dr. 

Öğretim Üyesi Çiğdem Cerit, eylem planının hayata 
geçirilmesi ve tanıtım toplantısında bulunmaktan 
duyduğu mutluluğu dile getirerek, doğumun esasında 
normal, kendiliğinden gelişen bir eylem olduğuna 
dikkati çekti. 

Bir bebeğin doğum anına tanıklık etmenin, annenin 
mutluluğuna şahit olmanın mucizevi olduğunu ak
taran Cerit, "Normal doğumda anneler bebeklerini 
hemen kucağına alıp emzirebiliyor. Ağrısız, acısız bir 
şekilde süreçlerini geçiriyorlar. Sezaryen ise bir 
ameliyat, ameliyatın da birçok komplikasyonu ola
biliyor. Ağrı, sancı gibi sorunlar oluşabiliyor." dedi. 

Cerit, bugün açıklanan eylem planıyla normal doğu
mun özendirilmesi, bu konuda bilinçlendirici faaliyet
lerin yürütülmesinin amaçlandığına işaret ederek, 
"Tanıtım toplantısı da bu farkındalık için tüm 
Türkiye'ye bir mesaj aslında. Bütün kadınlarımızı, 
gebelerimizi normal doğuma davet ediyoruz. Eylem 
planı çerçevesinde bizlere illerde verilen en önemli 
talimatlardan biri, kadınlarımızın normal doğum 
konusunda bilinçlendirilmesi, bu süreçten korkma
ması konusunda bilgilendirilmesi." ifadelerini kul
landı. 

Bu kapsamda gebe okullarının da hayata geçir
ildiğini anımsatan Cerit, burada verilen eğitimlerle 
gebelikten, doğum ve bebeğin ilk yıllarına uzanan 
süreçte anneler ve babalara tüm aşamalarla ilgili bilgi 
verildiğini kaydetti. 

 
Cerit, sezaryen ameliyatın tıbbi bir girişim olduğu

nun, anne veya bebeğin sağlığını riske edecek her
hangi bir tıbbi gereklilik oluştuğunda hekimlerin bu 
sürece karar verdiğinin altını çizdi. 

 
"Gebelerimizi normal doğuma teşvik ede

bilmek için çok uğraşıyoruz" 
Yüksek normal doğum oranları nedeniyle Emine 

Erdoğan'ın elinden plaket alan Adana 
Seyhan Devlet Hastanesi'nde görevli 
ebe Nida Sirkecili de "17 yıldır ebelik 
yapıyorum. Normal doğum, en doğal, 
en rahat ve anne adayının kendini en 
güvende hissettiği bir süreç. Bizler 
gebelerimizi normal doğuma teşvik 
edebilmek için çok uğraşıyoruz." diye 
konuştu. 

 
Ebelerin doğum sürecindeki en 

önemli faktörlerden biri olduğuna 
dikkati çeken Sirkecili, ebelerin doğum 
öncesi, doğum esnası ve sonrasında an
neyle birebir beraber olduğunun altını 
çizdi. 

 
"Ben de normal doğumu tercih 

ediyorum" 
37 haftalık hamile Halime Yaşar, aynı 

zamanda Ankara Bilkent Şehir Has
tanesi Gebe Takip Birimi'nde görevli bir 
sağlık çalışanı olduğunu anlattı. 

Gebeleri bilgilendirmeye yönelik 
birçok çalışma yaptıklarını söyleyen 
Yaşar, sözlerini şöyle sürdürdü: 

"Ben de normal doğumu tercih ediy
orum. Normal doğum, anne ve bebek 
arasındaki bağı hızlı bir şekilde topar
layan bir süreç. Sezaryen ise cerrahi bir 
operasyon olduğundan annenin, be
beğin toparlanmasını, süt gelişimini en
gelleyen durumlarla karşı karşıya 
kalınmasına yol açabiliyor. Bu bir 
ameliyat ve sadece tıbbi gereklilik durumunda 
seçenek olarak durması gereken bir işlem." 

Yaşar, ayrıca çalışan annelere tanımlanan doğum 
izinlerinin de artırılması talebinde bulundu. 

 
Sunucu Zahide Yetiş, doğum sürecini paylaştı 
Televizyon sunucusu Zahide Yetiş ise bebeğini hep 

doğal yolla dünyaya getirmek istediğini ama bazı 
gereklilikler nedeniyle sezaryen ameliyatla doğum 
yapmak zorunda kaldığını belirterek, "Normal doğum 

kadar bir annenin hem kendinin hem de evladının 
sağlığını koruyabileceği çok az şey var, bunu anladım. 
Ben ne yazık ki normal doğum yapamadım çünkü 
sıkıntılı bir doğum süreci yaşamıştım, sonrasında 
olası riskleri göze alamadım." şeklinde konuştu. 

Normal doğum yapan kadınların kendini hızlıca 
topladığına, ağrı ve sancılarının sezaryen ameliyata 
kıyasla çok daha az olduğuna işaret eden Yetiş, "Nor
mal doğumla dünyaya gelen bebekler de çok daha 
sağlıklı, dünyaya hazır halde doğuyor. Sezaryende ise 

bebek hiç bilmediği bir dünyaya, ortama bir bıçak 
darbesiyle bir anda çıkıyor. " ifadelerini kullandı. 

 
Bir televizyoncu olarak, çocuğun normal doğumla 

sürece yavaş yavaş hazırlanarak dünyaya gelmesinin 
önemini anlatan çok sayıda yayın yaptığını dile ge
tiren Yetiş, Normal Doğum Eylem Planı Tanıtım 
Toplantısı'nda bulunmaktan mutluluk duyduğunu ve 
bu konudaki çalışmaları gönülden desteklediğini söz
lerine ekledi.

Emine Erdoğan'dan anne adaylarına "normal doğum" çağrısı 

Uzmanlar, normal doğumun anne ve 
bebek sağlığı açısından önemini anlattı 
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Eskİ Ülkü Ocakları Eğitim ve KültürVakfı Başkanı ve Hacettepe Üniversitesi Öğ-retim Üyesi Doç. Dr. Sinan Ateş'in öldürül-mesine ilişkin davadan dosyası ayrılan sa-nık Serdar Öktem'in adli kontrol şartıylatahliyesine itiraz edildi. Alınan bilgiye göre,Ankara 32. Ağır Ceza Mahkemesi'nce dünkarar açıklanan davada, duruşma savcısı,dosyası ayrılan ve adli kontrol şartıyla tahli-yesine karar verilen sanık Serdar Öktem ileilgili karara itiraz etti. İtiraz gerekçesinde,"tasarlayarak kasten öldürmeye yardım"suçundan yargılanan Öktem'e isnat edilensuçun vasıf ve mahiyeti, kuvvetli suç şüphe-sinin varlığını gösteren somut olgularınmevcudiyeti ve atıla suça ilişkin yasada be-lirtilen ceza miktarı dikkate alınarak adlikontrol tedbirlerinin yetersiz kalacağı belir-tildi. Sanığın yargılamadan kaçma tehlikesi-nin de bulunduğu ifade edilen itirazda, tah-liye kararının kaldırılarak sanığın tutuklan-ması istendi. Sinan Ateş'in öldürülmesineilişkin 22 sanıklı davada önceki gün kararaçıklanmış, sanık Serdar Öktem hakkında"tasarlayarak kasten öldürmeye yardım"suçundan açılan dava dosyasının ayrılması-na ve Öktem'in adli kontrol şartıyla tahliye-sine karar verilmişti. (AA)

HÜda Par Adana İl Sekreteri Sa-cit Pişgin'i parti binasında bıçakla öl-düren, İl Başkanı Salih Demir'i de ya-ralayan tutuklu sanığın yargılanması-na devam edildi. Adana 14. Ağır CezaMahkemesindeki duruşmaya tutuklusanık Ali Sever, cezaevinden Ses ve Gö-rüntü Bilişim Sistemi (SEGBİS) aracılı-ğıyla katıldı. Taraf avukatları da salon-da hazır bulundu. Duruşmada ilk ola-rak mahkeme başkanı, sanığın akılhastalığı ve cezai ehliyet bakımındandeğerlendirilmesi için İstanbul Adli

Tıp Gözlem İhtisas Dairesinden isteni-len raporun dava dosyasına girdiğini,dosyaya eklenen raporda "sanığın suçtarihi itibarıyla akıl hastalığının bulun-madığı ve cezai ehliyetinin tam oldu-ğu"nu söyledi. Hakkındaki iddialar ha-tırlatılarak savunması alınan sanık Se-ver, "Önceki duruşmada da söylemiş-tim. Ben olayın gerçekleştiği gün olayyerinde bulunmuyordum. Başka biryerdeydim. Suçlamaları kabul etmiyo-rum. Asıl suçlu olan ben değilim. Tahli-ye ve beraat talep ediyorum." ifadesini

kullandı. Müşteki avukatları ise sanık-tan şikayetçi olduklarını yineleyerek,Ali Sever'in cezalandırılmasını talepetti. Mahkeme heyeti, sanığın mevcuthalinin devamına, HÜDA PAR Adana İlBaşkanlığındaki bıçaklı uğradığı bıçak-lı saldırıda yaralanan İl Başkanı SalihDemir'in hastaneden gelecek olan katihekim raporunun beklenilmesine vediğer eksikliklerin giderilmesine kararvererek duruşmayı erteledi.
Olay: HÜDA PAR Adana İl Başkan-lığında 22 Temmuz 2023'te bıçaklısaldırıya uğrayan İl Başkanı Salih De-mir yaralanmış, İl Sekreteri Sacit Piş-gin hayatını kaybetmiş, olayla ilgili AliSever 23 Temmuz 2023'te tutuklan-mıştı. Sever hakkında "kasten öldür-me" suçundan müebbet, "kasten öl-dürmeye teşebbüs etme" ve "nitelikliolarak iş yeri dokunulmazlığını ihlaletme" suçlarından 19 yıla kadar hapisistemiyle dava açılmıştı. (AA)

İzmİr'İn Çiğli ilçesinde boşandığı karı-sını silahla yaralayan ve hakkında eski eşekarşı kasten öldürmeye teşebbüs suçundandava açılan sanığın yargılanmasına devamedildi. Karşıyaka 3. Ağır Ceza Mahkemesin-deki duruşmaya, tutuklu sanık F.B, eski eşiAysel Aydemir, taraf avukatları ile Aile veSosyal Hizmetler Bakanlığı avukatı katıldı.Mahkeme başkanı, sanık hakkında Ma-nisa Ruh ve Sinir Hastalıkları Hastanesin-den gönderilen akıl sağlığının yerinde oldu-ğu yönündeki beyanı okudu. Sanık avukatı-nın raporu kabul etmediklerini belirterek,İstanbul Adli Tıp Kurumundan yeni raporalınması talebi reddedildi. Aysel Aydemir,olayın yaşandığı gün sanığın kendisini öl-dürmeye geldiğini ifade ederek, psikolojisi-nin bozulduğunu kaydetti. Savcı mütalaa-sında kasten adam öldürmeye teşebbüs su-çunun eski eşe karşı işlenmesi sebebiyle ce-zanın ağırlaştırılarak uygulanmasını, ayrıcaruhsatsız silah bulundurmaktan da ceza-landırılmasına karar verilmesini talep etti.Mütalaa sonrası söz verilen sanık F.B.pişman olduğunu belirterek, "Öldürmek is-tesem öldürürdüm. Silah kullanmayı iyi bi-liyorum." dedi. Duruşma, sanık vekilinin sa-vunması için süre istemesi nedeniyle erte-lendi. (AA)

adana 13. Ağır Ceza Mahkeme-sinde görülen duruşmaya tutuklu sa-nık Seçkin E. cezaevinden Ses ve Gö-rüntü Bilişim Sistemi (SEGBİS) aracılı-ğıyla katıldı. Bazı tanıklar ile taraf avu-katları da mahkemede hazır bulundu.Hakkındaki iddialar hatırlatılarak sa-vunması alınan sanık Seçkin E, maktuleski eşi Feray Balkan ile fazla paraharcama konusunda zaman zamantartışma yaşadıklarını iddia etti. FerayBalkan'a maddi destekte bulunamadı-ğı zaman sorunlar yaşadıklarını önesüren Seçkin E, şöyle devam etti:"Kendisine para vermediğim zamanbeni sorumsuz olmakla itham ediyor-du. Bir süre sonra geçimsizlik sebe-biyle boşandık. Buna rağmen birlikteyaşıyorduk. Bir ara evde eşimin bilgi-sayardan başka birisi ile cinsel içerikliyazışmasına şahit oldum. Bu durumaçok üzüldüm. Olay günü ise oğlumunistediği keki vermek için Feray Bal-kan'ın annesinin evine gittim. BuradaFeray Balkan bana 'bir kek vermek

için mi geldin? Oğlunun tablete ihtiya-cı var' dedi. Bende şofben tamiratı ne-deniyle masraf yaptığımı, bu ihtiyacıbiraz ertelememiz gerektiğini söyle-dim. Feray Balkan bana bu sırada 'Pa-rasız erkeğe adam mı denir, defol gitburadan' dedi. Ben de üzerimde bulu-nan silahı çıkarttım ve gözlerimi ka-pattım. Hedef gözetmeksizin 2 ya da 3el ateş ettim. Daha sonra eşimin nefesalıp almadığını kontrol ettim. Hemenacil sağlık ekiplerini aradım. BenimFeray Balkan'ı öldürme amacım yok-tu. Çok pişmanım ve üzgünüm."Maktul Feray Balkan'ın ablası ta-nık F.L. ise sanığın kız kardeşini sürek-li tehdit ettiğine şahit olduğunu belir-terek, "Sanık Seçkin E. bilgisayar ba-ğımlısı biriydi. Bilgisayarın başındankalkmaz ve sürekli kumar oynardı.Kendisi sürekli dışardan yemek sipa-riş veren birisidir. Kardeşim FerayBalkan bize sanığın yemek parasınayetişemediğini anlatırdı. Kardeşim ileSeçkin E. boşandıktan sonra Feray

Balkan'ı sürekli tehdit ettiğini biliyo-rum. Ben Seçkin E'den şikayetçiyimcezalandırılmasını talep ediyorum."ifadesini kullandı. Görüşü sorulancumhuriyet savcısı, dosyadaki delildurumu, üzerine atılı suçun vasıf vemahiyeti, kuvvetli suç şüphesini gös-teren somut delillerin varlığı dikkatealınarak sanığın tutukluluk halinindevamına karar verilmesi ve eksik hu-susların giderilmesi yönünde taleptebulundu. Mahkeme heyeti de sanığıntutukluluk halinin devamına, sanık ilemaktul arasında geçen tüm mesaj dö-kümlerinin çıkarılmasına karar veripeksik hususların giderilmesi için du-ruşmayı erteledi.
Olay: Gaziantep'te Nizip DevletHastanesi Başhekim Yardımcısı olanFeray Balkan, Adana'da annesinin evi-nin bulunduğu Güzelyalı Mahalle-si'ndeki apartmanın girişinde eski eşiastsubay Seçkin E. tarafından 8 Mart'tatabancayla vurularak öldürülmüş, zan-lı 9 Mart'ta tutuklanmıştı. (AA)

tuzla'da lüks bir sitede gerçekleş-tirilen operasyonda, çeşitli suçlardanaranan şahıslara yönelik operasyondapolis ekiplerine ateş açıldı. Çıkan çatış-mada bir polis memuru yaralanırken,saldırganlardan biri öldürüldü. Diğerşüpheliler ise gözaltına alındı.Olay, İstanbul Tuzla ilçesi, TepeörenMahallesi’nde lüks bir sitede 17.00 sıra-sında meydana geldi. Edinilen bilgileregöre, polis ekipleri sitenin içinde bulu-nan bir villaya operasyon düzenledi.Evde bulunan E.E., F.İ. ve Ç.G. isimli şa-hıslara yönelik düzenlenen operasyon-da polis ekipleri ile şahıslar arasında ça-tışma çıktı. Çatışmada bir polis memuruyaralanırken, polise ateş açan E.E. isimlişahıs etkisiz hale getirildi. Diğer şahıslarF.İ. ve Ç.G. ise yakalanarak gözaltınaalındı. Polis ekipleri tarafından ambu-lans ekipleri olay yerine çağrıldı. Olayyerine gelen sağlık ekipleri yaralı polismemurunu Marmara Eğitim ve Araştır-ma Hastanesi’ne kaldırırken, olay yerin-de ölen E.E. ise morga kaldırıldı. Polisekipleri şahıslarla ilgili tahkikat başlattı.Yapılan GBT kayıtlarında ölen E.E.isimli şahsın kasten adam öldürmekbaşta olmak üzere toplamda 10 ayrısuçtan, F.İ. dolandırıcılık ve G.Ç. isimli

şahısın ise SKM suçundan sabıkası veatanmaları olduğu tespit edildi. Öte yan-dan ikametgahta yapılan aramalarda 3adet tabanca, uyuşturucu ve çok sayıdafişek ele geçirildi. Olayın ardından polisekipleri lüks villaların bulunduğu siteyegiden caddeleri yaya ve araç trafiğinekapattı. Geniş güvenlik önlemlerininalındığı caddede polis ekipleri caddeyegirmeye çalışan araçları tek tek durdu-rarak kontrol etti. İçişleri Bakanı Ali Yer-likaya yaşanılan saldırıya yönelik ’X’üzerinden açıklama yaptı. Yerlikaya,"Bugün Tuzla ilçemizde aranan şahısla-ra yönelik düzenlenen operasyon sıra-sında, polislerimizin üzerine ateş açıl-mış, açılan ateş sonucu polis memuru-muz Adem Köş yaralanmıştır. Operas-yonda yaralanan kahraman polisimizAdem’imize acil şifalar diliyorum. Mille-timizin duası seninle. Ülkemizin huzurve güvenliği için canları pahasına görevyapan polislerimizi Allah korusun" dedi.İstanbul Valiliği, olaya ilişkin şu açık-lamayı yaptı: "İstanbul Emniyet Müdür-lüğünce, 03.10.2024 tarihi saat 17.00 sı-ralarında Tuzla ilçesi Tepeören Mahalle-sinde aranan şahıslara yönelik yürütü-len çalışmalar kapsamında, bir ikametadresine yönelik operasyon düzenlen-

miştir. Düzenlenen operasyon sırasında,ikamet içerisinden silah ile ateş açılmış,açılan ateş sonucu bir polis memuru ağıryaralanmıştır. Yaralı polis memuru teda-vi amaçlı hastaneye kaldırılmış, hayatitehlikesi devam etmektedir. Özel hareketunsurlarınca devam eden operasyonda,ikamet içerisinde bulunan E.E. isimli şa-hıs ölü ele geçirilmiş, F.İ. ve Ç.G. isimli şa-hıslar yakalanarak gözaltına alınmıştır.Şahıslara yönelik yapılan sorgulamada,hayatını kaybeden E.E. isimli şahsın"Kasten Öldürme" suçu başta olmak

üzere 10 adet aranma kaydı olduğu tes-pit edilmiştir. Ele geçirilen şahıslardan,Ç.G. isimli şahsın "6136 SKM" suçun-dan aranması olduğu,F.İ. isimli şahsın ise "Dolandırıcılık"suçundan kaydı olduğu belirlenmiştir.İkamette yapılan aralamalarda ise;1 adet Utaş Marka otomatik tabanca,2 adet 9mm çapında tabanca,Çok sayıda fişek ve bir miktar uyuş-turucu madde ele geçirilmiştir. Konu ileilgili yakalanan şahıslar hakkında tahki-kat devam etmektedir."

Tuzla'da polise saldırıİstanbul Tuzla'da çeşitli suçlardan aranan şahıslara yönelik düzenlenen bir operas-yonda beklenmedik bir olay yaşandı. Polis ekipleri, şüphelileri operasyon başlattığısırada, şüpheliler tarafından ateş açıldı. Çıkan çatışmada bir polis memuru yaralandı İstanbul Büyükşehir Belediye (İBB)Başkanı Ekrem İmamoğlu'nun, BeylikdüzüBelediye Başkanlığı döneminde şartlarıoluşmayan bir firmaya ihale verdiği iddia-sına ilişkin "ihaleye fesat karıştırma" su-çundan 3 yıldan 7 yıla kadar hapis cezasıistemiyle yargılandığı davada dosya, müta-laasını hazırlaması için Cumhuriyet savcısı-na gönderildi. Büyükçekmece 10. AsliyeCeza Mahkemesi'ndeki duruşmaya, İma-moğlu'nun da aralarında bulunduğu tutuk-suz yargılanan 7 sanığın avukatları ile da-vaya müdahil İçişleri Bakanlığının avukatıkatıldı. Duruşmada, soruşturma aşamasıile yargılama aşamasında alınan iki ayrı bi-lirkişi raporu arasında uyuşmazlık olduğugerekçesiyle aldırılan üçüncü bilirkişi rapo-runun dava dosyasına girdiği tutanağa ge-çirildi.
RapoRdaki tespitleRRaporda, İçişleri Bakanlığı genelgesinegöre belediyelerde başkanların harcama veihale yetkilisi olmadıkları, İmamoğlu'nunda harcama yetkilisi değil üst yönetici ko-numunda olduğu anlatıldı. Eski BeylikdüzüBelediye Başkanı İmamoğlu'nun ihale ko-misyonunda görevinin ve komisyon kararı-nı onaylama yetkisinin bulunmadığı belirti-len raporda, söz konusu belgelerde de im-zasının yer almadığı bilgisi verildi. Rapor-da, İmamoğlu'nun ihale sürecinde ve dahasonra uygulama safhasında herhangi birtalimat verdiğine veya dolaylı da olsa yön-lendirmesinin bulunduğuna ilişkin herhan-gi bir delilin mevcut olmadığı ifade edildi.Dava konusu ihalede 250 bin 86 lira 50kuruş kamu zararının mevcut olmadığı bil-dirilen raporda, "İşçilere ek sözleşme uygu-lamasıyla daha düşük asgari ücret farkıödendiği, ek sözleşmeyle ödemeye esasyüzde oranlarının belediyenin lehine aşağı-ya çekildiği, ek sözleşme sonucu yapılanuygulamayla daha düşük ödemede bulunu-larak belediye lehine 141 bin 840 lira 72kuruş kazanç sağlandığı" bilgisine yer ve-rildi. Raporun son bölümünde, İmamoğluile diğer 6 sanığın mevzuata aykırılık teşkiledecek ve kamu zararına neden olacak iş-lem ve eyleminin tespit edilemediği kayde-dildi. Sanık İmamoğlu'nun avukatları, bilir-kişi raporuna katıldıklarını belirtirken, İçiş-leri Bakanlığı adına katılan avukat ise rapo-ra karşı itiraz dilekçesi sunduklarını söyle-di. Mahkeme, bilirkişi raporunda öncekiara kararlarda belirtilen hususlara cevapverildiğine kanaat getirerek söz konusu iti-razı reddetti. Dava dosyasını mütalaasınıhazırlaması için Cumhuriyet savcısına gön-deren mahkeme, duruşmayı erteledi.Duruşmayı, CHP Grup BaşkanvekiliGökhan Günaydın, CHP Genel Başkan Yar-dımcısı Meryem Gül Çiftçi Binici, milletve-killeri Turan Taşkın Özer ve İnan AkgünAlp, Bakırköy Belediye Başkanı Ayşegül Öz-demir Ovalıoğlu, Beşiktaş Belediye BaşkanıRıza Akpolat, Silivri Belediye Başkanı BoraBalcıoğlu, Beylikdüzü Belediye BaşkanıMehmet Murat Çalık ve Büyükçekmece Be-lediye Başkanı Hasan Akgün de izledi.Duruşmanın ardından adliye önündeaçıklama yapan Günaydın, İmamoğlu'nun2019'da İBB Başkan adayı olduğunu ve se-çildiğini hatırlatarak, bu dönemden sonraBeylikdüzü'ndeki tüm ihalelerin didik di-dik edildiğini savundu.

İddianameden: Büyükçekmece Cum-huriyet Başsavcılığınca hazırlanan iddiana-mede, ihbar eden olarak İçişleri Bakanlığı,sanık olarak ise Ekrem İmamoğlu ile CemÜlken, Fidan Gül, Hasan Çetin, Hilal Çuha-dar, Mehmet Hepgül ve Türkan Demirel Di-şisağlam yer alıyor. İddianamede, 29 Aralık2015'te "Kültür Merkezlerinde PersonelÇalıştırılması ve Kültür Sanat Organizas-yonları Hizmet Alım İşi" ihalesi sırasındaİmamoğlu'nun Beylikdüzü Belediye Başka-nı olduğu, diğer sanıkların ise belediyedemüdür ve personel olarak görev yaptıklarıanlatılıyor. Beylikdüzü Belediye Başkanlı-ğınca yapılan söz konusu ihalede, sanıkla-rın fikir ve eylem birliği içinde hareket et-tikleri değerlendirilen iddianamede, "Sa-nıklar, ihale alıcısı bir firma lehine ancakkamu zararına neden olacak şekilde, ihale-ye katılma yeterliliğine veya koşullarına sa-hip olmayan kişilerin ihaleye katılmasınısağlamak ve teklif edilen malları, şartna-mesinde belirtilen niteliklere sahip olmadı-ğı halde, sahip olduğundan bahisle değer-lendirmeye almak eylemlerinde bulunarakkamu kurumu statüsünü haiz BeylikdüzüBelediye Başkanlığının 250 bin 86 lira faz-ladan para ödemesine ve neticede 250 bin86 lira tutarında kamu zararına neden ola-rak üzerlerine atılı 'ihaleye fesat karıştır-ma' suçunu işledikleri anlaşılmıştır." ifade-sine yer verildi. İddianamede, sanıklarİmamoğlu, Ülken, Gül, Çetin, Çuhadar, Hep-gül ve Dişisağlam hakkında "ihaleye fesatkarıştırma" suçundan üçer yıldan yedişeryıla kadar hapis cezası isteniyor. (AA)

İmamoğlu'nun 
"ihaleye fesat" 
davası sürüyor

Başhekim yardımcısı 
eski eşini öldüren 

sanık hakim karşısındaAdana'nın merkez Çukurova ilçesinde, eski eşi Nizip Devlet Has-tanesi Başhekim Yardımcısı Feray Balkan'ı tabancayla öldürdüğügerekçesiyle tutuklanan sanığın yargılanmasına başlandı

Eski karısını 
yaralayan sanığın 

yargılanmasına 
devam edildi HÜDA PAR İl Sekreterini 

öldüren sanık yargılanıyor

Sinan Ateş davası 
sanıklarından 

Serdar Öktem'in 
tahliyesine itiraz
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BM eski Gıda Hakkı Özel Raportörü Hilal Elver,BM'nin reform ihtiyacını ve Antonio Guterres'indavetiyle 79. BM Genel Kurulunda gerçekleşen Ge-leceğin Zirvesi'ni AA Analiz için kaleme aldı.***Her yıl eylül ayının ikinci yarısında BirleşmişMilletler (BM) olağan yıllık Genel Kurulunun yak-laşması, son yıllarda yaşadığımız küresel çoklukrizler ve BM'nin bu sorunları çözmedeki etkisizli-ği bizi BM'nin yapısını yeniden düşünmeye itiyor.20. yüzyılın ilk yarısında 2. Dünya Savaşı'nın acıla-rı henüz tazeyken kurulan, insan hakları ve ulus-lararası hukukun üstünlüğü ve kalıcı bir dünya ba-rışının sağlanması gibi prensiplerin ışığında yazı-lan BM Anlaşması ve hemen ardından kabul edilenİnsan Hakları Bildirgesi günümüzde giderek anla-mını yitiriyor mu?
UlUslararasıtoplUmçoktaraflı
diplomasiyealternatiflerarıyor1990'da Soğuk Savaş'ın sona ermesiyle dünyapolitikasındaki pozitif beklentilerin yerini henüznereye varacağı bilinmeyen kutuplaşmalar aldı.G7, G20 gibi gelişmiş ülkelerin liderliğinde kurulangruplara karşı, BRICS gibi yeni oluşumlar ya da Av-rupa Topluluğunu örnek alarak Afrika ve Asya ül-kelerinin kurmaya çalıştıkları bölgesel ekonomikişbirlikleri, günümüzde çok taraflı diplomasilerinalternatifi olma yolunda.BM'nin sorunların çözümündeki yavaşlığı, etki-sizliği ve yetkisizliği bir yana, belki de yeni girişim-lere yönelen ülkelerin çoğu BM'nin oluşumundabir katkılarının bulunmaması ve şu anda da re-form konusunda fazlaca söz sahibi olamamalarınedeniyle bir arayış içinde. Aynı zamanda, BM'desöz sahibi olan Güvenlik Konseyinin daimi üyeleriBM'nin yıllık toplantısına gün geçtikçe ilgisiz kalı-yor. Nitekim, geçen yıl Güvenlik Konseyi daimi üye-lerinden sadece birinin devlet başkanı Genel Kurultoplantılarına katılırken bu yıl hiç biri New York’agelmiyor. Öte yandan, insanlık alemini bir aradatutacak güçlü bir dünya liderliğine en fazla ihtiyaçduyulan bir dönemde yaşıyoruz. Kovid-19 salgını-nın sebep olduğu sağlık ve ekonomi alanındakikrizleri tamamen atlatamayan dünya, önce Rusya-Ukrayna savaşı ve sonra Gazze’deki soykırıma şa-hit oldu. Tüm bunlar yaşanırken aynı zamandadünyanın her yanında karşımıza çıkan iklim deği-şikliğinden kaynaklanan su baskınları, yangınlarve kuraklık da geleceğimizi tehlikeye atıyor.Dünya ekonomisi trilyonluk seviyelere ulaşma-sına rağmen devletler ve insanlar arasındaki eşit-

sizlikler giderek artıyor ve açlık ve yoksulluğa çö-züm bulunamıyor. Tüm bu nedenlerle yerlerindenedilen milyonlarca insan uzak diyarlarda yaşamaramak için göç ediyor. Ekonomisi güçlü devletlersınırlarını güçlendirirken milliyetçilik neredeysefaşizme davetiye çıkaracak bir seviyeye doğru gidi-yor. Ukrayna ve Gazze’de olup bitenler dünyanınKuzey-Güney olarak bölünmesini daha da görünürhale getiriyor. BM Genel Sekreteri Antonio Guter-res bu sorunların farkındalığıyla bütün liderleri79. BM Genel Kurulunda değişen dünya profili ve21. yüzyılın ekonomik, finansal, sosyal ve çevreselsorunlarına çözüm üretebilecek bir küresel yöne-tim modeli üzerinde uzlaşmak için Geleceğin Zir-vesi'ne davet etti. Zirveye üye devletlerin yanındasivil toplum kuruluşları, özel sektör, akademi vegenç grupların da davet edilmesiyle her kesimdenkatılım sağlanmaya çalışılıyor.
Gelecekpaktı'nayöneliktenkitZirvenin hazırlanması iki yıl sürdü. Zirve busüre zarfında Küresel Güney'in orta güçte ülkeleriarasında büyük bir ilgiyle karşılanarak heyecanlıtartışmalara neden oldu. Burada hazırlanan 30sayfalık ana metin olan "Gelecek Paktı" 5 konuyukapsıyor: Uluslararası barış ve güvenlik; bilim, tek-noloji, yenilikçilik ve dijital ortaklık; gençlik ve yeninesil ve küresel yönetimin transformasyonu.Ne var ki, 2023'ten beri bu metinler üzerindesüregelen tartışmalar ortak bir noktada buluşma-nın zorluğunu gösterdi. Zirvenin 3 temel belgesi,özellikle ocaktan beri ilan edilen belge 4 kere revi-ze edildi. Belgelerde tam bir mutabakata ulaşma-nın imkansızlığı nedeniyle herkesin hemfikir oldu-ğu en alt düzeyde kararlara yer verildi. Bu süreçte,belgelerde gözden çıkarılan ilk konular ekonomikve sosyal haklar oldu. İlk belgede yerini alanönemli prensipler, belgenin son halinde sadece birretoriğe indirgendi. Örneğin, dünyanın en önemlisorunlarından olan açlık ve beslenme yetersizliği-ni önlemek için en temel haklardan biri olan gıdahakkı belgede dikkate alınmadı. Bunun yerine bi-lim, teknoloji ve yenilikçi yaklaşımlar son yıllarda-ki dijitalleşme ve teknolojinin "her sorun için tekçözüm" zihniyetinin bir parçası olarak gıda güven-cesinde de temel bir yöntem olarak sunuldu.İnsan hakkı yaklaşımlı önerilerin göz ardı edil-mesi bu konuda çalışan sivil toplum örgütleriningözünden kaçmadı ve gıda güvencesi üzerine çalı-şan sivil toplum örgütleri bu konudaki şüphelerinibelirtti. Aynı şekilde, gıda güvencesinin çok da faz-la yer almadığı metinde açlığı ortadan kaldırmakiçin kirletici bir sektör olan yoğun endüstriyel tarı-mın agroekolojik tarımı alternatifi olarak göster-

meksizin desteklenmesi de çevre ve iklim politika-ları açısından tehlikeli bulundu.Belgeye yönelik bir başka tenkit de GelecekPaktı'nda birçok güzel kavram ele alınırken ciddibir yapısal değişimin önerilmemesi. Örneğin, me-tinde uluslararası vergi reformu ya da karbon ver-gisi konularına hiç değinilmiyor ve yapısal prob-lemler pek de göz önüne alınmıyor. Eğer GelecekPaktı'yla iklim krizine gerçekten çare bulunmak is-teniyorsa, daha önce verilen sözlerin tutulmadığıbu alanda önemli bir finans kaynağı sağlayacakolan karbon vergisinin ya da uluslararası para tra-fiğinin vergilendirilmesi gibi tekliflere değinilme-mesi dikkat çekici.Aynı şekilde, Geleceğin Zirvesi'nde daha öncekiiklim zirvelerinde gelişmiş ülkelerin yerine getir-medikleri taahhütlerinin hatırlatılmasını savunan-ların yanı sıra, bu tür zirvelerin giderek devletle-rin, uluslararası organizasyonların ve vatandaşla-rın gözlerini boyamaktan başka bir şey yapmadık-larını; zaman, para ve insan kaynağı kaybındanbaşka bir işe yaramadıklarını söyleyenler de var.Bütün bunlar, BM'nin ve çok taraflı diplomasi-lerin giderek güçlü küresel şirketlerin ve milyar-derlerin kurdukları filantropik organizasyonlarıneline geçtiğini göstermesi bakımdan önemli. Bunedenle de sivil toplum örgütleri bu tür organizas-yonlara sıcak bakmıyor. Çünkü karar mekanizma-larına dahil olmak halen güç merkezlerinin elindeise sivil toplum örgütlerinin davet edilmesinin neönemi olabilir ki? Gerçekten de son zamanlardakiBM Zirvelerinin, örneğin 2021 yılındaki DünyaGıda Sistemleri Zirvesinin, BM'nin en güçlü Gıda veTarım Örgütü FAO ve Dünya Gıda Güvencesi Komi-tesinin (CFS) bir yana bırakılarak BM Genel Sekre-terinin zenginler kulübü diye bilinen Dünya Eko-nomik Forumu (WEF) ile birlikte hazırlanması pekçok sivil toplum örgütünün tepkisini çekmişti. Butür zirveler, BM şemsiyesi altında hazırlanmaklabirlikte "çok taraflı" olmak yerine, "çok ortaklı" ya-pılar haline gelerek karar mekanizmalarının geliş-mekte olan devletler ve sivil toplum yerine, güçlüdevletler ve şirketlere kaydığı yönündeki endişele-ri artırıyor.
metindevUrGUlananhUsUslarBu tenkitleri bir yana bırakarak, Geleceğin Zir-vesine olumlu açıdan bakacak olursak, metninbütününde kapsayıcılık ve geniş kitlelere ulaşmaçabası, özellikle eğitim, ticaret, ve ekonomik bü-yüme konularında ön plana çıkıyor ve eşitsizliğindünyanın en önemli sorunlarından biri olduğuvurgulanıyor. Zirve paketinin en çok yer verdiğive de en zor konu ise "Küresel Yönetimin Değişi-

mi." BM Güvenlik Konseyinin, veto hakkı olan 5daimi üyenin güçleri nedeniyle etkisiz ve yanlı ka-rar verdiği, aynı zamanda da bugünkü dünyayıcoğrafi, politik, kültürel olarak, hatta Sürdürülebi-lir Kalkınma Hedefleri açısından temsilden uzakolduğuna belgede dolaylı da olsa yer verilmiş.Özellikle de Uluslararası Finans Kurumlarının re-form yoluyla gelişmekte olan ülkelerin seslerinekulak vermeleri, kredi alımlarında sürdürülebilir-lik kuralını gözetmeleri, bununla birlikte uzun dö-nemli kalkınma programlarında, iklim değişikli-ğinden kaynaklanan zorlukların da dikkate alın-ması gerektiği vurgulanıyor. BM'nin ve bağlı ku-rumlarının dünyanın yeni gerçeklerine uyum sağ-layabilmek için artık bir reforma ihtiyacı olduğu-nun BM'nin en yetkili ağzından ilan edilmesi çokönemli. Umarız ki, Genel Kurula gelmek zahme-tinde dahi bulunmayan 5 büyük ülkenin liderleridünyanın geleceğinin masaya yatırılacağı buönemli toplantıdan çıkacak sonuçlara dikkat et-meseler bile, Batı dünyasındaki sivil toplum ör-gütleri bu kararları dikkatle takip edeceklerdir.BM'de reform hakkında en çok tartışılan sorunGüvenlik Konseyinin pasifize olmasıydı. Gazze'de-ki soykırıma engel olamayan Güvenlik Konseyi,geçen hafta yeni bir girişime sahne oldu. 17 Ey-lül'de BM Genel Kurulu sadece Amerika BirleşikDevletleri ve İsrail’in ret oyu kullandığı 14 Batı ül-kesinin ise çekimser kaldığı ve 124 ülkenin kabuloyuyla Uluslararası Adalet Divanının İsrail’e karşıuluslararası hukuka aykırı olarak işgal ettiği Filis-tin topraklarından ayrılması için verdiği 12 aylıksureye ilişkin kararını onaylamış, ve karara uyul-madığı takdirde silah ambargosu ve ekonomikambargo uygulanmasını tavsiye etmiştir. Bu türgirişimlerin sadece önemli zamanlarda ve önemligündemlerle ortaya çıktığını düşünecek olursak,Gazze’de yaşanan insanlık ayıbının BM'nin yapısı-nı "sarsan" gücünün en kısa zamanda Gazzelilere,Filistinlilere, bölgeye ve bütün dünyaya barış ge-tirmesini dileriz.
[Hilal Elver, 2002 yılından bu yana Santa

Barbara'daki California Üniversitesinde araş-
tırma profesörü olarak görev yapmaktadır ve
Küresel İklim Değişikliği, İnsani Güvenlik ve
Demokrasi Projesi'nin eş direktörü ve UCLA
Hukuk Fakültesi, Resnick Gıda Hukuku ve Poli-
tikası programında seçkin bir küresel araştır-
macıdır. 2014 ile 2020 yılları arasında BM
Gıda Hakkı Özel Raportörü olarak görev yap-
mıştır. 2021'den bu yana Gıda Güvenliği ve
Beslenme Üst Düzey Uzmanlar Paneli (HLPE-
FSN) Yönlendirme Komitesi üyesidir.]       

Çoklu krizlerin ortasında 
BM Geleceğin Zirvesi

BM'nin ve bağlı kurumlarının dünyanın yeni gerçeklerine uyum sağlayabilmek için artık
bir reforma ihtiyacı olduğunun BM'nin en yetkili ağzından ilan edilmesi çok önemli
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TOPRAKLA uğraşıyormuş. 
Sabahın çok erken saatlerinde kalkar, işinin başına 

geçermiş. 
Yıllar var ki güneşi uyandırmadığı hiç olmamış. 
Herkes tatlı uykusundayken o kuşların sabah yap

tıkları ilk zikrine hem şahitlik eder hem de iştirak 
edermiş. Kendini buna o kadar kaptırmıştı ki, 
dünyada bundan daha fazla lezzet veren bir şey ol
madığını söylüyor, güçlü verilerle de destekliyormuş. 

… 
KİMSEYE karışmazmış. 
Hele de maneviyatlarına ve mahremiyetlerine… 
Anlatmak, dökülmek ve rahatlamak dahası der

dine derman bulmak isteyenler çok olurmuş. 
Onlara yardımcı olmaktan, çare bulmaktan büyük 

bir haz duyuyormuş. 
Ancak anlatılanlar mahremiyetinde 

mahremiyetine doğru akmaya başlayınca yüzünü 
yere indiriyor, elini dur der gibi kaldırıyor ve “Geçe

lim” diyormuş. 
Buradaki hassasiyeti pek anlaşılmasa da asla 

prensibini bozmazmış. Gazeteci tecessüsüyle onları 
deşmeyi tercih etmez, az sözden çok mana çıkarır
mış. 

Ayrıca yılların verdiği tecrübeyle hâl okuması yap
tığından kişinin durumuna az çok agah olur ve bu 
kadarını yeterli görürmüş.  

… 
KİMSEYİ DE kendisine karıştırmazmış. 
Bitmeyen şahsi soruları çoğu defa ustalıkla 

geçiştirir kimi vakitte de duymamış gibi yaparmış. 
Duyarmış oysa. 
Kişi mahremini paylaşmamalıymış ona göre. 
Özel kalmalıymış ki, önemini yitirmesin. 
Sosyal medya çağını yaşayan bizler elbette bu

radaki inceliği anlamakta zorluk çekiyoruz zira 
tamamen gösteri toplumuna dönüştük. 

Görünmeyenin, bilinmeyenin yok olmakla bir tu
tulup her anını fotoğraflamaya meftun olan bu nes
lin şaşırtıcı meraklarına uzak kalmış. 

Torunu onu şöyle anlatıyordu: 
Sabahı seviyordu. 
Kuşlara vurgundu. Hareketlerine aşinaydı ve zikir

lerinin tanığıydı. 
Toprak ona konuşuyordu. 
Hatta eğitiyordu onu. Bir defasında “Toprak benim 

muallimim evlat” demişti. 
“Ne öğretti sana?” deme edepsizliğini göster

memiştim elbette zira bunlar bakan gözlere, 
hisseden kalplere açıktı. 

Bende bu sebeple kendim çözmeye çabalamıştım 
ki, bunun pek çok yan getirisi olmuştu. 

… 
KÖKLÜ ve ciddi bir eğitim almıştı öğrendiğime 

göre. 
Molla idi. 
Âlet ilimlerini tahsil etmek yıllarını almıştı. Ardın

dan sıradakiler. Dil, gramer, mantık, meani… 
Tek nüsha olan nice yazma eseri hem kendi oku

muş hem de talebelerine zevkle okutmuştu. 
Zamanla bu durum kendisine o kadar işlemişti ki, 

Hakkın divanında niyazda iken bile âyetleri zihninde 
şurası şudur, burası budur diyerek çözümlemeler 
yapıyordu. 

Uzunca sürmüştü bu hâli… 
Nice vakit sonra kendisi kendisine ağır gelmeye 

başlamıştı. 
“Gramer bilmek başka âyetlerin manasına muttali 

olmak başka” diye düşünmeye başlamış değişmenin 
ilk fitilini ateşlemişti. 

Bu süreci ilerlettikçe aslında bir bilgisayardan 
farkının kalmadığını, her olaya dil tekniği ile bak
maya kendisini mahkûm ettiğini büyük bir acıyla 

görmüştü. 
Görevinden istifa etti. 
Bulunduğu ortamı terk ederek kendisini bilmeyen 

bir uzak diyarın kenarına taşındı. 
İlk günlerde garipsemiş olsalar da zamanla onlar 

da dedem de alışmış ve karşılıklı kabule 
ulaşmışlardı. 

… 
YILLAR sonra asker arkadaşım bir tevafuk net

icesinde beni bulunca muhabbeti kaynatmıştık. Is
rarlı davetleri sonucunda ziyaret ettiğimde bana 
dedesiyle ilgili özetleyerek aktardığım bu hikâyeyi 
anlatmıştı. 

Gayri ihtiyari neden dediğimde kendisinin de bu 
soruyu yönelttiğini söyledi.  

Dedesinin cevabı şu olmuş: “Öğrendiklerimle 
yaşamayı unutmuştum.” 

Bu hastalık hepimizin benliğini neredeyse sarmış 
durumda ama bizler farkında değiliz. Ya da kâfi 
derecede ciddiye almıyoruz.  

Öğrendikleriyle yaşamayı unutmamış kaç kişi var 
acaba aramızda? 

Lütfen bir adım öne çıksın. 
Ya Selâm.

UĞUR CANBOLAT

Öğrendiklerimle  
Yaşamayı Unuttum

Batı Akdeniz'in 9 aylık ihracatı 
2 milyar dolara yaklaştı 

AB ülkelerinden "Çin'de üretilen elektrikli 
otomobillere ek vergi getirilmesine" destek 

Antalya, Isparta ve Burdur'u kapsayan Batı Akdeniz İhracatçılar Birliğine (BAİB) üye firmalar, bu 
yılın ocakeylül döneminde 174 ülkeye 1 milyar 964 milyon 754 bin dolarlık ihracat gerçekleştirdi. 

Emtia piyasasında geçen yılki satış baskısının ardından bu yıl yükseliş eğilimi hakim 
Emtia piyasasında bu yıl 

sert dalgalanmalar görülme
sine karşın genel olarak poz
itif bir seyir izleniyor. 

ABD Merkez Bankası'nın 
(Fed) politika faizinde in
dirime gitmesi sonrasında 
talebin artacağına ilişkin 
beklentilerin öne çıkması, 
jeopolitik riskler, ABD'nin 
yaptırım kararları, Çin'in 
ekonomisini güçlendirmek 
için attığı adımlar ve kurak 
hava koşullarının etkisiyle 
emtia piyasası için bu yıl 
destekleyici faktörler olarak 
öne çıktı. 

ABD'nin Çin'e yönelik yap
tırım kararlarına Çin'den 
misilleme gelebileceğine il
işkin öngörüler ile küresel 
çapta hava olayları da emtia 
piyasasında yükselişi 
tetikleyen diğer sebepler 
arasında. 

Analistler, Fed'in faiz in
dirimlerini sürdüreceğine 
yönelik beklentilerin gücünü 
korumasının da emtia 
piyasasını bundan sonra 
pozitif etkileyebileceğini be
lirtti. 

ABD seçimlerine ilişkin 
belirsizlikler, Çin ekonomi
sine yönelik endişeler ve iy
ileşen hava koşulları ise bazı 
ürünlerin fiyatlarında 
düşüşe neden oldu. Emtia 
piyasasındaki yükseliş eğil
imine karşın ABD'de 
ekonomik aktivitenin 
öngörülenden daha sert 
yavaşlayabileceği endişesiyle 
küresel piyasalarda görülen 
tarihi satış baskısının etki
lerinin varlık fiyatları üz
erinde de görülmesi bu yıl 
emtia piyasasındaki fiyatla
malarda ürün bazlı ayrış
malara neden oldu. 

Değerli metalleri altın ve 
gümüş sırtlarken baz met
aller sert yükseldi 

Yılın 9 ayında ons bazında 
altın yüzde 27,7, gümüş 
yüzde 31 değer kazanırken, 
platin yüzde 1,2, paladyum 
yüzde 8,8 değer kaybetti. 

Bu dönemde, altının ons 
fiyatı 2 bin 685,61 dolarla 
rekor seviyeyi test etti. 

Tezgah üstü piyasada libre 
bazında fiyatlar bakırda 
yüzde 17,6, kurşunda yüzde 
3,9, alüminyumda yüzde 9,4, 
nikelde yüzde 7, çinkoda 
yüzde 16 arttı. Bakırın libresi 
bu yıl 5,25 dolarla tarihi zir
veyi gördü. 

Altın fiyatları, Orta Doğu'
daki gerginlikten dolayı 
yatırımcıların "güvenli li
mana" yönelmesi nedeniyle 
yükseldi. Merkez 
bankalarının devam eden 

altın alımları da altının ons 
fiyatını destekleyen önemli 
bir faktör olarak öne çıktı. 

Analistler, Fed'in faiz in
dirimlerine başlaması, 
merkez bankalarının altın 
alımları ve altının güvenli 
liman özelliğinin artmasıyla 
altının ons fiyatının 2 bin 
900 dolar seviyelerine kadar 
çıkabileceği öngörüsünde 
bulundu. 

Öte yandan düşük faiz 
oranları, faiz getirmeyen al
tını tutmanın fırsat 
maliyetini azaltıyor. 

Analistler, jeopolitik ve 
ekonomik belirsizliğe karşı 
korunmak için Çin başta 
olmak üzere Asya'da altına 
talebin arttığını dile getirdi. 
Bölgede, gayrimenkul ve 
hisse senedi gibi diğer 
yatırım seçeneklerine 
güvenin azalması da altının 

tercih edilmesine neden 
oldu. 

Analistler, değerli met
allerde, özellikle altında, 
güvenli liman özelliğinin öne 
çıktığını, altın fiyatlarının 
gücünü korumasında 
jeopolitik risklerin payının 
büyük olduğunu söyledi. 

Tahvil faizlerindeki ger
ileme de altındaki fiyat 
artışlarını destekledi. 

Küresel çapta madenlerde 
gümüş üretiminin yavaşla
ması ve endüstriyel alanda 
talebin artmasıyla bu 
ürünün fiyatı yükseldi. 
Madenlerdeki üretim hızının 
düşmesi ve güçlü endüstriyel 
talep, arzın talebin gerisinde 
kaldığını gösterirken bu da 
gümüş piyasasında açığa 
neden olacağı endişelerini 
tetikledi.

AA muhabirinin, Türkiye İhra
catçılar Meclisi verilerinden derlediği 
bilgiye göre, bölgenin geçen yıl 1 mil
yar 957 milyon 564 bin dolar olan 1 
Ocak30 Eylül ihracatı, bu sene aynı 
dönemde yüzde 0,37 arttı. 

 
Antalya, Isparta ve Burdur'u kap

sayan bölgeden 9 ayda en fazla yaş 
meyve ve sebze sektöründe ihracat 
yapıldı. Yaklaşık 600 milyon dolarlık 
ihracatla ilk sırada yer alan yaş sebze 
ve meyve sektörünü 384 milyon 964 
bin dolarla maden ve metaller sek
törü takip etti. En fazla ihracatı 
gerçekleştirilen ilk 5 sektör sıralaması 
ağaç mamulleri ve orman ürünleri, 
kimyevi maddeler ile makine ve ak
samlarından oluştu. 

Ülkeler sıralamasında ise 187 mi
lyon 514 bin dolar ihracatla Almanya 
birinci, 178 milyon 341 bin dolarla 
Çin ikinci, 170 milyon 236 bin dolarla 
da Rusya üçüncü sırada yer aldı. 

 
Yıl sonu hedefi 2 milyar 850 milyon 

dolar 
BAİB Başkanı Ümit Mirza 

Çavuşoğlu, AA muhabirine, ilk üç 
çeyrekte zorlu bir süreçten geçtik

lerini ancak zorluklara rağmen 
başarılı bir dönem yaşadıklarını 
söyledi. 

Dünya genelinde yaşanan 
ekonomik sıkıntılara rağmen bölge 
ihracatını geçen yıla göre az da olsa 
artırabildiklerini dile getiren 
Çavuşoğlu, "2 milyar dolar sınırına 
çok yaklaştık, bir kaç gün içinde bu 
sınırı da aşacağız. Yıl sonu için 2 mil
yar 850 milyon dolarlık bir hedefimiz 
söz konusu, gerçekleştirmek için çaba 
harcıyoruz." dedi. 

 
İhracatı artırmak için Ticaret 

Bakanlığının önemli desteklerde bu
lunduğunu, birlik olarak da ülkelere 
yönelik sektörel ticari ziyaretler yap
tıklarını belirten Çavuşoğlu, bu ça
baların da başarılı sonuçlar verdiğini 
kaydetti. 

 
Daha önceki dönemlerde çok aktif 

olamadıkları pazarlarda bu yıl güzel 
ihracat rakamlarına ulaştıklarını anla
tan Çavuşoğlu, şunları söyledi: 

 
"İhracatta büyük düşüşler yaşan

mamasının en büyük sebebi mevcut 
pazarlar haricinde yeni pazarlar. Yeni 

pazarlarda derinleşmeler sağlanmaya 
başlandı. Bölgemiz açısından en etkili 
olan yerler arasında Suudi Arabistan 
var, ciddi ihracatlar gerçekleştiriy
oruz. Onun akabinde İran, Kazakistan, 
Endonezya ve umulmadık bir şekilde 
Yunanistan'a ihracatımızda artışlar 
söz konusu. Yıl sonu hedeflerimize 
emin adımlarla ilerliyoruz. Kayıplar 
yaşamadan yılı kapatmak istiyoruz." 

 

2 bin 360 ihracatçıdan 174 ülk
eye satış 

Çavuşoğlu, maliyetlerin yüksek 
olduğunu ve bu durumun başka ülkel
erle rekabet gücünü zayıflattığını be
lirtti. 

Bölgenin ihracatının yarısından fa
zlasını yaş meyve ve sebze, maden ve 
metaller ile ağaç ve orman ürünleri 
sektörlerinin üstlendiğini ifade eden 
Çavuşoğlu, "

Oruç Reis Araştırma Gemisi, 
Somali görevine hazır 

Küresel gıda fiyatlarında eylülde 
son 18 ayın en hızlı artışı görüldü 

Türkiye Cumhuriyeti En
erji ve Tabii Kaynaklar 
Bakanlığı ve Somali Federal 
Cumhuriyeti Petrol ve Min
eral Kaynaklar Bakanlığı 
arasında mart ayında imza
lanan "Somali Kara ve Açık 
Deniz Blokları Alanında Mu
tabakat Zaptı" kapsamında 
görev alacak Oruç Reis 
Araştırma Gemisi'nin, Filyos 
Limanı'nda son kontrolleri 
yapıldı. 

 
Oruç Reis Araştırma 

Gemisi cumartesi günü So
mali'ye doğru yola çıkacak 

Gemi, Somali'de denizde 
her biri yaklaşık 5'er bin kilo
metrekarelik alanı temsil 
eden 3 ruhsat sahasında sis
mik veri toplama çalışması 
icra edecek. B u kapsamda 
yaklaşık 7 aylık bir çalış
manın devam etmesi ön 
görülüyor. 

Oruç Reis Araştırma 
Gemisi'nin çalışmalarına Za
ğanos Paşa Destek Gemisi, 
Sancar Platform Destek 
Gemisi ve Ataman Takip 
Gemisi'nin yanı sıra Deniz 
Kuvvetleri Komutanlığına 
bağlı iki firkateyn de eşlik 
edecek. 

Toplanan veriler Ankara 
TPAO Veri İşlem Müdür
lüğünde işlenip değer
lendirilecek. 
Değerlendirmeler olumlu 
olursa sondaj aşamasına 
geçilecek. Çalışmalarının 
bitmesinin ardından verilen 
talimatlar doğrultusunda 
geminin Türkiye'ye dönmesi 
planlanıyor. 

Filyos Limanı'ndan gün 
içerisinde İstanbul'a haraket 
edecek gemi, yarın İstanbul'
dan Somali'ye uğurlanacak. 

 
Geminin özellikleri 
Jeofizik, jeolojik, oşino

grafik ve hidrografik çalışma 
yapma amacıyla özel olarak 
tasarlanan, Türk mühendis
leri tarafından dizayn edilip 
Türkiye'de inşa edilen Oruç 
Reis Araştırma Gemisi, 87 
metre uzunluğa, 23 metre 
genişliğe ve 34 metre yük
sekliğe sahip. 

Tamamen yerli ve milli bir 
gemi olan Oruç Reis, çok 
yönlü bir gemi olup doğal 
kaynakların aranmasında, 
kıta sahanlığı ve yer kabuğu 
araştırmalarında, doğal afet
lerin araştırılmasında (de
prem, tsunami, iklim 
değişikliği ve benzeri) deniz 
ve okyanus alanlarındaki 
yapısal unsurların belirlen
mesi amaçlı yer bilim çalış
malarında kullanılıyor. 

Oruç Reis Gemisi'nde, gemi 
adamı mürettebatı olarak 
tamamen Türk personel 
çalışıyor, sismik ve sörvey 
bölümlerinde ise yine çoğun
luk Türk personel çalışmakla 
beraber tamamının Türk 
personel olması için personel 
yetiştirme ve eğitim çalış
maları sürdürülüyor. 

Çalışmalarına 2017 yılında 
başlayan Oruç Reis Araştırma 
Gemisi, Maden Tetkik ve 
Arama Genel Müdürlüğü 
(MTA) uhdesinde Akdeniz ve 
Marmara bölgesinde, 2022 
yılından itibaren ise Türkiye 
Petrolleri Anonim Ortaklığı 
(TPAO) uhdesinde Akdeniz 
ve Karadeniz'de (özellikle 
Sakarya Gaz Sahasında) 
toplamda 23 bin kilome
trekarenin üzerinde 2 ve 3 
boyutlu sismik çalışma ya
parak veri topladı.

Birleşmiş 
Milletler Gıda 
ve Tarım 
Örgütü (FAO), 
gıda ürün
lerinin ulus
lararası 
fiyatlarındaki 
aylık değişimin 
izlendiği Küre
sel Gıda Fiyat 
Endeksi'nin 
eylül ayı sonuçlarını açıkladı. 

Buna göre, FAO Gıda Fiyat 
Endeksi eylülde aylık bazda 
yüzde 3 ve yıllık bazda yüzde 
2,1 yükselerek ortalama 
124,4 puan seviyesine çıktı. 
Böylece, küresel gıda fiyat
larında şeker fiyatları 
öncülüğünde son 18 ayın en 
hızlı artışı görüldü. 

Eylülde Şeker Fiyat En
deksi aylık bazda yüzde 10,4 
ile en büyük artışı kaydetti. 

Brezilya'da zayıflayan 
hasılat beklentileri ve Hindis
tan'ın etanol üretimi için 
şeker kamışı kullanımına 
yönelik kısıtlamaları 
kaldırma kararının ülkenin 
ihracatını etkileyebileceğine 
yönelik endişeler, bu artışta 
etkili oldu. 

Tahıl Fiyat Endeksi ise 
eylülde aylık bazda yüzde 3 
yükseldi. Bu artış, buğday ve 
mısır ihracat fiyatlarındaki 
yükselişten kaynaklandı. 

 
Bitkisel Yağ Fiyat Endeksi 

aylık bazda yüzde 4,6 yük
selirken, palmiye, soya, 
ayçiçeği ve kanola yağı fiyat
larında artış görüldü. Ulus
lararası palmiye yağındaki 
artış Güneydoğu Asya’daki 
başlıca üretici ülkelerin bek
lenenden düşük gerçekleşen 
üretimlerinden kaynaklandı. 

Süt Fiyat Endeksi eylülde 
aylık bazda yüzde 3,8 ar
tarken, Et Fiyat Endeksi’nde 
yükseliş yüzde 0,4 olarak 
ölçüldü. 

Et fiyatlarındaki artış 
Brezilya’nın ürünlerine yöne
lik güçlü talep nedeniyle 
tavuk eti fiyatlarının yük
selmesi nedeniyle yaşandı. 

FAO bu yıl için küresel tahıl 
üretim tahminini yukarı 
yönlü revize ederek 2,853 
milyon ton seviyesine yük
seltirken, buğday üretiminin 
bu yıl geçen yıla göre yüzde 
0,5 artacağını öngördü.

AB Komisyonu, Çin'den 
ithal edilen elektrikli otomo
billere ek gümrük vergisi 
uygulanmasına ilişkin teklifin 
üye ülkelerden gerekli ölçüde 
destek aldığını duyurdu. 

Açıklamada, "AB Komisy
onu'nun Çin'den yapılan elek
trikli otomobil ithalatına nihai 
karşıt vergiler koyma öner
isinin kabulü AB ülkelerinden 
gerekli desteği aldı." ifadesi 
kullanıldı. 

Bunun, komisyonun süb
vansiyon karşıtı soruştur

masının tamamlanmasında 
önemli bir adım olduğuna 
işaret edilen açıklamada, AB 
ve Çin'in Dünya Ticaret 
Örgütü (DTÖ) kurallarıyla 
uyumlu olan alternatif 
çözümler üzerinde çalışmayı 
sürdürdüğü kaydedildi. 

Açıklamada, soruştur
madaki kesin bulguları içeren 
uygulama yönetmeliğinin ise 
en geç 30 Ekim 2024'e kadar 
AB Resmi Gazetesi'nde 
yayımlanacağı belirtildi. 

Komisyonun teklifi, AB nü

fusunun yüzde 65'ini temsil 
eden 15 üye ülkenin nitelikli 
çoğunluğunun karşı oy kul
lanması durumunda ön
lenebiliyor. 

Başta Fransa ve İtalya'nın 
desteklediği ek vergi uygula
masına, Almanya ve Macaris
tan karşı çıkıyor. 

Son yıllarda Avrupa 
ülkelerinde satılan elektrikli 
otomobillerde Çin üretici
lerinin payı hızla yükseliy
ordu. Çin'de üretilen düşük 
fiyatlı ve sübvanse edilmiş 

elektrikli otomobillerin 
satışları rakiplerini geride 
bırakıyordu. 

AB Komisyonu, temmuzda 
Çin'de üretilen elektrikli oto
mobillerin Birlik üyesi 
ülkelere ithalatında geçici 
ilave vergi uygulamaya 
başlanacağını açıklamıştı. 
Karar öncesinde AB, Çin'den 
ithal edilen elektrikli araçlara 
yüzde 10 vergi uyguluyordu. 

Son uygulama ile Tesla'nın 
Çin'de üretilen modellerine 
yüzde 7,8, BYD'ye yüzde 17, 

Geely’e yüzde 18,8, soruştur
mada işbirliği yapan ancak lis
telenmeyen üreticilere yüzde 
20,7, SAIC ve işbirliği yap
mayan diğer şirketlere ise 
yüzde 35,3 oranında ek vergi 
gelmesi bekleniyor. 

Son vergi oranları yürürlük
teki yüzde 10'un üzerine ilave 
edilmesi öngörülüyor. 

Yüzde 45’i bulan vergilerin 
kasım ayı başında tahsil 
edilmeye başlanması bek
leniyor.
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aza sormuşlar “nereye gidiyor-sun?”Cevap: “Çoğa gidiyorum”.Saçmalık olarak gördüğümüz tekilşeyler kendi haline bırakılırsa çoğalır.Çünkü saçmalığın “saçmalık” oldu-ğunu bilmek için basirete ihtiyaç var-dır. Ayrık otu gibidir “saçmalık”.Sosyal medyada koluna dövmeyaptıran bir gencin videosu dolaşıyor.Videoda dövme sağ kola yapılıyor.Dövme yapılırken dövme yapılangencin çıkardığı ses insanın ciğeriniparçalıyor.Dövme yapılan genç, sedyeye sırtüstü yatırılmış ve bağırta bağırta kolu-na işlem yapılıyor.Videoda dövme yapan kişinin yüzügörülmüyor, kısa pantolonlu ve baca-ğında dövme var.İnsanın acı çeke çeke dövme yap-tırmasını nasıl anlamak lazım.Bana bu video gönderilince merakettim Türkiye’de kaç kişi dövme yap-tırmış acaba?Türkiye’de 1 milyon kişide dövmebulunduğu tahmin ediliyor.Düşünün 1 milyon “dövmeli” insan.Ve bunlar aktif nüfus.Türkiye’de 400 adet dövme stüdyo-

su varmış.1500 dövme “sanatçısı” varmış.Şu sorumun cevabını bulamadım:bu 1500 dövme sanatçısı acaba sertifi-kalı mı?Bu sertifikayı hangi merci verdi vehangi gerekçe ile verdi?Yani dövmenin sağlık açısından negibi  faydası var?Dövme yaptıranların dövme sıra-sında çektikleri acıyı görünce tilki hi-kayesi aklıma geldi.Hikâye şöyle:Bir gün tilkinin birinin kuyruğu ka-yaya sıkışmış.Malum tilkilerin kuyrukları birazuzun  oluyor.Tikli kuyruğunu kurtarmak için uğ-raşmış uğraşmış fakat bir türlü kurta-ramamış.Sonunda kuyruğunu kesmiş veyabirine rica ederek kestirmiş.Artık kahramanımız kesik kuyruk-lu tilki olarak arz-ı endam etmeye baş-lamış.Kendini ilk görenlerden biri kuyru-ğu kesik tilkiye sormuş “hayırdır tilkikardeş kuyruk nerede?”Kuyruğu kesik tilki şöyle omuzları-nı kaldırarak “havalı şekilde”  cevapvermiş: “Kendimi böyle karizmatik his-

sediyorum”.Kuyruğu kesik tilki kendini “kariz-matik” olduğunu söyleyince öteki tilkide gitmiş kuyruğunu kesmiş veya kes-tirmiş.“Karizmatik” olacağını zannederekkuyruğunu kestiren ve kestirirken çek-tiği acının etkisiyle sabahı zor etmiş veertesi günü öfkeyle gelmiş  ve demiş ki,“Niye bana yalan söyledin. Canımın na-sıl acıdığını bir ben bir de  Allah bilir”.Kuyruğu kesik ve karizmatik iddia-sında olan tilki “sakin ol” demiş. “Acıçektiğini söylemeyeceksin. Söylemeye-ceksin ki, karizmatik olacaksın” diye-rek kasım kasım kasılmış.İki tilki arasında gecen bu kuyrukkesme veya kestirme işlemi yavaş ya-vaş tilkiler arasında yayılmaya başla-mış.İki  kuyruğu kesik tilki birlikte “ka-rizmatik” görüntüleriyle ortalıkta dola-şıyorlar.Kendilerini gören  diğer kuyruklutilkilere ne kadar “mutlu” olduklarını“karizmatik” yürüyüşleriyle bu iki kuy-ruğu kesik tilkiler anlatıyorlarmış be-den dilleriyle.Gel zaman git zaman kuyruğu kesiktikli sayısı normal tilki sayısına yaklaş-mış.Biraz daha zaman geçmiş kuyruğukesik tilki sayısı normal kuyruklu tilkisayısın aşmış.Normal tilkiler ayıplanır olmayabaşlamışlar.Öyle bir ortam oluşmuş ki, acı çeke-rek kuyruğu kesmek veya  kestirmek“gelenek” haline gelmiş.Tilki hikayesi burada son buluyor.Şimdi Türkiye’de dövme yaptıran-

ların sayısı 1 milyon olduğu tahminediliyor.Belki bu sayıdan daha çok, bilmiyo-ruz.Tamam ama niçin bu  acıyı çekmekgerekiyor?Dövme  yaptırmanın gerekçesi ne-dir?Dövme yaptıran birisi 2-3 haftasuyla teması olmayacak.Tahayyül edebiliyor musunuz hij-yen meşelisini.Ve Türkiye’de dövme yapan 400stüdyo varmış.“Stüdyo” ne demek?Stüdyo fotoğraf çekilen veya “sa-natçıların” sanatlarını icra ettikleri me-kana denir.Dövme  yapanlar deri altına mürek-kep enjekte ediyorlar, ne alakası varstüdyo ile?Yani bu dövme meselesi baştansonra karışık.Yapan da yaptıran da farklı bir an-layışa sahip.Dünyada sadece Güney Kore’dedövme yapmak yasak.Demek ki, 1950’lilerde Mehmetçi-ğimiz Güney Kore’yi Komünistlere kar-şı müdafaa ederken oralara güzel birhatıra bırakmış olmalı.1950’lilerde ülkemizde dövme çokayıplanırdı.Fakat bugün ülkemizin yüzde30’du dövme  yaptırıyor.Dövme yaptıranların yarısındanfazlası kadın.Vay benim güzel ülkem.Ne hale  geldin.Nasıl bu hale geldin/getirildin?Vesselam…
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DÖVME 
VE TİLKİ

türkİye’de hayat pahalılığıgözle görülür şekilde artıyor. Özellik-le kira ve gıda fiyatlarının uçtuğu İs-tanbul’da artık yaşamak oldukça zor.Son olarak İstanbul Büyükşehir Be-lediyesi'ne (İBB) bağlı İstanbul Plan-lama Ajansı (İPA), 'Yaşam MaliyetiAraştırması'nı açıkladı. Rakamlar,

vatandaşların hayat pahalılığı ilemücadelesini rakamlarla ortaya koy-du. İstanbul Planlama Ajansı'nın(İPA) İstanbul'da Yaşam Maliyeti -Eylül 2024 raporuna göre kentte 4kişilik bir ailenin ortalama yaşammaliyeti bir önceki aya göre yüzde3,62, geçen yılın aynı ayına göre ise

yüzde 60,30 oranında artış göstere-rek 71 bin 431 liraya ulaştı.Temel tüketim maddelerinin birönceki yılın Eylül ayına göre fiyat ar-tışlarına bakıldığında en çarpıcı fiyatartışlarından birinin %69,42 artışoranı ile Et-Kıyma ürün fiyatlarındayaşandığı görüldü.

İstanbul'da yaşamanın
maliyeti bir yılda yüzde

60,30 oranında arttı

konut sektöründeki durgunluk, inşaatşirketlerini yeni çözümlere yöneltti. Ev sahibiolmak isteyen ancak tüm ödemeyi bir defadakarşılayamayanlar için geliştirilen paylı satışsistemi, sektörde yeni bir dönemin başlangıcıoldu. Ekonomim'in haberine göre, Sinpaş GYO,portföyündeki 1200 konutun paylara bölüne-rek satılacağı yeni satış modelini duyurdu.Cumhuriyet Gazetesi'ne İstanbul, Ankara, Bur-sa ve Denizli’deki projelerinde hayata geçensistemi anlatan Sinpaş Yönetim Kurulu BaşkanVekili Ahmet Çelik, “Satış fiyatı 10 milyonTL’nin altında olan gayrimenkulleri 10 payabölerek satışa sunacağız. Peşin satış fiyatı 10milyon TL ve üstünde olan gayrimenkuller ise20 eşit paya kadar bölünebilecek” dedi.
KİRA GELİRİ DE SAĞLAYACAKÇelik, bu satışlar için platform oluşturacak-larını belirterek “Yatırımcıların aldıkları gayri-menkulleri bizim iş ortaklarımız kiralayacakve yatırımcı payı oranında kira geliri alacak.Daha sonra bu payların satılabilmesi için birplatform da oluşturacağız” diye konuştu.Uluslararası gayrimenkul geliştirme şirketiReportage Properties’in Türkiye markası Re-portage Türkiye, Bahçeşehir’de inşa edeceğiikinci projesi Afra Park’ı duyurdu. 1.5 milyarTL yatırımla hayata geçen projenin tanıtımtoplantısında konuşan Reportage Türkiye ÜstYöneticisi (CEO) Kemal Alamo, “Özellikle pan-demi döneminde tüketici alışkanlıklarının vil-la tarzında bahçeli ev yönüne doğru evrilme-siyle Türkiye’de yapılanma kararı aldık. İlkprojemiz, İtalyan mimarisine uygun bir kon-septle Bahçeşehir’de 2.2 milyar TL yatırımla,232 adet bahçeli villalardan oluşan Sylvana İs-tanbul oldu. İstanbul’da ikinci projemizi haya-ta geçiriyor olmaktan mutluluk duyuyoruz.Afra Park, gayrimenkul geliştirme alanındakivizyonumuzu tam olarak yansıtan bir projeolacak” dedi. Alamo, yakın zamanda İstanbul’ubölge merkezi haline getirerek Arnavutluk veRusya’yı buradan yöneteceklerini de söyledi.KPMG Türkiye tarafından hazırlanan “İn-şaat ve Gayrimenkul Sektörel Bakış Raporu”2024 yılı ikinci çeyrek rakamlarına göre inşaatsektörünün 2024 yılı ve sonrası için pozitif bü-yüme trendini devam ettirmesi bekleniyor.KPMG Türkiye İnşaat ve Gayrimenkul SektörüLideri Savaş Görkem Yapan, “Ancak finansmanzorlukları ve talep yetersizliği gibi faktörler,sektör oyuncularının dikkat etmesi gerekenrisk unsurları arasında öne çıkıyor” dedi.

Konutta paylı 
satış dönemi 

başladı

İstanbul Cumhuriyet Başsavcı-lığı Terör ve Örgütlü Suçlar Soruştur-ma Bürosu tarafından 31'i tutuklu 43sanık hakkında yürütülen soruştur-ma tamamlandı. Soruşturma kapsa-mında daha önce hazırlanan iddiana-me, eksikler olduğu nedeniyle İstan-bul 26. Ağır Ceza Mahkemesi tarafın-dan reddedilmişti. Eksiklerin gideril-mesiyle tekrar hazırlanan iddianameİstanbul 26. Ağır Ceza Mahkemesi ta-rafından kabul edildi. Sanıkların önü-müzdeki aylarda hakim karşısına çık-ması bekleniyor. Saldırıda hayatınıkaybeden Tuncer Cihan'ın"maktul" sıfatıyla bulunduğuiddianamede, Santa Maria Ki-lisesi rahibi Anton Bulai'ninde aralarında bulunduğu 11kişi "müşteki" olarak yer aldı.İddianamede, saldırıyıgerçekleştiren tutuklu şüphe-liler David Tanduev ile Amir-jon Kholiqov, bu şüphelilerlebağlantılı oldukları tespit edi-

len Edelkhan Inazhaev ve eşi Zharai-dat Esmurzieva'nın "cebir ve şiddetkullanarak, Türkiye CumhuriyetiAnayasasının öngördüğü düzeni or-tadan kaldırmaya teşebbüs", DEAŞkapsamında "silahlı terör örgütüneüye olmak", "tasarlayarak kasten öl-dürme", 11 kişiye karşı "tasarlayarakkasten öldürmeye teşebbüs" ve"ateşli silah ve mermi bulundurmak"suçlarından toplam ikişer kez ağır-laştırılmış müebbet ile 218 yıl 7'şeraydan 349 yıl 6'şar aya kadar hapislecezalandırılmaları istendi. 20 şüphe-

linin de benzer suçlardan ikişer kezağırlaştırılmış müebbet ile 217 yıl bi-rer aydan 345 yıla kadar hapis ceza-sına çarptırılması öngörülürken, şüp-heli Inazhaev'in ayrıca "resmi belge-de sahtecilik" suçundan 3 yıldan 7 yıl6 aya kadar hapsi talep edildi. Şüphe-lilerden 18'inin ise sadece DEAŞ kap-samında "silahlı terör örgütüne üyeolmak" suçundan 7 yıl 6'şar aydan15'er yıla kadar hapisleri istendi.İddianamede, Santa Maria Kilise-si'ne saldırı eylemini gerçekleştir-mek üzere toplantı yapan grup içeri-sinde yer aldığı iddia edilensanık Viskhan Soltamatov'un"anayasal düzeni ortadan kal-dırmaya teşebbüs", "silahlı te-rör örgütüne üye olmak", "ta-sarlayarak kasten öldürme" ve"tasarlayarak kasten öldürme-ye teşebbüs" suçlarından 1kez ağırlaştırılmış müebbet, 1kez müebbet ve 349 yıl 6 ayhapsi istendi. (AA)

Santa Maria Kilisesi'ndeki saldırıya
ilişkin iddianame kabul edildi

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdo-ğan, Türkiye Teknoloji Takımı Vakfı (T3Vakfı) ile Sanayi ve Teknoloji Bakanlığınınana yürütücülüğünde düzenlenen, AnadoluAjansının (AA) 'Global İletişim Ortağı' ola-rak yer aldığı Havacılık, Uzay ve TeknolojiFestivali'ne (TEKNOFEST) katılarak konuş-ma yaptı. Erdoğan’ın Adana'daki konuşmasışöyle: "Bugün burada sadece milli teknolojihamlemizin göz kamaştıran ürünleri yok.Burada aynı zamanda Türkiye Yüzyılı’nınmimari olacak genç yüreklerimiz, parlak zi-hinlerimiz var. Burada ilimin, bilimin diliylekonuşan ufku açık yüzbinlerce gencimizvar. Sizlerin vasıtasıyla bilime, araştırmaya,teknolojiye, keşfetmeye özellikle meraklı ül-kemizin tüm gençlerini bir kez daha sevgiy-le selamlıyorum. Biz Çukurova Havalima-nı’nı açtığımızda birileri Şakirpaşa’yla ilgiliyoğun bir algı çalışması yürüttüler. Akla,vicdana, siyasi ahlaka sığmayan bir sürü id-diayı gündeme taşıdılar. Peki ne oldu? İd-dialarının hiçbir geçerliliği olmadığı bugünbir kez daha ortaya çıktı.
ÖZDEMİR BAYRAKTAR ÇIĞIR AÇTIÖzdemir Bayraktar, insansız hava araç-larında çığır açan bir isimdi. Baykar’ın bu-gün hayata geçirdiği pekçok projenin fikirbabasıydı. Kararlıydı, azimliydi, cesurdu.Yılmadı ve yıldırmadan da yoluna devametti. Kendi ifadesiyle durumdan, vazife çıka-ran idealist bir insandı. Bugün İHA ve Sİ-HA’larımız 50’den fazla ülkede Türk savun-ma sanayisini temsil ediyorsa bu başarıdaçok büyük payı vardır. Kendisine bir kezdaha Allah’tan rahmet diliyorum.
EN SANCILI YILLARBölgemizde son yılların en sancılı yıllarıyaşanıyor. Çatışma ve savaşlar coğrafyamızıiçten içe çökertiyor. Gazze ve Lübnan’dakikatliamları millet olarak içimiz kan ağlaya-rak takip ediyoruz. Gazze’ye yönelik İsrailsaldırıları başlayalı neredeyse bir yıl oldu.Çoğu çocuk ve kadın 50 bin kardeşimiz si-yonist İsrail tarafından katledildi. 100 bineyakın insan yaralandı. İsrail, Hamas baha-nesiyle önce Gazze’yi işgal etti. Şimdi deHizbullah bahanesiyle Lübnan’da kan dö-küyor. Filistin’in seçilmiş son başbakanı Ha-niye’yi şehit ettikten sonra geçtiğimiz gün-lerde de Hizbullah lideri Nasrallah’ı katletti-ler. Bölgede ateşkese, barışa her yaklaşıldı-ğında İsrail hükümeti bu süreci dinamitle-yecek bir provokasyona imza atıyor. Ateşitüm bölgeye yaymak, coğrafyamızı kanaboğmak için her yola başvuruyorlar. Ulus-lararası hukuk tamamen rafa kaldırılmışdurumda. Utanmadan, sıkılmadan BM Ge-nel Sekreteri Guterres’e, BM’ye gelemezdiye meydan okuyor. Şimdi 196 tane ülkeherhalde BM Genel Sekreteri’ne sahip çıka-caktır. Sen kim oluyorsun da BM Genel Sek-teri’ne yönelik BM’ye gelemeyeceğine yöne-lik ferman gönderiyorsun.Bölgemizde sadece Gazze, Batı Şeria veLübnan’la sınırlı kalmayacak sinsi bir planuygulamaya konulmuştur. Bu planın nihaihedefinin neresi olduğunu görmek ve anla-mak için kahin olmaya gerek yok. Tarih bi-len, dinler tarihi bilen, siyaset bilen herkesmeselenin Kudüs’le, vadedilmiş topraklarhezeyanıyla bağlantısını zaten idrak ede-cektir. Vadedilmiş toprakların ne olduğunugayet iyi biliriz. 30 kilometre mesafede ade-ta Türkiye’ye meydan okuma yarışına giri-yorlar. Bunları biz gayet iyi biliriz. Sahadakigelişmeleri an be an takip ediyoruz."

Terör devetine
Guterres tepkisi

05ISTIKLAL-06.qxp_Layout 1  4.10.2024  17:15  Page 1



75 EKİM 2024 CUMARTESİDÜNYA

ortA Doğu’da Gazze’de başlayan çatışma-lar, İsrail’in Lübnan ve Suriye’ye yönelik saldı-rılarıyla genişleyerek yeni bir boyuta ulaştı. Bugelişmelere İran’ın İsrail’e attığı füzeler de ek-lenince, bölgedeki gerilimin hızla tırmandığıve bir bölgesel savaşa dönüşebileceği yönün-deki endişeler artmaya başladı. Özellikle Batımedyasında bu konuya dair yapılan analizler,çatışmaların küresel bir savaşa evrilme ihti-malini gündeme getirdi. İngiliz basınından Mirror gazetesinde ya-yımlanan bir analizde, İsrail’in başta ABD veİngiltere olmak üzere Batılı müttefiklerindenaldığı desteğe vurgu yapıldı. Haberde, ABD’ninİsrail’e olan desteğinin tarihi kökenlerine dik-kat çekilirken, bu ilişkinin eski başkan Harry S.Truman’ın İsrail’i tanıma kararına kadar uzan-dığı belirtildi. Bugün gelinen noktada ise İsrail,ABD’nin yanı sıra Avrupa Birliği ve İngiltere ilede güçlü bağlar geliştirmiş durumda. Özellikleİngiltere’nin ticari ve askeri ilişkilerinin, İsra-il’in Batı bloğunda yer almasına önemli katkısunduğu ifade ediliyor. Bu bağlamda, Batılı ülkelerin İsrail’e olandesteğinin özellikle İran konusunda da benzerbir çizgide ilerlediği kaydediliyor. İran’ın İsra-il’e karşılık olarak Rusya, Çin ve Türkiye ile birdestek ağı oluşturduğu yönündeki değerlen-dirmeler dikkat çekici. Rusya ve İran’ın Ba-tı’nın uyguladığı yaptırımlara karşı stratejikortaklıklar geliştirdiği, Çin’in ise enerji ihtiyacı-nı İran üzerinden karşılamaya çalıştığı için buülkeyle çeşitli anlaşmalar yaptığı vurgulandı.Haberde, Türkiye’nin İran ile olan ilişkileriüzerinde fazla detay verilmemesi dikkat çekicibulundu. Ancak Türkiye’nin Rusya’dan S-400hava savunma sistemleri satın alması ve bu-nun sonucunda F-35 programından çıkarılma-sı hatırlatılarak, Türkiye’nin Batı ittifakındanuzaklaşma tartışmalarına da yer verildi. Türki-ye’nin bu eksen kaymasının, özellikle NATOiçindeki durumu ve Ortadoğu’daki dengelerdeoynayacağı rol üzerinde daha fazla sorgulan-ması gerektiği ifade edildi.

İrAn dini lideri Ayetullah Ali Hama-ney, başkent Tahran'da kıldırdığı cumanamazının ardından cuma hutbesinebaşladı. İran televizyonu, Hamaney'indört yıl aradan sonra ilk kez namaz kıl-dırıp hutbe verdiği caminin dışında bü-yük kalabalığın toplandığını bildirdi.Hamaney'in cuma hutbesi, Gazze'dekiİsrail-Hamas savaşının birinci yıl dönü-münden üç gün önce gerçekleşiyor.Hamaney hutbesinde konuşmasınınbüyük bir kısmının Filistin ve Lübnanile ilgili olacağını belirtti. Cuma hutbesi-nin ilk kısmında İslam dünyasına birlikçağrısı yapan Hamaney, "İran halkınındüşmanı Filistin halkının da düşmanı-dır, Lübnan halkının da düşmanıdır, Irakhalkının da Mısır halkının da düşmanı-dır. Suriye halkının da düşmanıdır, Ye-men halkının da düşmanıdır. Düşmanaynı düşmandır. Bütün bu İslam ülkele-rinde sağlam bir şekilde hazırlıklı olma-lıyız. " diye konuştu.Bahsetmek istediği ilk konunun sa-vunma olduğunu belirten Hamaney,tüm ülkelerin çıkarlarını koruma hakkı-na sahip olduğunu belirterek, "Filistinhalkı düşmana karşı ayaklanma hakkınasahiptir. Uluslararası hukuk da bugünbunu desteklemek ve onaylamaktadır.Filistin, Filistinlilere aittir. Hiçbir mah-keme, merkez, uluslararası kurum Filis-tin halkına itiraz etme hakkına sahip de-ğildir. Kendi topraklarını savunuyorlar.Aksa Tufanı yerindedir, Filistinlilerinhakkıdır." ifadelerini kullandı.Lübnanlıların Filistin'e desteğininhaklı ve mantıklı olduğunu vurgulayan

Hamaney, "Kimsenin bu meşru desteğieleştirmeye ve neden sahaya giriyorsu-nuz demeye hakkı yoktur. Bizim silahlıkuvvetlerimiz de iki üç gün önce yasalolarak harekete geçtiler ve yasal olarakbu operasyonu düzenledik. Silahlı Kuv-vetlerimizin gerçekleştirdiği yanıt datamamen meşru ve hukuka uygundur."diye konuştu. Hamaney konuşmasındaİran'ın İsrail'e yönelik füze saldırısıhakkında, "Silahlı kuvvetlerimizin eyle-mi işgalci siyonist rejime karşı verebile-ceğimiz en hafif cezaydı. İşledikleri akılalmaz suçlar karşısında bu kana susa-mış kuduz köpeğe karşı verebileceği-miz en hafif yanıtı verdik. Biz her türlügörevimizi yerine getirmeye devamedeceğiz. Her türlü sorumluluğumuzuciddiyetle yerine getirmeye devam ede-

ceğiz. İslam Cumhuriyeti elindeki vazi-feyi en büyük kararlılıkla yerine getire-cek." ifadelerini kullandı. Karşılık veri-lirken acele ve tereddüt edilmeyeceğinivurgulayan Hamaney ilk hutbesini,"Mantıklı olanı, doğru olanı, haklı olanıyapacağız. Karar verme sürecinde yeralacak askeri ve siyasi karar vericileraçısından da doğru zaman beklenecek-tir. Gelecekte gerekeni yapmaya devamedeceğiz."  sözleriyle bitirdi. Hutbesininikinci bölümüne Lübnan halkına sesle-nen Hamaney, "Lübnan halkı, sizler bi-rer kahramansınız. Bu korkak düşman,Hizbullah'ın ve Hamas'ın varlığını aslabitiremeyecek. Allah yolunda savaşımızsürecek. Bizler zafere yakınız ama on-lar suikastlerle yıkarak ve sivilleri öldü-rerek hedeflerine ulaşacaklarını zanne-

diyor." diye konuştu. Hamaney, hutbesi-nin Arapça devam ettiği ikinci bölü-münde Hizbullah lideri Nasrallah'ın öl-dürülmesi hakkında da konuştu. Ha-maney, şu ifadeleri kullandı:"Hasan Nasrallah'ın çalışmalarıylaHizbullah aşama aşama ilerledi ve güç-lendi. Mantıklı ve doğal olanı yaptı;onun yaptığı çalışmalarla Siyonist düş-man köşeye sıkıştı."İsrail'in köşeye sıkıştığını vurgula-yan Hamaney, "Siyonist grup şu sonucavardı; asla Hamas'a ve Hizbullah'a galipgelemediler. Siyonist rejim asla galip ge-lemeyeceğini anladı. Lübnan ve Hizbul-lah'ta dökülen direnişçi kanları sizi aslayolunuzda döndüremeyecek." diye ko-nuştu. İran'ın 1981'den beri çok seçkinadaylarını kaybettiğini belirten Hama-ney, "Bugün bölgedeki direniş, yiğitleri-nin şehadetleriyle geriye gitmeyecektir.Gazze'deki direniş bütün dünyayı hayre-te düşürdü; İslam'ın onurunu ve haysi-yetini gösterdi. Karşımızda ne kadar şergüçleri olsa da aslı Gazzeliler geri adımatmıyor." ifadelerini kullandı.
"İSRAİL 70 YIL GERİYE GİTTİ"Hamaney, İsrail'in endişe içinde ol-duğunu belirttiği konuşmasının deva-mında, "Bu kan dökücü rejime karşıAksa Tufanı operasyonu üzerinden biryıl geçti. Gazze ve Lübnan'da rejimin tekhedefi kendi varlığını koruyabilmek.Tıpkı o kurulduğu o uğursuz ilk yıllarda-ki telaşa düşmüş haldeler. Filistin'in veLübnan'ın yiğitleri İsrail'i 70 yıl geriyegötürdü." diye konuştu.

soğuk Savaş’ın sona ermesiylebirlikte uluslararası arenada "tek ku-tuplu dünya düzeni" terimi, AmerikaBirleşik Devletleri'nin (ABD) liderli-ğinde şekillenen yeni bir uluslararasıgüç dengesi anlamına gelmeye başla-dı. Bu süreç, pek çok devletin ve toplu-luğun çıkarlarını yeniden gözden ge-çirmesine neden olurken, özellikle Si-yonist Yahudi hareketi ve onun küre-sel hedefleri açısından fırsatlar sundu.Bu yazıda, tek kutuplu dünyanın, Siyo-nist Yahudilerin küresel etkisini nasılartırdığı, bu etkinin politik, ekonomikve sosyal yönleri bilimsel bir perspek-tiften ele alınacaktır. 
Tek Kutuplu Dünya Düzeninin
Oluşumu ve Siyonist HareketTek kutuplu dünya düzeni, büyükölçüde ABD’nin küresel hegemonyası-na dayanmaktadır. ABD, özellikle So-ğuk Savaş’ın sona ermesinden sonra,askeri, ekonomik ve kültürel gücünüküresel ölçekte yaymaya başladı. Budurum, ABD’nin içindeki farklı güçodaklarına avantaj sağladı. SiyonistYahudi hareketi, ABD'nin bu gücün-den yararlanarak Ortadoğu’da ve kü-resel çapta stratejik hedeflerini hayatageçirme fırsatı buldu. İsrail'in güvenli-ği ve Yahudi diaspora gruplarının ABDiçindeki lobi faaliyetleri, bu bağlamdakritik öneme sahip hale geldi. 
Siyonist Yahudilerin Küresel
Güç Dinamikleri Siyonist Yahudilerin, özellikle ABDiçindeki ekonomik ve politik güçlerinikullanarak küresel sahnede elde ettik-leri başarılar, bu dönemin en dikkatçekici gelişmelerindendir. Tek kutupludünya düzeni, Siyonist Yahudi lobileri-ne çeşitli avantajlar sundu. Bu lobiler,Amerika'nın dış politikalarında belir-leyici bir rol oynayarak, özellikle İsra-il’in bölgedeki stratejik çıkarlarını ko-

ruma ve genişletme yolunda önemliadımlar attı. Özellikle ABD'nin Orta-doğu politikaları, İsrail’in güvenliği, Fi-listin sorununun çözülmemesi ve böl-gesel dengelerin İsrail lehine değiş-mesi gibi konularda Siyonist Yahudihareketinin etkisini net bir şekilde or-taya koymaktadır. 
Ekonomik Güç ve 
Finansal EtkiTek kutuplu dünyanın sunduğuekonomik fırsatlar, Yahudi sermayesi-nin küresel finans üzerindeki etkisinide artırdı. Küresel finans merkezlerin-de yer alan büyük Yahudi sermayegrupları, ABD'nin mali politikalarıüzerinde etkin bir güç olma yolundailerledi. Bu ekonomik güç, medya, tek-noloji ve savunma sektörlerinde dekendini gösterdi. Özellikle Yahudi işinsanları ve finans çevreleri, küreselekonomi politikalarının şekillenme-sinde kilit rol oynayarak, tek kutupludünya düzeninin avantajlarını lehleri-ne çevirdiler.
Kültürel ve Medya 
Üzerindeki EtkiTek kutuplu dünyanın bir diğerönemli boyutu da kültürel hegemonyaolarak karşımıza çıkmaktadır. Küreselmedya ve eğlence sektörlerinde Siyo-nist Yahudilerin etkisi, dünya kamuo-yunun şekillenmesinde büyük bir roloynamıştır. Hollywood, New York Ti-mes, CNN gibi medya devleri, dünya

genelinde fikirlerin, ideolojilerin vepolitikaların şekillenmesinde kritikbir rol üstlenmiştir. Medyanın bu etki-si, İsrail'in uluslararası kamuoyundakiimajının korunmasında ve Siyonist Ya-hudi hareketinin küresel hedeflerininmeşrulaştırılmasında büyük bir roloynamıştır. Sonuç itibarıyla tek kutuplu dünyadüzeni, Siyonist Yahudi hareketineuluslararası sahada önemli avantajlarsağlamıştır. Bu avantajlar, ABD'nin kü-resel hegemonyası ile paralel bir şekil-de büyümüş ve Siyonist lobilerin dün-ya siyasetinde etkili bir aktör olmasınıkolaylaştırmıştır. Bu süreçte, ABD'ninaskeri gücüne dayanan dış politikaları,özellikle Ortadoğu’da İsrail’in lehineşekillenmiş ve Filistin meselesi gibikritik konularda Siyonist hedefleringerçekleşmesi için bir zemin oluştur-muştur. ABD’nin desteğiyle İsrail, sa-dece bölgesel bir güç olmanın ötesinegeçerek küresel bir aktör haline gel-miştir. Siyonist Yahudilerin bu tek ku-tuplu düzen içindeki etkisi, sadece po-litik değil, aynı zamanda ekonomik,kültürel ve sosyal alanlarda da geniş-lemiştir. Finansal güçleri sayesindeküresel sermaye piyasalarında söz sa-hibi olmuşlar, medya üzerindeki kont-rolleriyle kamuoyunu yönlendirmebecerilerini güçlendirmişlerdir. Holly-wood’dan CNN’e, büyük medya kuru-luşları Siyonist Yahudi hareketinin he-deflerini dünya kamuoyuna daha ko-lay anlatmasını sağlamış, bu da İsra-

il’in stratejik çıkarlarını koruma çaba-larında önemli bir destek olmuştur.Bu durum, aynı zamanda, tek kutupludünyanın eleştirilen yönlerini de göz-ler önüne sermektedir. Tek kutuplubir sistem, belirli güç odaklarının sı-nırsız etkisi ve gücünü perçinleme po-tansiyeline sahiptir. Bu bağlamda, Si-yonist Yahudi hareketi, küresel düze-nin sunduğu bu fırsatları maksimumdüzeyde kullanarak, dünyanın farklıbölgelerinde çatışmaların çözülmesiniengellemiş, hatta bazı bölgelerde yenisorunların ortaya çıkmasına neden ol-muştur. Filistin meselesinin çözülme-den yıllardır devam etmesi, Arap-İsra-il çatışmalarının sona erdirilememesi,tek kutuplu dünya düzeninin yarattığıdengesizliklerin bir göstergesidir. An-cak, bu sürecin uzun vadeli sonuçlarıda sorgulanmalıdır. Tek kutuplu dün-ya düzeni, uzun vadede ne kadar sür-dürülebilir? ABD’nin küresel hege-monyasına dayalı bir sistemin, çok ku-tuplu bir dünyanın ortaya çıkmasınayol açması kaçınılmaz olabilir mi? Busorular, uluslararası ilişkilerde giderekdaha fazla tartışılmaktadır. SiyonistYahudiler için şu anki tek kutuplu dü-zen fayda sağlasa da, küresel dengele-rin değişmesi durumunda bu güçleri-ni koruyup koruyamayacakları belir-sizdir. Sonuç olarak, tek kutuplu dün-ya, Siyonist Yahudi hareketi için tarihibir fırsat sunmuştur. Ancak bu düze-nin sürdürülebilirliği, küresel siyase-tin değişen dinamiklerine bağlıdır.Yeni güç merkezlerinin ortaya çıkışı,çok kutuplu bir dünyanın doğuşu vefarklı bölgelerdeki ulusal hareketlerinyükselmesi, bu düzenin geleceği üze-rinde belirleyici olacaktır. Siyonist Ya-hudi hareketinin bu yeni dünyada nekadar etkili olabileceği, küresel siyase-tin yönünü ve dengelerini nasıl etkile-yeceği ise önümüzdeki yıllarda şekil-lenecektir.

ÖĞRETİM GÖREVLİSİ HANDE ORTAY

Tek Kutuplu Dünya:
Siyonist Yahudilerin

Güçlenmesinin Arka Planı

İrAn Dİnİ lİDerİ HAmAney'Den Dört yıl ArADAn sonrA cumA HutBesİ:

"Kana susamış kuduz 
köpeğe en hafif yanıt"Başkent Tahran’da cuma namazı kıldıran Hamaney, hutbede İsrail'e mesaj verdi. Müs-lüman toplumlara birlik olma çağrısı yapan Hamaney, İsrail’e yönelik saldırı hakkında,“Silahlı kuvvetlerimizin eylemi işgalci siyonist rejime karşı verebileceğimiz en hafif ce-zaydı. Bu kana susamış kuduz köpeğe karşı verebileceğimiz en hafif yanıtı verdik” dedi

İngiliz gazetesinden 
'Orta Doğu'da savaşa

hazır olun' iddiası

ABD'Den Gazze'ye gönüllü giden 99 tıpuzmanı, bölgede şahit oldukları insani durumhakkında Başkan Joe Biden ve Başkan Yardım-cısı Kamala Harris'e yazdıkları mektupta, İsra-il'e verilen desteğin durdurulmasını istedi.ABD'li 99 doktor, Biden ve Harris'e hitabenyazdıkları mektupta, Gazze'de gönüllü sağlıkhizmeti verdikleri dönemde İsrail'in saldırı veengellemeleri sonucu hayatını kaybeden be-bek ölümlerine, salgın hastalıklara ve insanhaklarına karşı işlenen suçlara dikkati çekti.Doktorların imzaları bulunan ortak mektupta,"Bazılarımız gazi ve yedek askeriz. Çok dinli veçok etnikli bir grubuz. Hiçbirimiz 7 Ekim'deFilistinli gruplar ve İsrail'deki kişiler tarafın-dan işlenen dehşeti desteklemiyoruz." ifadele-rine yer verdi. Mektupta, 7 Ekim 2023'ten buyana Gazze'de hayatını kaybedenlerin sayısı-nın bilinenden çok daha fazla, "118 bin908'den fazla olmasının muhtemel olduğu vebunun Gazze nüfusunun yüzde 5,4'üne karşı-lık geldiği" belirtildi. "Hükümetimiz Gazze veİsrail halkının başına gelenlerden daha kötübir felaketi önlemek için derhal harekete geç-melidir" ifadelerine yer verilen mektupta, İsra-il'e askeri desteğin kesilmesi ve İsrail ile tümFilistinli silahlı gruplara uluslararası silah am-bargosu uygulanması yoluyla ateşkesin sağ-lanması gerektiği vurgulandı.Mektupta ayrıca, travma ve kritik bakımcerrahı Dr. Feroze Sidhwa'nın, "Daha önce bukadar az kaynakla, bu kadar büyük ölçekte, bukadar korkunç yaralanmalar görmemiştim.Bombalarımız binlerce kadın ve çocuğu katle-diyor" sözlerine yer verildi. Gönüllü doktorla-rın internetten de paylaştığı mektupta, Gaz-ze'de, özellikle çocuk hastalarda, "yaşamı teh-dit eden yetersiz beslenmenin fotoğrafik ka-nıtlarını" Biden ve Harris ile paylaşma isteğidile getirildi. ABD'li 99 doktorun ortak mektu-bunda, Gazze'deki insani durum, etkili cümle-lerle aktarıldı. Mektupta, "Gazze'de yetersizbeslenen annelerin düşük kiloyla doğmuş be-beklerine zehirli suyla yapılmış bebek mamasıverdiğini gördük. Dünyanın bu masum kadın-ları ve bebekleri terk ettiğini asla unutamayız."ifadeleri yer aldı. Doktorlar, İsrail'in, Gazze'de-ki yetersiz beslenen nüfusu aynı zamanda"akan su veya tuvalet bile bulunmayan bölge-lere sürekli ve tekrar tekrar" tahliye etmesinin"şok edici" olduğunu vurguladı. Mektupta im-zası bulunan gönüllü doktorlardan ortopedicerrahı Mark Perlmutter, "Gazze, bir bebeğinbeynini ilk kez elime aldığım yerdi." ifadelerinikullandı. Mektubun devamında, "Vicdanımızınunutmamıza izin vermeyeceği çığlıkları ve fer-yatları duymanızı dileriz. Bu çocukları topluhalde kasıtlı olarak öldüren ülkeyi neden si-lahlandırmaya devam ettiğinizi anlayamıyo-ruz." ifadelerine yer verildi. (AA)

İsrail'e desteği 
durdurun

Gazze’de görev yapmış ABD’li 99 doktordan Biden ve Harris’e mektup

Boris 
Johnson'dan 

şok iddia

İngİltere eski Başbakanı BorisJohnson, İsrail Başbakanı Binyamin Ne-tanyahu'nun, Britanya Dışişleri Bakanlı-ğı'ndaki özel banyosunda bir dinleme ci-hazı bıraktığını iddia etti. Johnson, gü-venlik ekibinin Netanyahu'nun banyo zi-yaretinden sonra tuvalette dinleme ci-
hazları bulduğunu öne sürdü. Johnson,bu iddiayı 2017 yılında İngiltere DışişleriBakanı olarak görev yaptığı dönemdeNetanyahu ile yaptığı görüşmeyi anlattığı"Unleashed" isimli anı kitabında dile ge-tirdi. Kitap, 10 Ekim'de yayımlanacak.Daily Telegraph gazetesi, kitabın bazı bö-

lümlerini okuyucularla paylaştı. Johnson,kitabında bu olayı şu sözlerle anlattı:"Bibi (Netanyahu) bir süre oraya çekildive bu bir tesadüf mü değil mi bilmiyorumama daha sonra böcek taraması yaptıkla-rında, 'thunderbox'ta' (tuvalet) bir dinle-me cihazı bulduklarını söylediler."
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Samsun'da emekli matematik öğretmeninin 
keman tutkusu "Müzik Ev"de devam ediyor 

Budapeşte'ten başlayan "Sultanlar Yolu"nu takip 
eden gezginler, "Sufi Yolu"nda da pedal çeviriyor 

Kastamonu'daki milyonlarca yıllık bazalt 
kayalıklar turizme kazandırılmayı bekliyor 

Ahlat köyü Hacıbaklar Ma
hallesi'nde bulunan altıgen 
şeklindeki bazalt kayalar, 
görüntüsüyle dikkat çekiyor. 

 
Hacettepe Üniversitesi Je

oloji Mühendisliği Bölümü 
Genel Jeoloji Ana Bilim Dalı 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Cemal 
Tunoğlu, AA muhabirine, 
bazalt kayaların soğuma çat
lakları ile meydana gelmiş 
beşken veya altıgen kayalar 
olduğunu söyledi. 

Bazaltın sert ve koyu renkli 
kayalar olduğunu belirten 
Tunoğlu, "Bazalt sütunlar, 
diğer akma veya lav bazaltları 
gibi yüzeyde akan ve soğuyan 
bazaltlar değildir. Onlarda sü
tunsal yapı yoktur." dedi. 

Yarık ve çatlaklar boyunca 
yeryüzüne ulaşan lavın o za
manın topoğrafyasına uygun 
çukurlarda birikerek lav göl
lerini oluşturduğunu anlatan 
Tunoğlu, "10001200 derece 
sıcaklıktaki lavın çevreyle 
temastaki dış yüzeyi hızlı 
soğuma ile katılaşıp ince bir 
kabuk oluşturur. Bu kabuk, lav 
gölünün ısısını uzunca süre 
korumasını, soğumanın, 
taşlaşmanın geniş zaman al
masını sağlar. Soğuma süreci 
boyunca lav, kütle olarak 
yüzde 510 oranında küçülür. 

Bu esnada beşgenaltıgen sü
tunları oluşturan soğuma çat
lakları, lavın akış yönüne dik 
olarak gelişir." diye konuştu. 

Bazalt sütunların lavın dik 
akması sonucu oluştuğunu 
dile getiren Tunoğlu, "Boyut
ları çok değişken olabilir. 50 
santimetre, 1 metre çapında 
veya daha fazla olabilir. Bir 
parmak çapında olanlar dahi 
vardır. Bu, tamamen bazalt 
lavın özelliğine, içindeki ga
zların bolluğuna ve aynı za
manda soğumanın hızına 
bağlı." ifadesini kullandı. 

 
"Burası, bölgede volka

nizma faaliyetinin varlığını 
gösteriyor" 

Tunoğlu, bazalt kayaların 
Türkiye'de farklı örneklerinin 
bulunduğuna işaret ederek, 
şöyle devam etti: 

"Çok güzel görünümlü olan
lar var. Türkiye, volkanik bir 
ülke. Özellikle 2025 milyon yıl 
öncesinde Miyosen Dönem 
başından itibaren çok etkin 
volkanizmayla baş başa 
kalmış. Öyle tahmin ediyorum 
ki buranın yaşı 1520 milyon 

yıla kadarki dönemle ilintili 
olabilir. Burası, bölgede volka
nizma faaliyetinin varlığını 
gösteriyor. Kastamonu il sınır
larında bir volkan dağı yok 
ama hemen yakınımızda Ilga
zları biliyoruz. Ilgazların diğer 
tarafında, Ilgaz, Tosya, Çerkeş, 
Kurşunlu, hatta biraz daha 
aşağılara inersek Kızılca
hamam bölgesi Galatya Masifi, 
Kızılcahamam volkanitleri 
dediğimiz geniş bir alanı 
kaplıyor. Bu faaliyet döne
minde bunların da meydana 
gelmiş olması muhtemel." 

 
Bazalt kayalıkların 

bölgedeki nadir alanlardan 
biri olduğunu vurgulayan 
Tunoğlu, "Burayı jeosit, jeop
ark alanı çerçevesinde 
muhafaza edebiliriz." dedi. 

Doğa fotoğrafçısı Cebrail 
Keleş ise gezilerinin birinde 
bazalt kayalıklarına rast
geldiğine dikkati çekerek, "Bir 
doğa fotoğrafçısı olarak sık sık 
gelip fotoğraflarını çekiyorum. 
Burası çok güzel ve korun
maya değer bir tabiat yapısı." 
diye konuştu.

İsmet Paşa Mahallesi'nde, 
duvarlarında müzik aletleri ile 
keman çalarken çekilmiş siyah 
beyaz fotoğrafların sergilediği 
küçük bir mekan oluşturan ve 
adına "Müzik Ev" diyen Aksu, 
vaktinin çoğunu burada 
geçiriyor. 

 
Uzun yıllar öğretmenlik 

yaptıktan sonra yaklaşık 20 yıl 
önce emekli olan Aksu, gençlik 
yıllarında eline aldığı ke
manından ayrılmadı. 

 
Kemanın yanında kemençe, 

bağlama, gitar gibi enstrüman
lar da çalabilen Aksu, "Müzik 
Ev"de daha çok keman çalarak 
vaktini değerlendirirken, 
isteyen olursa ücretsiz kurs 
vererek müzik tutkusunun 
yayılmasına katkıda bulun
mayı amaçlıyor. 

 
Celal Aksu, AA muhabirine, 

emekliliğinde enstrüman çal
manın kendisini hayata 

bağladığını ifade etti. 
 
Müziğe ilgisinin küçük 

yaşlarda başladığını söyleyen 
Aksu, "Dayımlara özendim, 
dayımlar bağlama çalardı, 
amcam ve ağabeyim de keman 
çalardı. Küçükken şarkılar, 
türküler söylerdim. Kemanla 
tanışınca, müziğe olan ilgim 
daha çok arttı. Keman zor bir 
alettir, çalmayı öğrendiğin 
zaman bırakamazsın." dedi. 

 
İlk keman eğitimini 1973 

yılında aldığını, Bafra Musiki 
Cemiyeti'nde keman çaldığını 
anlatan Aksu, "Matematik 
öğretmeni olduğum yıllarda 
ortaokullar ve liselerde müzik 
dersine de girdim. İstiklal 
Marşı'nı okullarda ben yönet
tim." diye konuştu. 

 
Bafra ve Samsun'da çeşitli 

korolarda görev aldığını be
lirten Aksu, kemanın ve müz
iğin hep hayatında olduğunu 

ve bundan büyük mutluluk 
duyduğunu aktardı. 

 
"Bu keman bir arkadaş gibi" 
Keman çalmanın unutkan

lığına da iyi geldiğini dile ge
tiren Aksu, "Keman ile her 

müziği çalıyorum, halk müziği, 
Batı müziği ve hafif müziği her 
birini çalabiliyorum. Ke
manımı yanımdan ayırmıyo
rum. Bu keman bir arkadaş 
gibi, bir hafta çalmasam un
utuyorum, parmaklarım oy

namıyor. Bu hüzünlü olduğun 
zaman sana bir arkadaş, neşeli 
olduğun zaman sana bir 
arkadaş. Müzik aleti çalmayı 
her ailenin çocuğuna 
öğretmesi lazım." ifadelerini 
kullandı.

Hollanda'da 2018 yılında 
Sedat Çakır ile eşi Iris Bezui
jen tarafından kurulan, Os

manlı döneminde hacı aday
larının Mekke'ye gitmek için 
kullandıkları Sufi Yolu'nu can

landırmayı amaçlayan Sufi 
Yolu Vakfı'nca, 6 senedir is
teğe bağlı İstanbul'dan yola 

çıkan katılımcılarla Yalova'da 
buluşularak ağırlıklı Konya ile 
çeşitli illere yürüyüş ve bisik

let turları düzenleniyor. 
 
Grup üyelerinin vakıf 

tarafından verilen sembolik 
pasaportlarına, uğradıkları 
yerleşim yerlerinde vakfın 
temsilcilerince bölgeye 
geldiklerine dair mühür 
basılıyor. 

Bu kapsamda 9 Eylül'de 
Budapeşte'den bisikletleriyle 
yola çıkan, Osmanlı padişahı 
Kanuni Sultan Süleyman'ın 
Viyana seferlerinde kullandığı 
"Sultanlar Yolu"nu takip ed
erek 23 günde son durak olan 
İstanbul'daki Eyüp Sultan 
Türbesi'ne varan Türk, Hol
landalı ve İsveçlilerden 
oluşan 11 kişilik grup, "Sufi 
Yolu"nda 5 gün pedal çevir
erek Bilecik'in Söğüt ilçesine 
ulaştı. 

Şimdiye kadar yaklaşık 
1539 kilometre kateden, bir 
sonraki güzergahları Konya'
daki Mevlana Türbesi'ne ulaş
mak için yeniden yola çıkan 
bisikletliler, 20 Ekim'de var
mayı planladıkları Hatay'da 

turlarını sonlandıracak. 
 
"Yolculuğumuz güzel 

geçiyor" 
Vakfın Genel Sekreteri 

Sedat Çakır, AA muhabirine, 
faaliyetlerini rotanın tanıtıl
ması için yürüttüklerini 
söyledi 

Türkiye'deki farklı yürüyüş 
ve bisiklet yollarını da ortaya 
çıkarmak istediklerini anlatan 
Çakır, şöyle devam etti: 

 
"İnsanların Türk kültürüne 

aşinalığı çoğalmasını ve 
ülkelerine döndüklerinde 
Türkiye hakkında olumlu 
düşüncelere sahip olmalarını 
bekliyoruz. Yolculuğumuz çok 
güzel geçiyor. Arada yağmur 
yağmasına rağmen ayrı bir 
zevki oluyor. Bazen çadırda, 
çoğunlukla da otel ve pansiy
onlarda konaklıyoruz. Bizi 
ağırlayan dostlarımız da var." 

Çakır, rotalarını ileride 
Mekke'ye kadar sürdürmeyi 
amaçladıklarını dile getirdi. 

Katılımcıların etkinlikten 

memnun olduklarını ifade 
eden Çakır, "Herkes mutlu bir 
şekilde yoluna devam ediyor. 
Şu ana kadar bir sıkıntı yaşa
madık. İnşallah bundan sonra 
da olmaz." dedi. 

Tura, Hollanda'nın Utrech 
eyaletinden eşiyle katılan 71 
yaşındaki Wim Halink ise bu 
etkinlikten, bisiklet ve 
yürüyüş fuarlarına katıldık
larında haberdar olduklarını 
belirtti. 

Türk misafirperverliğinden 
mutluluk duyduklarını kayde
den Halink, "Hava 2 gündür 
yağmurlu, onun dışında sıkın
tımız yok. Gelecekte de buna 
benzer organizasyonlara 
katılmayı düşünüyorum." diye 
konuştu. 

Halink'in eşi 68 yaşındaki 
Ellie Halink, zaman zaman 
yorulsalar da organizasyon
dan büyük keyif aldıklarını, 
rotaya hayran kaldıklarını 
dile getirdi.

Kastamonu'da merkeze bağlı Ahlat köyünde bulunan ve milyonlarca 
yıl önce oluştuğu tahmin edilen bazalt kayalıklar, tanıtılmayı bekliyor. 

Smithsonian Ulusal Doğa Tarihi Müzesi'nden 
araştırmacılar, çalışma kapsamında 475 mantar 
türü için evrim ağacı modeli oluşturdu ve 276 
karınca türü için benzer şekilde oluşturulmuş 
modelle karşılaştırdı. 

İncelemeler sonucu 288 mantar türünün 208 
farklı karınca türü tarafından yetiştirildiği sap
tanan araştırmada, karıncalar ile mantarlar arasın
daki bu mutualist (karşılıklı fayda birlikteliği) 
ilişkinin yaklaşık 66 milyon yıl öncesine dayandığı 
keşfedildi. 

Araştırmada bu ilişkinin, Dünya'ya çarpan mete
orun güneş ışığını kesmesi sebebiyle yaşayan bitki 
türlerinin neredeyse yarısının yok olduğu Kretase 
döneminde başladığı ortaya konuldu. Bunun 
çürüyen yapraklar gibi organik maddelerden 
beslenen mantarların karıncalarla ekosistemde 
bulunmasından kaynaklandığı belirtildi. 

Karıncaların bu dönemde bitki ve organik 
materyallerin azalması sebebiyle besin için man
tarlara yöneldikleri, daha gelişmiş tarımsal 
faaliyetlerinin ise yaklaşık 40 milyon yıl önce or
taya çıktığı kaydedildi. 

Mantarları kuru alanlara taşımak, karıncalara 
bağımlı halde gelişmelerini sağlayacak izole alan
larda büyümelerini temin etmek gibi gelişmiş 
tarımsal faaliyetlerin ilk kez yaklaşık 27 milyon yıl 
önce görüldüğü, bu gelişmiş sistemlerin özellikle 
Atta karıncalarında gözlendiği belirtildi. 

Atta karıncalarının çeşitli bitkilerle besledikleri 
mantarlarda büyüyen bazı parçaları tükettikleri 
bildirildi. 

Araştırmanın başyazarı Ted Schultz, "Karıncalar, 
insanların var olduğundan çok daha uzun süredir 
tarım ve mantar yetiştiriciliği yapıyor." ifadesini 
kullandı. 

Karıncaların mantarları, insanların ekinleri 
evcilleştirdikleri gibi evcilleştirdiklerine dikkati 
çeken Schultz, "Olağanüstü olan şey, artık karın
caların mantarları ilk olarak ne zaman yetiştirdik
lerini bilmemiz." değerlendirmesinde bulundu. 

Araştırma, "Science" dergisinde yayımlandı.

Karıncalar, yaklaşık 
66 milyon yıldır 

mantar yetiştiriyor 
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Boğaziçi Kültür Sanat Vakfı 
tarafından düzenlenen festi
valde, ulusal ve uluslararası kate
gorilerde belgesel ve kısa film 
dalında 32 yapım izlenebilecek. 

 
Sinemaseverlerle 1825 

Ekim'de buluşacak festivalin 
Ulusal Kısa Film seçkisinde, 
Ahmed Said Ağaoğlu'nun "Cer
rahı Ararken", Ali Emre Ceylan'ın 
"Dünyada Öyle Şeyler Olmuyor", 
Oben Yılmaz'ın "Günaydın 
Anne", Sema Güler'in "Kabuk, 
Erdal Baran Şahin'in "Kafamdaki 
Polis”, Mustafa Adak'ın "Raci", 
Mert Erez'in "Rehber", Baturay 
Tunçat'ın "Rüyada Olduğunu 
Fark Ediyor İnsan", Ramazan 
Yıldırım'ın "Tutsak", Şirin Bahar 
Demirel'in "Zarafet ve Şiddet 
Arasında" filmleri yer alacak. 

 
Uluslararası Kısa Film seçk

isinde ise Güney AfrikaAmerika 
ortak yapımı, Jason Adam 
Maselle'nin "Bahisçi" (Punter), 
FransaBirleşik Krallık ortak 
yapımı, Lewis Rose'un "Bekçi" 
(Keep), İtalyan yapımı, Andrea 
Gatopoulos'un "Eggregores'in 
Teorisi" (The Eggregores’s The
ory), Kanada yapımı, Alirıza 
Kazemipur ve Panta Mosleh'in 
yönettiği "Geçit" (Hatch), İran 

yapımı Nigar Hasanzade'nin 
"Hamle" (Lunge), Arjantinİs
panya Amerika ortak yapımı, 
Patricio Martínez ve Francisco 
Canton’un "Hiç Alakası Yok" (Not 
Related At All), İzlanda yapımı, 
Gunnur Martinsdottir Schlüter’in 
"Müdahale" (Intrusion), Rusya 
Federasyonu’ndan, Kristina 
Panova'nın "Omurga" (Spine), 
Birleşik Krallık'tan, Oliver Mc
Goldrick'in "Üç Ağıt" (Three 
Keenings) ve Hırvatistan'dan 
Milorad Milatovic'in "Yabancı" 
(The Stranger) filmleri gösterile
cek. 

 
Belgesel seçkisinde ise Mah

mut Taş'ın "Ada", Murat Ocak'ın 
"Başka Bir Roman", Kadir Can 
Arabacı’nın “Buzun Ruhu”, Selim
can Tatı'nın "Deliler: Alabaş 
Gecesi", Evrim İnci ve Nurullah 
Dinçer'in "Gidebildiğim Kadar 
Uzağa", Mesut Tufan'ın "Gök 
Kubbenin Sedaları", Esin Özalp 
Öztürk'ün "Işığın Hasadı", Hasan 
Ete'nin "İyi Ölüm", Didem 
Tütüncü'nün "Sınırdaki Kanat
lar", Ömür Gürgen'in "Yediden 
Yetmişe", Yalçın Yalın'ın "Za
manın Terk Ettiği" ve Sezer 
Ağgez'in 30 Yaşında Öğrendiğim 
Şeyler" adlı yapımları büyük 
ödül için yarışacak. 

 
Belgesel dalında En İyi Film 50 

bin lirayla ödüllendirilirken, Jüri 
Özel Ödülü'nü alan yapıma da 30 
bin lira para ödülü verilecek. 

 
Kısa film dalında da ulusal ve 

uluslararası kategorilerde En İyi 
Film seçilen yapımlara 30’ar bin 

liralık ödül takdim edilecek. 
Yönetmen Ahmet Uluçay anısına 
verilen Büyük Ödül’ün sahibi ise 
50 bin lira almaya hak 
kazanacak. 

 
Festival Kültür ve Turizm 

Bakanlığı Sinema Genel Müdür
lüğünün desteği, Turkcell ve 

Türk Hava Yollarının ana spon
sorluğu ve Türkmedya’nın ana 
medya sponsorluğu ile gerçek
leşecek. 

Festivale ilişkin detaylı tüm 
bilgiye, www.bogazicifilmfesti
vali.com adresinden ve festivalin 
resmî sosyal medya hesapları üz
erinden erişilebilir.

Kapadokya'da zamana  
direnen peribacaları 

restorasyonla geleceğe 
taşınıyor 

Uluslararası Felsefi Filmler Fes-
tivali 8-9 Kasım'da İstanbul'da 

gerçekleştirilecek Bakan Ersoy: Nice alimler  
bilgilerini bu eserlerin  

sayfalarına emanet etmiş, 
paha biçilmez bir miras bu 

"12. Boğaziçi Film Festivali"nin kısa 
ve belgesel filmleri belirlendi 

Kültür ve Turizm Bakanlığının tarihi ve 
kültürel değerlerin korunması amacıyla 
bölgede başlattığı çalışmalar, Kapadokya 
Alan Başkanlığınca sürdürülüyor. 

Kapadokya Alan Başkanlığı ekipleri, UN
ESCO Dünya Miras Listesi'nde yer alan Ka
padokya'da, iklim, zaman, çevresel koşullar, 
insan etkisi gibi faktörlerden etkilenerek 
onarıma ihtiyaç duyan 14 peribacası tespit 
etti. İlk etapta bunlardan 4'ünde bakım, 
onarım ve restorasyon çalışması başlatıldı. 
Risk oluşturan diğer peribacaları da peyder 
pey restore edilecek. 

 
Doğaya uygun malzemeler kul

lanılıyor 
Çalışmanın yapıldığı peribacalarının 

zarar görmemesi için kurulan iskele 
parçaları yapıya keçeyle tutturulurken, 
onarımda kullanılan malzemeler doğaya 
uygun ve uzun ömürlü olması için uzman 
görüşleri alındıktan sonra komisyon kararı 
ile uygulanıyor. 

Kapadokya Alan Başkanı Birol İnceciköz, 
AA muhabirine, misyonlarının bölgenin 
doğal, tarihi ve kültürel değerlerini gele
ceğe sağlıklı şekilde taşımak olduğunu, bu 
kapsamda gerekli alanlarda restorasyon 
çalışmalarını başlattıklarını belirtti. 

Özellikle Nevşehir'in Göreme beldesinde 
peribacalarıyla iç içe olan yerleşim alan
larının bulunduğuna dikkati çeken İnce
ciköz, restorasyon ve onarımlarla hem 
peribacalarının doğal ve tarihi kimliğinin 
korunduğunu hem de can ve mal güven
liğini açısından oluşabilecek risklerin 
bertaraf edildiğini kaydetti. 

 
Restorasyon çalışmaları öncesinde, 

dünya mirasını oluşturan değerlerin kriter
lerini belirleyen ve denetleyen İCOMOS 
(Uluslararası Anıtlar ve Sitler Konseyi) ile 
UNESCO'dan katılımcıların da olduğu 
toplantılar düzenlediklerini anlatan İnce
ciköz, çalışmaları insanlığın ortak mirası 
peribacalarını korumak adına katılımcı bir 
anlayışla sürdürdüklerini ifade etti. 

 
"14 peribacasının acil restorasyon 

ihtiyacı var" 
Titizlikle yürütülen restorasyonda 

alanında uzman çevrelerden faydalandık
larını aktaran İnceciköz, "Kapadokya Alan 
Başkanlığı olarak peribacalarımızı acil mü
dahale gerektirenler, kapsamlı onarım 
gerektirenler gibi sınıflara ayırdık. Bunlar
dan 14'ünün acil restorasyon ihtiyacını 
olduğunu tespit edip, bilimsel çalışmalar 
yaptık. Bu peribacalarından dördünün 
lazer taramasıyla adeta röntgenlerini çek
tirdik. Çıkan sonuçlara göre kayaç yapıların 
düşeydeki hareketleri, yapraklanma, iklim 
ve insan etkisinin sebeplerini araştırıp bun
dan sonraki süreçte ömürlerinin daha uzun 
olması amacıyla çeşitli müdahale önerileri 
ürettik. Bu kapsamda çeşitli üniversitel
erdeki akademisyen ve bilim çevrelerinden 
tavsiyeler alıp hepsinin ortak noktada bu
luştukları süreci komisyonumuzun on
ayıyla uygulamaya başladık." diye konuştu. 

 
Yapılan çalışmalar bilim çevrelerine 

anlatılıyor 
İnceciköz, peribacalarının bulunduğu 

bazı alanlardaki insan etkisine karşı gerekli 
önlemleri almak için gayret gösterdiklerini, 
en değerli amaçlarının peribacalarının öm
rünü uzatmak olduğunu vurguladı. 

Bilimin, uluslararası ve Türkiye'deki ko
ruma mevzuatlarının öngördüğü ortak pay
dada buluşan tüm müdahale yöntemlerini 
benimsediklerini ve sahada uygulamaya 
koyduklarını dile getiren İnceciköz, şöyle 
devam etti: 

"Bölgenin kayaç yapısına uygun 
malzeme, senaryomuzdaki temeli oluştu
ruyor. Çeşitli çemberlemeler, unsurlarla bir 
araya getirip tutturmak gibi detaylar var. 
Tabii her peribacasına aynı usulü uygu
lamıyoruz. Çalışmalarda hasarları ortaya 
koyduktan sonra, çözüm önerilerini bilim 
çevreleri ile görüşüyoruz. Yapılan çalış
maları, burası uluslararası sözleşme kap
samında korunan bir bölge olduğu için 
taraflara da açıklıyoruz. Bölgede alan 
başkanlığı olarak hem yatırım yapıyoruz 
hem ana kaynak değeri olan periba
calarının gelecek nesillere aktarılması için 
çalışıyor ve aynı zamanda kaçak yapılarla 
mücadele ediyoruz."

Sinema ve Felsefe Derneği'nden 
yapılan açıklamaya göre festival, Vi
valdi'nin "Dört Mevsim" konçertosunu, 
dünyada ilk kez filmler ve panellerle bu
luşturacak. 

 
Etkinlikte yönetmenler Tayfun Pirse

limoğlu ve Pelin Esmer'in yanı sıra 
senarist Burcu Salihoğlu ile 
Tarkovski'nin arkadaşlarından Sabah 
Duru ve alanında uzman düşünür ve 
akademisyenler, söyleşi, panel ve atölye 
çalışmalarında izleyicilerin beğenisine 
sunacak. 

 
Kültür ve Turizm Bakanlığı ile Sinema 

Genel Müdürlüğü sponsorluğunda ilk 
kez gerçekleşecek festivalde, dört farklı 
tema üzerinden dört film gösterilecek. 
Her bir film gösterimi sonrasında 
düzenlenecek panellerde, yönetmenler, 
senaristler ve akademisyenler sinemaya 
felsefi yaklaşımlarını paylaşacaklar. 
Ayrıca çeşitli atölyelerle katılımcılar, 
sinema sanatının düşünsel ve pratik 
boyutlarını keşfetme fırsatı bulacak. 

Festivalde ayrıca, sinema ile nörobil
imi bir araya getiren "nörosinefilozofik" 
yaklaşım kapsamında, katılımcılar 
sadece filmleri izlemekle kalmayacağı, 
aynı zamanda duyusal ve bilişsel deney
imlerin birleşimiyle sinemanın felsefi 
derinliklerine inme fırsatı bulacakları 
bir ortam da sunulacak. 

Festival boyunca Vivaldi'nin "Dört 
Mevsim" adlı eseri eşliğinde gerçek
leştirilecek sinematik deneyimler, izleyi
cilere görsel, işitsel ve düşünsel bir 
yolculuk sunacak. 

Sinema ve felsefenin kesişiminde 
düzenlenen festival, 89 Kasım'da İstan
bul Akbank Sanat'ta sanatseverlerin zi
yaretine açık olacak.

Türkiye Yazma Eserler Kurumu Başkan
lığı (TYEK) tarafından, Gelibolulu Mustafa 
Ali'nin, 10 farklı nüshası incelenerek 
tenkitli neşri tamamlanan "Künhü'l
Ahbar" adlı eserinin tanıtımı Rami 
Kütüphanesi'nde yapıldı. 

Toplantıya katılan Bakan Ersoy, TYEK'in 
sessiz ve özverili çalışmalarının önemine 
işaret ederek, "Başkanlığımız, kadim tari
himiz boyunca her alanda edindiğimiz 
bilgi ve birikimimizi koruyan, muhafaza 
eden, yaşatan ve gerek bugüne ulaştıran 
gerekse yarına aktaran bir hafızadır. Yapay 
zekanın çoktan telefonlarımızda yerini 
aldığı günümüzün bilgi ve teknoloji 
dünyası, kağıt ve mürekkepten bir temel 
üzerinde yükselmektedir. İşte biz bu 
muazzam temele 'yazma eserler' diyoruz." 
ifadelerini kullandı. 

 
Fikirden fiile, insanlığa eşsiz yollar açan 

ilimlerin yazma eserlerle bugünlere 
ulaştığına dikkati çeken Ersoy, "Söz 
konusu eserlerimiz eşsiz bir ciltle başla
yarak minyatür, ebru, hat ve tezhip gibi 
kadim sanatlarımızın nadide örneklerini 
barındıran başlı başına birer kültür varlığı, 
birer sanat eseri olma özelliği de taşıyor. 
Yani sadece içerikleriyle değil bir nesne 
olarak varlıklarıyla da bilgiyi muhafaza 
ediyor, aktarıyor." diye konuştu. 

 
"Özümüze sahip çıkacak, kadim 

medeniyet hafızamızı diri tutacağız" 
Bugün hayranlıkla takip edilen teknolo

jik ve bilimsel gelişmelerin büyük kıs
mının yüzlerce yıl önce Türkİslam 
medeniyetinde doğduğunu vurgulayan 
Ersoy, sözlerini şöyle sürdürdü: 

 
"Bunu asla unutmamamız gerekiyor. Un

utturmak için devlet politikası düzeyinde 
çalışmalar yapanların, insan medeniyetine 
dair her şeyi kendine mal etme çabasında 
olanların varlığı hepimizce malum. 
'Türklere önce kendi tarihini unuttur
mamız, manevi değerlerinden uzaklaştır
mamız gerek.' fikrini dillendiren askeri, 
dini ve siyasi liderler, bürokratlar dün de 
vardı bugün de var. Açık açık söylediler, 
söylüyorlar. Biz ise büyük Türk düşünürü 
Farabi'nin öğüdünü tutup, uzun konuşanı 
kısa dinleyeceğiz. Onların sloganlarına ve 
parlak söylemlerine değil gerçeklere kulak 
verip o gerçekleri ayakta tutmak için 
çalışacağız. Özümüze sahip çıkacak, kadim 

medeniyet hafızamızı diri tutacağız. 
Bakan Ersoy, YTEK'in temel hedeflerinin 

yazma eserleri en sağlıklı şekilde geleceğe 
ulaştırmak, en kullanılabilir şekilde 
hizmete sunmak ve en işlevsel şekilde 
yeniden üretmek olduğunu söyledi. 

YTEK'in kurulduğu günden itibaren, 
yapılan çalışmalarla 3 bin 673 eserin re
store edildiğini aktaran Ersoy, şöyle devam 
etti: 

"Yazma Eserler Veritabanı platformunda 
halihazırda 616 bin eserin künye bilgisi, 
450 bin eserin dijital görüntüsü yer al
makta. Bu görüntüler, üye olan herkesin 
evinden bile ulaşabileceği şekilde hizmete 
sunulmaktadır. Belki de bu yoğun me
sainin en değerli ödülü, en önemli noktası 
da burada yatmaktadır ki o nokta, söz 
konusu bütün bu eserleri ulaşılır kılarak 
toplumsal ilgiyi artırmaktır. İşte Gelibolulu 
Mustafa Ali Efendi'nin Künhü'lAhbar 
eseri bu yolda attığımız en kapsamlı çalış
malardan biri olmuştur." 

 
"Tarih yazmak, tarih yapmak kadar 

mühimdir" 
Ersoy, dört bölümden oluşan Künhü'l

Ahbar eserinin Hazreti Adem ile başlayan 
Peygamberler tarihinden, 1596'da gerçek
leşen Eğri Seferi'ne kadar süren Osmanlı 
tarihine uzanan dönemi anlattığını dile ge
tirdi. 

 
Gazi Mustafa Kemal Atatürk'ün "Tarih 

yazmak, tarih yapmak kadar mühimdir. 
Yazan yapana sadık kalmazsa değişmeyen 
hakikat, insanlığı şaşırtacak bir mahiyet 
alır." sözünü aktaran Ersoy, "Mustafa Ali 
Efendi de yüzyıllar öncesinde aynı has
sasiyeti kendisine rehber edinmiştir. O, 
sahih olmayan bilgiye itibar etmemeye, 
hadiseleri araştırıp inceleyerek nakletm
eye, sahte bilgi ve hikayelerden sakınmaya, 
olayları saptırmadan ve abartmadan 
nakletmeye önem vermiştir." değer
lendirmesinde bulundu. 

Bakan Ersoy, Rami Kütüphanesi'nin de 
açıldığı günden bugüne yaklaşık 4 milyon 
ziyaretçi ağırladığının altını çizerek, 
TYEK'e bağlı olarak kurulan dünyanın en 
iyi kitap restorasyon laboratuvarlarından 
birisi olan, kitap şifahanesinin de Rami 
Kütüphanesi'nde bulunduğunu sözlerine 
ekledi. 

Mehmet Nuri Ersoy, Türkiye Yazma 
Eserler Kurumu Başkanı Dr. Coşkun Yıl
maz'ın da konuşma yaptığı etkinliğin 
ardından, 16. yüzyıl Osmanlı aydın ve 
bürokratlarından Gelibolulu Mustafa Al
i’nin nadide eserlerinden oluşan yazma 
eser sergisini ziyaret etti. 

 
Suat Donuk tarafından hazırlanan es

erin editörlüğünü Derya Örs, son oku
masını ise Göker İnan yaptı.

Anadolu Ajansının (AA) Global İletişim Ortağı olduğu "12. 
Boğaziçi Film Festivali"nin kısa ve belgesel filmleri belli oldu. 
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İMAMOĞLU’NDAN ‘AHMAK DAVASI’ HAMLESİ  

TBB ve İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, İstan
bul Bölge Adliye Mahkemesi 24. Ceza Dairesi’ne 
dilekçeyle başvurarak, kamuoyunda ‘ahmak 
davası’ olarak bilinen ve şu anda istinaf 
sürecinde bulunan davaya, duruşmalı olarak 
katılma talebinde bulundu. İmamoğlu, 
dilekçesinde, “Bu cezanın yalnızca şahsımı değil, 
temsil ettiğim toplumu ve kamu yararını da de
rinden etkileyecek sonuçları olacaktır. 31 Mart 
2024 İstanbul yerel seçimlerinde tercihlerini or
taya koyan 11 milyon seçmenin iradesini geçer
siz kılacak olan bu cezaya karşı, mahkemeniz 
huzurunda doğrudan savunma yapabilmemin, 
hukuka olduğu kadar, hukukun kaynağı olan 
milli iradeye de saygının bir gereği olduğuna 
inanıyorum. Yüz yüze gelebileceğimiz bir duruş
mada, bu durumu bizzat ortaya koyma isteğimi 
takdirlerinize arz ediyorum” talebinde bulundu.  

Adliye çıkışında gazetecilere açıklamalarda 
bulunan İmamoğlu, “Kamuoyunda ‘ahmak 
davası’ olarak bilinen bu dava, İBB’nin seçilmiş 
başkanı olarak bana değil, aziz milletimizin 
iradesine yöneltilmiş açık bir darbe girişimidir. 
Bu dava, kesinlikle hukuki bir dava değil, siyasi 
bir davadır. Ve açıkçası belli mahfillerde kurgu
lanmış, ucuz bir siyasi mühendislik içeren bir 
projedir. 23 sene önce, ‘yasaklara karşıyız’ diy
erek yola çıkan iktidar, İstanbul'da üç seçimdir 
bükemediği bileği, entrikayla kırabilmenin 
hesabı kitabı içerisindedir. Oturup, nerede hata 
yaptığını anlamak yerine, nasıl bir yanlış 
içerisinde olduğunu anlamak yerine, iktidar
larını sürdürmek için, ne yazık ki yargı dahil her 
enstrümanı kullanmaktan başka hiçbir yol bula
mamışlardır. Demokrasi tarihimizi ve büyük be
dellerle elde ettiğimiz kazanımlarımızı hiçe 
sayan bu dava, siyasi tarihimize sürülmüş ne 
yazık ki kara bir lekedir” ifadelerini kullandı.  

Türkiye Belediyeler Birliği (TBB) ve İstanbul 
Büyükşehir Belediye (İBB) Başkan Ekrem 
İmamoğlu, Kartal’daki İstanbul Bölge Adliye 
Mahkemesi’ne başvurarak, kamuoyunda ‘ahmak 
davası’ olarak bilinen ve şu anda istinaf 
sürecinde bulunan davaya, duruşmalı olarak 
katılma talebinde bulundu. İmamoğlu, İstanbul 
Bölge Adliye Mahkemesi 24. Ceza Dairesi’ne sun
duğu dilekçesinde, şu ifadeleri kullandı: 

 
“DOĞRUDAN SAVUNMA YAPABİLMEMİN 

MİLLİ İRADEYE DE SAYGININ BİR GEREĞİ 
OLDUĞUNA İNANIYORUM” 

 
“Daha önce avukatlarım tarafından, 

04.01.2022 tarihinde ve 03.09.2023 tarihinde 
duruşma talebinde bulunulmasına rağmen, bu 
talepleri kabul edilmedi. Bu kez, hakkımda ver
ilen 2 yıl 7 ay 15 gün hapis cezasına ilişkin 
olarak, adil yargılanma hakkımın açıkça ihlal 
edildiğini ve bu kararın, aşırı ölçüsüz ve daha ilk 
bakışta ‘adaletin açıkça reddi’ anlamına 
geldiğini, düşündüğüm için, bu talebi bizzat 
kendim ileri sürme gereği hissettim. Bu cezanın 
yalnızca şahsımı değil, temsil ettiğim toplumu ve 
kamu yararını da derinden etkileyecek sonuçları 
olacaktır. 31 Mart 2024 İstanbul yerel seçim
lerinde tercihlerini ortaya koyan 11 milyon seç
menin iradesini geçersiz kılacak olan bu cezaya 
karşı, mahkemeniz huzurunda doğrudan 
savunma yapabilmemin, hukuka olduğu kadar, 
hukukun kaynağı olan milli iradeye de saygının 
bir gereği olduğuna inanıyorum.” 

 
“BU TÜR KARARLARIN SONUÇLARI, CEZA 

VERİLMEK İSTENEN KİŞİYLE SINIRLI 
KALMAZ” 

 
“Seçilmiş bir yöneticinin, görevini yapmaktan 

ve siyasi faaliyette bulunmaktan yasaklan
masının, evrensel hukuk ölçüleri ve kamu vic
danı karşısında meşru olabilmesinin temel 
şartlarından birinin, söz konusu yöneticiye ken
dini bizzat savunma hakkı tanınması olduğunu 
düşünüyorum. Bu nedenle, milli iradeye saygının 
ve Türk yargısına olan güvenin korunması için, 
mahkemeniz huzurunda doğrudan savunma ya
pabilmeyi ve ciddi endişelerimi ifade edebilmeyi 
istiyorum. Siyasi faaliyetten yasaklanma karar
ları, vatandaşın seçimlerde ortaya koyduğu ve 
bundan sonra koyacağı iradeyi yok sayma, etk
ileme, yönlendirme niteliğine sahiptirler. Bu tür 
kararların sonuçları, ceza verilmek istenen 
kişiyle sınırlı kalmaz, kalamaz. Kamuoyundaki 
hakim kanaati ben de paylaşıyor ve bu davanın 
ülkemizin geleceğini etkileyecek önemde 

olduğuna inanıyorum. O nedenle, yargılanma 
sürecinin bütünüyle adil yürütülmesi, sadece 
benim için değil, tüm ülkemiz için büyük bir 
önem taşımaktadır. Kamu hizmeti sorumlu
luğum çerçevesinde, adil yargılama hakkımın 
korunması için duruşma talebimin kabul 
edilmesinin, yalnızca şahsımın değil, Türk 
halkının da adalete olan inancını pekiştireceğine 
eminim.” 

 
“UZMANLAR DA MAHKEMEDE DİNLENSİN” 
 
 “Ayrıca, yerel mahkeme aşamasında sunulan 

mütalaalar gibi, istinaf aşamasında dosyaya 
sunulan ek uzman (Prof. Dr. Adem Sözüer ve 
Doç. Dr. Tolga Şirin’in) mütalaası, davanın seyrini 
köklü biçimde değiştirecek nitelikte yeni ve 
esaslı bir delil teşkil etmektedir. Bu mütalaanın 
adil yargılanma hakkımın sağlanabilmesi için 
detaylı bir şekilde incelenmesi ve ilgili uzman
ların duruşmada dinlenmesi, hayati bir önem 
arz etmektedir. Uzmanların mahkemeniz huzu
runda dinlenmesi ve kendilerine soru 
yöneltilmesi, savunma hakkımın etkili şekilde 
kullanılmasını sağlayacaktır. Önceki uzman mü
talaalarının yanı sıra, Anayasa’ya aykırılık iddi
alarımızın da mahkemeniz nezdinde kapsamlı 
bir şekilde değerlendirilmesi ve bu iddiaların 
layıkıyla ele alınması gerekmektedir. Halk 
arasında ‘beyaz gömlek indirimi’ olarak bilinen, 
toplumsal infial yaratan olayların sanıklarına 
bile uygulanan takdiri indirim, basında siyasi ik
tidara dair söylediğim bir sözün, ‘mahkemeyi 
ciddiye almadığım’ şeklinde yorumlanması 
sonucunda, şahsıma uygulanmamıştır.” 

 
“YÜZ YÜZE GELEBİLECEĞİMİZ BİR DURUŞ

MADA…”  
 
“Hakkımda yapılan yargılama dahil olmak 

üzere, tüm yaşantım boyunca, özel hayatımda, iş 
hayatımda ve siyasi hayatımda her türlü hukuk
sal işlemlere, yargı makamlarına sorumlu bir 
vatandaş olarak yaklaştım. Bu hâl ve 
davranışlarım, adına karar verdiğiniz TÜRK MİL
LETİ tarafından bizzat tasvip edilmiştir. Girdiğim 
dört farklı seçimde, milletimizin tarafıma tevec
cüh etmesi şerefine nail olmam buna en yüce 
kanıttır. Ben, bir suç işlemedim. Bu nedenle be
raat etmem gereken bu davada, eğer bir cezaya 
hükmedilecekse, bu cezanın yüzüme tefhim 
edilmesinin hakkım olduğuna inancım tamdır. 
TÜRK MİLLETİ adına karar veren Sayın Mahke
menizin bu hususu dikkate alması gerekliliğini, 
durumu değerlendirebilmeniz için, yüz yüze 
gelebileceğimiz bir duruşmada, bu durumu biz
zat ortaya koyma isteğimi takdirlerinize arz 
ediyorum.” 

 
GAZETECİLERE AÇIKLAMALARDA BU

LUNDU: “SİZLERİN KARŞISINA BÖYLE BİR 
KONUYLA ÇIKMIŞ  

 
OLMAKTAN ÇOK BÜYÜK BİR IZDIRAP VE 

ÜZÜNTÜ DUYUYORUM” 
 
Dilekçesini mahkemeye sunmasının ardından, 

adliye bahçesinde gazetecilere açıklamalarda 
bulunan İmamoğlu, şunları söyledi: 

 
“Mahkemeye sunduğum talepte olduğu gibi; 

seçilmiş bir yöneticinin, görevini yapmaktan ve 
siyasi faaliyette bulunmaktan yasaklanmasının, 
evrensel hukuk ölçüleri ve kamu vicdanı 
karşısında meşru olabilmesinin temel şartların
dan birinin, söz konusu yöneticiye kendini bizzat 
savunma hakkı tanınması olduğunu 
düşündüğüm için, talebimi az evvel üçüncü kez 
mahkemeye iletmiş bulunuyorum. Öncelikle, 
ülke ve dünya gündeminin tarihinin en zorlu 
süreçlerinden birinden geçtiği bu günlerde, siz
lerin karşısına böyle bir konuyla çıkmış olmak
tan çok büyük bir ızdırap ve üzüntü duyduğumu 
da belirtmek isterim. Açıkçası ızdırabın birinci 
kaynağı, milletimin açlığı ve yoksulluğudur. Dün 
açıklanan rakamlara göre, ülkemizde açlık sınırı 
19 bin 830 lira, yoksulluk sınırı ise 64 bin 595 
lira olmuşken; emeklimin ayda 12 bin 500 lira, 
işçimin 17 bin liraya mahkum edilmiş olmasıdır 
benim aslında bugünkü ızdırabım. Dört bir 
yanımızda tarihin en büyük jeopolitik sınamaları 
yaşanırken, hamaset dışında başka hiçbir şey 
üretmeyen aciz dış politikadır ızdırabım.” 

 

“AZİZ MİLLETİMİZİN İRADESİNE 
YÖNELTİLMİŞ AÇIK BİR DARBE GİRİŞİMİ” 

 
“Açıkça ifade etmek isterim ki; kamuoyunda 

‘ahmak davası’ olarak bilinen bu dava, İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi'nin seçilmiş başkanı 
olarak bana değil, aziz milletimizin iradesine 
yöneltilmiş açık bir darbe girişimidir. Bu dava, 
kesinlikle hukuki bir dava değil, siyasi bir 
davadır. Ve açıkçası belli mahfillerde kurgulan
mış, ucuz bir siyasi mühendislik içeren bir pro
jedir. 23 sene önce, ‘yasaklara karşıyız’ diyerek 
yola çıkan iktidar, İstanbul'da üç seçimdir 
bükemediği bileği, entrikayla kırabilmenin 
açıkçası hesabı kitabı içerisindedir. Tam saha 
bakanlarıyla, milletvekilleriyle, bürokratlarıyla 
siyaset yapanlar, bir kez daha milletin sandıktaki 
tokadını yemiştir. Oturup, nerede hata yaptığını 
anlamak yerine, nasıl bir yanlış içerisinde 
olduğunu anlamak yerine, iktidarlarını 
sürdürmek için, ne yazık ki yargı dahil her en
strümanı kullanmaktan başka hiçbir yol bula
mamışlardır. Demokrasi tarihimizi ve büyük 
bedellerle elde ettiğimiz kazanımlarımızı hiçe 
sayan bu dava, siyasi tarihimize sürülmüş ne 
yazık ki kara bir lekedir.” 

 
“AZİZ MİLLETİMİZ, MASA BAŞINDA KURU

LAN BU TUZAKLARI DA KESİNLİKLE BOZA
CAKTIR” 

 
“Yassıada yargılamalarını, Denizlerin, 

Mahirlerin idamlarını, 1980 darbesi sonrası 
siyasi yasakları, 28 Şubat sürecini, 15 Temmuz 
darbe kalkışmasını yaşamış ve daima bu süreç
leri demokrasiye sarılarak atlatmış aziz mil
letimiz, ne pahasına olursa olsun, masa başında 
kurulan bu tuzakları da kesinlikle bozacaktır. 
Darbelerden, bugünkü gibi her türlü vesayetten 
ve siyasi yasaklardan çok çekmiş olan milletimiz, 
haklarının yeniden bir yargı darbesiyle el
lerinden alınmak istendiğinin de farkındadır. Ve 
halkımız süreci tüm vicdanıyla, adalet duy
gusuyla izlemektedir. Bilinmelidir ki; bu süreç, 
bırakın bizim demokrasi mücadelemize ket vur
mayı, milletimize hizmet yolunda bizleri daha da 
güçlendirecek ve daha da iyi hizmet etme yolcu
luğunda kararlı hale getirecektir. Benim bu yolda 
sırtımı yasladığım yer bellidir. Güvendiğim 
yegane güç; önce Allah, önce Yaradan, sonra da 
86 milyon Türkiye Cumhuriyeti vatandaşının 
iradesidir. Milletin iradesinin üzerinde de başka 
hiçbir güç yoktur. Sonuna dek demokrasinin ve 
millet iradesinin gerektirdiği nezaket ve ahlakla, 
bir ve beraber olarak yolumuza devam ede
ceğimizin kesin olduğunu, milletimizin buradan 
duymasını istiyorum. Milletimizin iradesine, mil
lete saygı gösterin. Demokrasinin önünü açın.” 

 
“DÜNYANIN EN ZORLAMA SİYASİ YASAK 

DAVASININ TÜRKİYE GÜNDEMİNİ İŞGAL 
ETMESİNİ İSTEMİYORUM” 

 
“Bir vesileyle söylemiştim, tekrar ifade etmek 

isterim; millet, İmamoğlu'nu nerede görmek is
tiyorsa, isterse, millet İmamoğlu'na neyi yakıştır
mışsa, yakıştırıyorsa, İmamoğlu orada olacaktır. 
Bu, daha önce de böyle olmuştur, bundan sonra 
da böyle olacaktır. Korkmayın. Ve ifade ediyorum 
ki; asla ve asla sürecin en büyük, en yüksek ce
saretle tarafımızdan takip edildiğini de bütün 
yurttaşlarımın bilmesini isterim. Net ifade 
edeyim; milletin iradesine kafa tutmayın. Mertçe 
yarışalım. Bana sarf edilen ‘ahmak’ ifadesini 
kime iade ettiğim bellidir. Zaten o kişi bana, ben 
de ona dava açtım. ‘Ahmak’ ifadesinin suç ol
madığı da Yargıtay kararlarıyla ortadadır. 
Basında bu kararlar da yayınlanmıştır. Beni haklı 
bulan bilirkişi raporları da ortadadır. Dünyanın 
en zorlama siyasi yasak davasının artık Türkiye 
gündemini işgal etmesini ben istemiyorum. 
Umarım hak yerini bulacaktır. Hakkın yerini bul
ması için, emek harcayan ve harcayacak olan 
herkese, özellikle yargı mensuplarına, hakim
lere, savcılara şükran duyuyorum. Milletimiz bu 
emekleri asla unutmadı, unutmayacak. Bugün 
yapmış olduğum bu başvuruyla, ben bir duruş
maya katılmak istediğimi tekraren talep etmiş 
bulunmaktayım.”

TBB ve İBB Başkanı Ekrem 
İmamoğlu, Bayrampaşa Belediye
si’nin düzenlediği, kreş ve sosyal 
tesisleri hizmete alan toplu açılış 
töreninde konuştu. “Çocukların 
bilimle, teknikle, beceriyle, 
hoşgörüyle, empatiyle, birbirini 
seven bir toplum olma yönünde 
bugünden yetişmeleriyle ilgili 
açılan eğitim adımlarının her 
birisi, dünyanın en önemli 
yatırımı gibidir” diyen İmamoğlu, 
“Biz, parti purti işine bakmayız 
hizmette. Vatandaşımızdır esas 
olan, bizim insanımızdır. Bu 
memleketin başında büyük bir 
partizanlık belası var. O partizan
lık belasını, İstanbul'un üz
erinden böyle silip attık, söküp 
attık. Şimdi bütün Türkiye'de 
söküp atacağız. Bu memlekette 
verdiğimiz mücadelenin tek se
bebi, bu memleketteki eşitsizliği 
ortadan kaldırmak. Bu yoldan 
vazgeçmeyeceğiz. Günü kurtar
mayacağız. Sorunları temelinden 
çözeceğiz. Milletin gözünü boya
mayacağız” ifadelerini kullandı.  

Türkiye Belediyeler Birliği 
(TBB) ve İstanbul Büyükşehir 
Belediye (İBB) Başkan Ekrem 
İmamoğlu, Bayrampaşa Belediye
si’nin düzenlediği toplu açılış 
törenine katıldı. Törende, 
İmamoğlu ve Bayrampaşa 
Belediye Başkanı Hasan Mutlu 
birer konuşma yaptı. Arda Turan 
Spor Kompleksi önünde gerçek
leştirilen törende konuşan 
İmamoğlu, “Farklı özellikleri var 
her belediye başkanımızın. Ama 
Hasan Başkanımızın da hem bir 
Bayrampaşalı olarak, aynı za
manda bir eğitimci olarak da fark 
yaratacağını, özellikle bu alana 
özel bir ilgi göstereceğini biliyor
duk. Bu kapsamda, bugün, iki 
tane kreşin açılışına eşlik etmek 
elbette bizi mutlu etti. Yine yanı 
sıra, özellikle insanlarımızın bu 
sıkıntılı anlarında onlara daha iyi 
vakit geçirmeleri için hazır ettiği 
sosyal tesisleri, Mis’s Cafe ismiyle 
açtığı mekanları, kadın lokalini 
de tebrik ediyorum. Bayram
paşa'ya hayırlı ve uğurlu olsun” 
dedi. 

“MESELENİN ÖZÜ NE 
BİLİYOR MUSUNUZ?” 

“Meselenin özü ne biliyor 
musunuz?” diyen İmamoğlu, “İn
sanlarımızın ihtiyaçlarını tespit 
etmek ve insanlarımızın 
ihtiyaçlarına hizmet üretmek. 
Yani vatandaşlarımıza ait olan 
kaynağı, yine vatandaşlarımızın 
ihtiyacı için harcamak. Çok kısa 
bir özet; milletin parasını millete 
harcamak, milletin parasını mil
lete vermek. Özellikle bu dönem, 
her insanımızın daha çok 
dayanışmaya ihtiyaç duyduğu bu 
zaman diliminde, ekonomik 
krizin insanları ne yazık ki çok 
ciddi sıkıntılarla baş başa koy
duğu bu dönemde, sosyal 
belediyecilik, dayanışmacı 
belediyecilik çok önemli bir nok
tada. Bu yönüyle ben iddia ediyo
rum ve inanıyorum ki, bu dönem 
ilçe belediyelerimiz sosyal 
belediyeciliğin, demokrat 
belediyeciliğin ve özellikle 
dayanışmacı belediyeciliğin en iyi 
örneklerini verecekler. Bu 
yönüyle, özellikle hangi partiden 
olduğuna bakmaksızın, hangi 
partiye oy verdiğine bakmak
sızın, insanımıza ihtiyaçları 
doğrultusunda hizmet eden an
layışı ortaya koyduğu için, Hasan 
Başkan'ımıza da ayrıca teşekkür 
ediyorum” ifadelerini kullandı. 

“BU MEMLEKETİN BAŞINDA 
BÜYÜK BİR PARTİZANLIK BE
LASI VAR” 

“Çocukların güzel işlerle, iyi 
insan olmanın yolculuğunda bil
imle, teknikle, beceriyle ve özel
likle hoşgörüyle, empatiyle, 
birbirini seven bir toplum olma 
yönünde bugünden 
yetişmeleriyle ilgili açılan eğitim 
adımlarının her birisi, dünyanın 
en önemli yatırımı gibidir” diyen 
İmamoğlu, özetle şunları söyledi: 

“O mini minnacık çocuk
larımıza verdiğimiz emeğin 
karşılığı, yıllar sonra 1’e 10, 1’e 
20 bu ülkeye, bu memlekete, 
hatta dünyaya fayda olarak geri 
dönecek. O bakımdan biz, parti 
purti işine bakmayız hizmette. 
Bakmayacağız. Vatandaşımızdır 
esas olan, bizim insanımızdır. 
Allah aşkına, o kreşe gelen 
çocuğun annesi, babası hangi 
partidenmiş diye sorulur mu? 
Sorulmaz. Hep ne söyledik? Bu 
memleketin başında büyük bir 
partizanlık belası var. O partizan
lık belasını, İstanbul'un üz
erinden böyle silip attık, söküp 

attık. Şimdi bütün Türkiye'de 
söküp atacağız. Bu şehirde ve bu 
ülkede yaşayan herkes, bizim için 
birdir, eşittir, özgürdür. Aynı dere
cede hissedarız. Şu memleketin 
her karış toprağına, hepimiz 
canımızı feda ederiz. Şu mem
leketin bir milimetrekare 
toprağına her birimiz, bu toprak
ların tamamına eşit hissedarız. 
Şurada bulunan hiçbir 
hemşehrimden benim bir milim 
fazlalığım yok. Hepimiz eşitiz. 
Onun için eşit paylaşacağız bu 
memleketin nimetlerini. Seksen 
altı milyon eşit paylaşacak. 16 
milyon eşit paylaşacak. Bunun 
başka bir yolu, yolculuğu yok.” 

“BU MEMLEKETTE 
VERDİĞİMİZ MÜCADELENİN 
TEK SEBEBİ…” 

“Bu memlekette verdiğimiz 
mücadelenin tek sebebi, bu 
memleketteki eşitsizliği ortadan 
kaldırmak. Çocuklarımızı kaliteli 
eğitim alabilsin, herkes yeterli ve 
sağlıklı beslenebilsin, herkes iş 
bulabilsin, emeğiyle rahatça 
yaşayabilsin, herkes hayatını gön
lünce, doya doya mutlu yaşasın. 
Bizim derdimiz de mücadelemiz 
de bu. Bu yoldan vazgeçmeye
ceğiz. Günü kurtarmayacağız. 
Sorunları temelinden çözeceğiz. 
Milletin gözünü boyamayacağız. 
Eğitim, bir memleketin gele
ceğine dair oluşturacağı en 
önemli temeldir. Bizden önce İs
tanbul'da, Büyükşehir Belediyesi 
çatısı altında kreş sayısı sıfırdı. Şu 
an 104 kreşimiz var. 10 binin üz
erinde öğrencimiz var. İddia ediy
orum ki, İstanbul'un en konforlu, 
en özel, hani ücretli, en pahalı 
hizmet veren kreşlerinden dahi 
daha kaliteli kreş yapıyoruz. Niye 
biliyor musunuz? Benim 
şehrimin çocukları, benim 
gözümde eşit olacak. Her birisi 
olacak.” 

“MİLLETİN EVLATLARINA 
BURS VERMEKTEN ONUR 
DUYUYORUZ” 

“İşte bu bakış açısıyla yurt açıy
oruz. Bir çocuğumuzu bile yatıra
cak yurdumuz yoktu. Şimdi 6000 
öğrencimiz var. Yenisi Şişli'nin 
tam merkezinde geliyor. Hem de 
adına, Ata’mızın annesi Zübeyde 
Hanım'ın ismini vereceğiz. Yenisi 
Kadıköy'de geliyor. Kadıköy’ün 
göbeğinde. İstanbul'da yurt aç
maya devam ediyoruz. Burslar 
veriyoruz. 100 bin gencimize 
üniversite bursu veriyoruz. Ne 
kadardı? Sıfır. Ya da birkaç 
imtiyazlı tanıdığa, eşe, dosta iki, 
üç imtiyazlı eşe dosta hem de 50 
bin, 100 bin dolar bursun 
dışında, burs yoktu. Biz, milletin 
evlatlarına burs vermekten onur 
duyuyoruz. Onun için, İstanbul 
genelinde daha önce 20 olan 
kütüphane sayısını, 52 tane daha 
açarak, 72 yaptık. Her biri bir 
derslik gibi. Onun için İstanbul'da 
ders atölyeleri açtık, daha kaliteli 
bir eğitim hazırlığı yapabilsinler 
diye.” 

“TOPLUMUN YÜZDE 80’İ 
EĞİTİM SİSTEMİNDEN 
ŞİKAYETÇİ” 

“Ortak akla, bilimsel zemine 
dayanan güçlü bir eğitim sistem
ine ihtiyacı vardır ülkemizin. 
Topluma soruyoruz, en çok 
şikayetçi oldukları şey, eğitim sis
temi. Yüzde 80’e yakın toplum 
şikayetçi. Bu alana belediyeler 
olarak da dokunarak, aslında 
çözüm bulmanın ilk adımlarını 
atmış oluyoruz. Eğitimde fırsat 
eşitliğini sağlamazsan, o mem
lekette başka bir eşitlikten zaten 
bahsedemezsin. Eşitliğin 
başladığı yer, eğitimdeki fırsat 
eşitliğidir. Beni bugün dünyanın 
en güzel kentine Belediye 
Başkanı yapan, işte beni ta 
ilkokuldan itibaren fırsat 
eşitliğine kavuşturan, Atatürk 
Cumhuriyetinin eğitim düzeni. 
Bu bakımdan, işte bütün bu fırsat 
eşitliğinin bugün hangi noktada 
hangi eksiği varsa, oraya koştuk; 
koşmaya devam edeceğiz. 
Okullarımıza destek oluyoruz. 
İlkokul öğrencilerimize, ‘Sen Oku 
Diye’ projemizle 300 bin çocuğu
muza ödenek dağıtıyoruz. Aynı 
zamanda kırtasiye dağıtıyoruz. 
Anneler, çocuklarını kreşe 
götürebilsin, okul öncesi eğitim
lerinde daha etkin olabilsin, 
çocuklarını kreşe teslim edebilip 
işe girebilsin, hayatlarını kolay
laştıralım diye, 04 yaş arası 
çocuklarımızın annelerine Anne 
Kart dağıttık. Biliyorsunuz değil 
mi? 700 bine yakın annenin an
nenin cebinde Anne Kart var.”

BAYRAMPAŞA BELEDİYESİ’NİN TOPLU 
AÇILIŞ TÖRENİNDE KONUŞTU 
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2025 YILI 12 AYLIK (01012025-31122025) MALZEMELİ KRON KÖPRÜ VE HAREKETLİ PROTEZ HİZMET ALIM İŞİ
hizmet alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklif-
ler sadece elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:

İKN : 2024/1308024 
1-İdarenin
a) Adı : AĞIZ VE DİŞ SAĞLIĞI MERKEZİ-BEYKOZ SAĞLIK BAKANLIĞI BAKAN YAR-

DIMCILIKLARI
b) Adresi : ÇUBUKLU MAH. VATAN CAD. ŞEHİDAHMED GÜNDOĞDU SOK. 26 

BEYKOZ/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası : 2164250524 - 2164251994
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve e-imza 
kullanılarak indirilebileceği internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/
2-İhale konusu hizmet alımın
a) Adı : 2025 YILI 12 AYLIK (01012025-31122025) MALZEMELİ KRON KÖPRÜ VE 

HAREKETLİ PROTEZ HİZMET ALIM İŞİ
b) Niteliği, türü ve miktarı : 1-2025 Yılı 12 Aylık (Ocak-Aralık) Malzemeli Kron Köprü ve Protez Hizmet Alım 

İhalesi Özel Protez Laboratuvarlarından Malzemeli Kron - Köprü, Kron-Köprü 
Tamiri, Geçici Kron, ile Malzemeli Hareketli Protez (Tam Bölümlü) Akrilik Bitimi, 
İskelet Dökümü, Gece Plağı ve Yer Tutucu, 2-ÖZEL PROTEZ LABORATUVAR 
TEKNİK DESTEK ELEMANI HİZMETİ ( Asgari ücret ) 5 Kişi ile
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan idari şartname-
den ulaşılabilir.

c) Yapılacağı/teslim edileceği yer : Beykoz Ağız ve Diş Sağlığı Merkezi
ç) Süresi/teslim tarihi : İşe başlama tarihi 01.01.2025, işin bitiş tarihi 31.12.2025
d) İşe başlama tarihi : 01.01.2025
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati : 04.11.2024 - 10:00
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 
(e-tekliflerin açılacağı adres) : Çubuklu Mah Vatan Cad No:32 Beykoz/ İSTANBUL Beykoz Ağız ve Diş Sağlığı 

Merkezi
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat dışı unsurlara ilişkin bilgi-

leri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.
4.1.1.3. İhale konusu işin yerine getirilmesi için alınması zorunlu olan ve ilgili mevzuatında o iş için özel olarak düzen-

lenen sicil, izin, ruhsat vb. belgeler,
Diş Protez Laboratuvar Ruhsat Belgesi
Diş Protez Laboratuvarı Mesul Müdürlük Belgesi
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık oranlarına (halka arz

edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimini göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin yarısından fazla hissesine

sahip ortağına ait olması halinde, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği veya yeminli mali müşavir ya da serbest muhase-
beci mali müşavir veya noter tarafından ilk ilan tarihinden sonra düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye doğru son
bir yıldır kesintisiz olarak bu şartın korunduğunu gösteren belgeye ilişkin bilgiler,

4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.2.1. İsteklinin ihalenin yapıldığı yıldan önceki yıla ait yıl sonu bilanço bilgileri:
Sunulan bilanço veya eşdeğer belgelerde;
a) Cari oranın (dönen varlıklar/kısa vadeli borçlar) en az 0,75 olduğunu,
b) Öz kaynak oranının (öz kaynaklar/toplam aktif) en az 0,15 olduğunu,
c) Kısa vadeli banka borçlarının öz kaynaklara oranının 0,50’den küçük olduğunu ve belirtilen üç kriterin birlikte sağ-

landığını göstermek üzere yıl sonu bilanço belgelerine ilişkin bilgileri belirtebilirler.
Yukarıda belirtilen kriterleri bir önceki yılda sağlayamayanlar, son iki yıla ait belgelerine ilişkin bilgileri sunabilirler. Bu

takdirde, son iki yılın parasal tutarlarının ortalaması üzerinden yeterlik kriterlerinin sağlanıp sağlanmadığına bakılır.
4.2.2. İş hacmini gösteren belgeler:
a) İhalenin yapıldığı yıldan önceki yıla ait toplam ciroyu gösteren gelir tablosu,
b) Hizmet işleri ile ilgili ciro tutarını gösteren belgeler,
Bu belgelerden birinin sunulması yeterlidir.
Toplam cironun teklif edilen bedelin %25'inden , hizmet işleri ile ilgili cironun ise teklif edilen bedelin %15'inden az ol-

maması gerekir. Bu kriterlerden herhangi birini sağlayan ve sağladığı kritere ilişkin belgeyi sunan istekli yeterli kabul edi-
lir.

Bu kriterleri bir önceki yılda sağlayamayanlar, son iki yıla ait belgelerini sunabilirler. Bu takdirde son iki yılın parasal tu-
tarlarının ortalaması üzerinden yeterlik kriterlerinin sağlanıp sağlanamadığına bakılır. 

4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. İş deneyimini gösteren belgelere ilişkin bilgiler:
Son beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında kabul işlemleri tamamlanan ve teklif edilen bedelin % 25

oranından az olmamak üzere, ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş deneyimini gösteren belgeler veya teknolojik
ürün deneyim belgesi.

4.3.2. Kapasite raporuna ait bilgiler:
İsteklilerin, diş protez hizmetinin gerçekleştirileceği kendi laboratuvarlarına ait istekli firma merkezinin ve İstanbul ili dı-

şında olması halinde ilimizde bulunan protezin tüm aşamalarını yapabilecek kapasitede ruhsatlı şubesinin (tam teşek-
küllü laboratuvar) bağlı bulunduğu Ticaret ve Sanayi veya Esnaf ve Sanatkarlar Odasınca onaylanmış "Kapasite
Raporunu" teklifleri ile birlikte ihale dosyasında sunmaları zorunludur. İş ortaklığında kapasite raporuna ilişkin yeterlik
kriteri ortaklardan biri, bir kaçı veya tamamı tarafından sağlanabilir. İstekli adına düzenlenmiş farklı tesislere ait birden
fazla kapasite raporunun sunulması halinde kapasite raporları konuları itibari ile toplamak suretiyle yeterlilik kriterleri de-
ğerIendirilecektir.

İhale komisyonu gerekli gördüğü takdirde yerinde inceleme yaparak isteklilerin hizmeti gerçekleştireceği laboratuvarı
denetleyip ihale konusu yapabilme kapasitesini değerlendirebilecektir.

4.3.3. İsteklinin teklifi kapsamında sunması gerektiği İdari Şartnamenin 7nci maddesi dışındaki maddeleri ile teknik
şartnamede belirtilen aşağıdaki belgeler:

ÜTS BİLGİLERİ 
4.4. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
4.4.1.
Kamu veya Özel Sektöre gerçekleştirilen Total Parsiyel Protez Akrilik Bitim İşi, Total Parsiyel Protez Metal İskelet

Döküm İşi, Besleme, Protez Tamiri, Kroşe İlavesi, Geçici Kron, Seramik Kron, Yer Tutucu, Gece Plağı ve Aparey hiz-
metlerinden biri, birkaçı yada tümünü kapsayan hizmetler benzer iş olarak kabul edilecektir

5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açıktır.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek olanların, e-imza kullana-

rak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, teklife ilişkin e-anahtar

ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların çarpımı sonucu bulu-

nan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim
fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda geçici teminat verecekler-

dir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 365 (ÜçyüzAltmışBeş) takvim günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (R) : Diğer Hizmetler/0,71
Aşırı düşük teklif değerlendirme yöntemi : Teklifi sınır değerin altında kalan isteklilerden Kanunun 38 inci maddesine

göre açıklama istenecektir.
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de        BASIN:2099322

2025 YILI 12 AYLIK (01.01.2025-31.12.2025) MALZEMELİ KRON
KÖPRÜ VE HAREKETLİ PROTEZ HİZMET ALIM İŞİ

AĞIZ VE DİŞ SAĞLIĞI MERKEZİ-BEYKOZ SAĞLIK BAKANLIĞI
BAKAN YARDIMCILIKLARI KöKlü tarihi ve Türk bas-ketboluna altyapıdan yetiştirdi-ği sporcularla bilinen TOFAŞ,sezonun ilk haftasında bugünBeşiktaş Fibabanka'yı konukedecek. Takımın başantrenörüOrhun Ene, iyi bir hazırlık süre-ci geçirdiklerini söyledi. Ciddirakiplerle hazırlık maçı yaptık-larını belirten Ene, fizik veoyun düzeni olarak kadrolarınıgörme imkanı bulduklarını dilegetirdi. Zorlu bir fikstürle ligebaşlayacaklarını vurgulayanEne, "İçeride Beşiktaş, dışarıdaGalatasaray maçlarıyla başlıyoruz. Oyunu bı-rakmayan, enerjisi yüksek, savunmada agre-sifleşebilen, savunmada ve hücumda oyunadokunabilecek yeteneklerimiz var. Bu sezoniyi bir başlangıç yaparak ligin genelinde seyir-cimize istenilen ve beklenen TOFAŞ'ı seyrettir-mek hedefimiz." dedi. Ene, geçen sezon 7 ya-bancı oyuncu dahil kaliteli bir kadroya sahipolduklarını ancak tecrübe konusunda eksiklikyaşadıklarını anlattı. Bu sezon 6 yabancı oyun-cuyla mücadele edeceklerini, milli takım dene-yimine sahip basketbolcuları kadroya kattıkla-rını kaydeden Ene, şöyle devam etti:"Özellikle Tolga Geçim, Berk Demir, Yiğit-can Saybir ve Özgür Cengiz, geçen sene epeytecrübe kazandı. İyi bir kadromuz var. Ligi bi-len yabancı oyuncularımız var. O da bizim içinbir avantaj. Türkiye'nin ekonomik şartları or-tada. Yani ligin sonunda ne olacağı belli değil.herkes şimdi bir kadro kurdu ama Türkiye li-

ginde sonuna kadar kadroyukoruyan takım sayısı az. ZatenAnadolu Efes ve FenerbahçeBeko'nun çok büyük bir kadrozenginliği var. Onların altındaBahçeşehir Koleji, Beşiktaş Fi-babanka gibi iyi kadrolu takım-lar var. Ondan sonra da herkesher pozisyonu alabilecek güçte.Biz oraların takımlarından biriolmak istiyoruz. Yani ilk 4'ünaltındaki takımlar."Orhun Ene, her maçta hemkendilerini hem de Türk bas-ketbol kamuoyunu memnunedecek bir oyun sergilemeyi hedeflediklerinisözlerine ekledi.
"Play-off'a kalmak istiyoruz"Takım kaptanı Tolga Geçim, verimli veuzun bir hazırlık sürecini geride bıraktıklarınıbelirtti. hazırlık maçlarında iyi ve kötü yaptık-ları şeyleri gördüklerini, sıkı çalışıp sezona ha-zırlandıklarını ifade eden Geçim, şöyle konuş-tu: "her sene lig daha kuvvetli bir hal alıyor.her sene basketbol hızlanıyor. TOFAŞ olarakzaten hedefleri olan bir takımız. Bu sene de iyibir takım olduğumuzu düşünüyorum. Play-offetabına kalmak istiyoruz. Bu takımda kaptanolduğum için gururluyum. Daha önce de Ban-vit'te kaptanlık yapmıştım. Orada da aynı his-ler içerisindeyim. Burada çok güzel bir oluşumvar. Takım arkadaşlarım olsun, kulüp olsun,yöneticiler olsun benim işimi kolaylaştırıyor. Oyüzden memnunum." (AA)

Guidetti, sarı-siyahlı ekibin milli oyun-cusu Cansu Özbay ve takımın genel menajeriBanu Can Schürmann, VakıfBank Spor Sara-yı'nda AA muhabirine konuştu. Yeni sezonöncesi kadroda değişikliğe gittiklerini akta-ran Guidetti, "7 yeni transfer ile yeni bir ta-kım oluşturduk ve çok yoğun çalışıyorlar. Va-kıfBank ismini olabildiğince yukarıda tutmakistiyoruz." dedi. Takımın yeni ve genç kadro-su hakkında İtalyan çalıştırıcı, "Sezon başın-da biraz zorluk yaşayacağımız kesin ama so-nunda her şey harika olacak. her değişimbaşlangıçta çok zordur, ortasında karmaşıkama sonuç ise harikadır. Çok değişim yaptığı-mızı biliyoruz ve bazı zorluklarla karşılaşaca-ğız ama iyi bitirmek ve tüm finallerde yer al-mak istiyoruz." diye konuştu. Genç bir takımoluşturmak istediklerini dile getiren Guidetti,"Bazı değişiklikler zorunluydu. Diğer taraftanise farklı bir oyuncu grubu oluşturmak iste-dik." ifadelerini kullandı. Guidetti, "Vakıf-Bank'taki jenerasyonları kaptanlarıyla da öz-deşleştirebiliriz. Gözde, Melis, Gabi'nin ardın-dan şimdi de Zehra'nın kaptan olduğu Vakıf-Bank olacak." şeklinde konuştu.
“mücadeleler için hazırız”"Kaptanı değiştirdiğinizde takımı da birazdeğiştirmek normal oluyor." diyen deneyimlibaşantrenör, "Genç bir kaptanla takımı da gen-çleştirdik. Oynamak için motive olmuş, hırslıve genç oyuncularla VakıfBank tarihine farklıbir sayfa açacak yeni bir takım kurduk." şeklin-de konuştu. Takımın başında farklı organizas-yonlarda birçok kez şampiyonluk sevinci yaşa-yan Guidetti, "Kazandığında bağımlılık gibidaha fazla kazanmak istiyorsunuz. Bir başarı-ya imza attığımızda ve dağın zirvesine çıktığı-mızda daha yüksek bir dağı fark ediyoruz. hep

daha yüksek dağlar ve mücadeleler için hazı-rız." ifadelerini kullandı. CEV Kadınlar Şampi-yonlar Ligi'ni en çok kazanan takım ünvanıylaüçüncü kez Guinness Dünya Rekorları kitabınagiren VakıfBank'ın bu başarısı hakkında iseGuidetti, "Dürüst olmak gerekirse benim içinGuinness rekoru güzel ama çok önemli değil.Yeni şampiyonluklar ve VakıfBank'a katılanyeni oyuncuların bizimle kendilerini daha dageliştirmesi benim için daha önemli." değer-lendirmesinde bulundu.
“herkes başarıya aç”VakıfBank'ın milli oyuncusu Cansu Özbay,yeni sezonda mücadele edecekleri tüm organi-zasyonlarda mutlu sona ulaşmak istediklerinisöyledi. Cansu, "Çok yeni ve genç bir takımız.Bu, çok güzel bir şey. herkes başarıya ve öğ-renmeye aç. Giovanni ile herkesin çok daha iyibir seviyeye geleceğine inanıyorum. Takımdabu yıl çok yetenekli oyuncular var. hep bera-ber güzel şeyler başaracağımıza inanıyorum."şeklinde konuştu. Kişisel hedefleriyle ilgiliCansu, "VakıfBank'ı en güzel şekilde temsil et-mek istiyorum. Daha sonrasında ise kendimine kadar geliştirebilirim bunun için çalışaca-ğım." ifadelerini kullandı.Takımın yeni kaptanı Zehra Güneş hakkın-da da Cansu, "Çok mutluyum. Çok duygulan-dım. Altyapıdan yetişerek böyle bir kulübünkaptanı olabilmek herkese nasip olmayan birşey. Zehra'yı tebrik ediyorum." dedi.Takımın genel menajeri Banu Can Schür-mann, "Bu sezonki kadro, yaş olarak genç vedinamik bir kadro. Sürprizlere açığız." dedi.Giovanni Guidetti'nin gelecek vadeden birkadro kurmak istediğini söyleyen Schürmann,"Yeni sezona finallerde oynama hedefiyle baş-lıyoruz. Takım hazır." ifadelerini kullandı. (AA)

RAMS Başakşehir, Trendyol Süper Lig 8.hafta maçında bugün Bellona Kayserispor'ukonuk edecek. Başakşehir Fatih Terim Sta-dı'nda oynanacak ve saat 19.00'da başlaya-cak mücadeleyi, hakem Yasin Kol yönetecek.Ligde oynadığı 6 maçta 4 galibiyet, 1 be-raberlik ve 1 yenilgi yaşayan RAMS Başakşe-hir, 13 puanla haftaya 5. sırada girdi. Teknikdirektör Burak Yılmaz ile yollarını ayıran vetakımın başına Sinan Kaloğlu'nu getiren Kay-seri ekibi ise 6 maçta topladığı 3 puanla 17.sırada yer alıyor. RAMS Başakşehir'de ikimaçlık kart cezası sona eren Yunan orta sahaoyuncusu Dimitris Pelkas, Kayserispor karşı-laşmasında takımdaki yerini alabilecek. (AA)

Basketbolun ekol takımı TOFAŞ sezona hazırTürk basketboluna yıllardır hizmet veren ve adeta ekolhaline gelen takımlardan olan TOFAŞ, Türkiye Sigorta Bas-ketbol Süper Ligi’nde yeni sezon hazırlıklarını tamamladı

Giovanni Guidetti, takımının 
gençleşmesinden memnunVakıfBank Kadın Voleybol Takımı Başantrenörü Giovanni Guidetti, takımının gençleşmesinden memnun olduğunu belirterek, “hırslı vegenç oyuncularla farklı bir sayfa açacak yeni bir takım kurduk” dedi
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nın kaybolduğu anlaşıldığından, 4473 sayılı
Yangın, Yersarsıntısı, Seylâp veya Heyelân
Sebebiyle Mahkeme ve Adliye Dairelerinde
Ziyaa Uğrayan Dosyalar Hakkında Yapılacak
Muamelelere Dair Kanun hükümlerinin söz ko-
nusu dosya için uygulanmasına ve anılan
Kanun hükümleri gereğince işlem yapılmasına
karar verildiği ilân olunur.
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Kayserispor ile karşılaşacak
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ODTÜ TEKNOFEST'te 
uzay ve teknolojiyi 

anlatıyor 

TEKNOFEST Adana'da 200 megavat kapasiteli SMR tasarımı birincilik getirdi 

T3 Vakfı ile Sanayi ve Teknoloji Bakan
lığının ana yürütücülüğünde düzenlenen, 
AA'nın global iletişim ortağı olduğu 
TEKNOFEST, Adana Havalimanı'nda üçüncü 
gününde sürüyor. 

Festivale katılan ODTÜ, kurduğu yaklaşık 
550 metrekarelik alanda her yaştan zi
yaretçiyi ağırlıyor. 

Alanda ziyaretçiler, gezegenlerin sesini 
duyma imkanı bulurken özellikle çocuk zi
yaretçilere yönelik elektronik ortamda 
ödüllü uzay görevi verilerek çözmesi is
teniyor. 

ODTÜ tarafından yapılan uzay çalışmaları 
anlatılan interaktif duvarda öğrenciler, roket, 
uydunun yapımı anlatılıyor, astronotların 
yedikleri yemekler gösteriyor. 

Alanda ODTÜ öğretim üyelerinin 
katılımıyla ziyaretçilerle "Uzay Sohbetleri" 
yapılıyor. 

ODTÜ'nün alan dışında kurduğu stantta da 
ziyaretçiler gezegen aracı maketi yapıyor, 
sanal gerçeklik gözlüğüyle vinç kullanma 
imkanı buluyor, 9D sinema izliyor. 

Stantta ayrıca ODTÜ öğrencileri tarafından 
yapılan araçlar, maketler sergileniyor. 

ODTÜ Makine Mühendisliği Bölümü 
öğrencisi Mehmet Yiğit Aslan, AA 
muhabirine, etkinlik alanında yaptıkları 
çalışmalarla ilgi çekici bir etkileşim yaşadık
larını söyledi. 

Festivalde ağırladıkları her yaştan zi
yaretçinin aklında kalıcı bir bilgi bırakmaya 
çalıştıklarını anlatan Aslan, "Aslında bizim 
buradaki tek amacımız uzayın ülkemizdeki 
bilinirliliğini, insanların uzaya ilgisini arttır
mak. Milli Teknoloji Hamlesi de bunu gerek
tiriyor. Gelecek uzayda. Biz de bu alanda 
atılımlar yapmaya çalışıyoruz." diye konuştu. 

Eğitim Fakültesi Fen Bilgisi Öğretmenliği 
öğrencisi Eda Nur Şirin de alandaki çalış
malarla uzayı anlattıklarını belirtti. 

TEKNOFEST'e Hatay'ın İskenderun ilçesin
den okuluyla katılan 10. sınıf öğrencisi 
Mehmet Emir Durmaz da okulunun festivale 
gezi düzenleyeceğini öğrendiğinde katılmak 
hemen başvurduğunu söyledi. 

Festivali gezerken ODTÜ etkinlik alanını zi
yaret ettiğini belirten Durmaz, burada uzayla 
ilgili merak ettiklerini öğrendiğini belirtti. 

Lise öğrencisi Yunus Emre Lelik de 
TEKNOFEST alanını çok beğendiğini kay
detti.

Filistinliler hazırladıkları diji
tal içeriklerle Gazze Şeridi'nde 
yaşananları Arap, İslam ve Batı 
dünyasında geniş bir kitleye 
ulaştırdı. 

Faslı medya ve iletişim uzman
larına göre, iletişim ve sosyal 
medya platformları sayesinde 
Gazze'de yaşanan trajedi tüm 
dünyaya duyuruldu ve bu sayede 
Filistinlilerin yaşadığı acıya 
ortak olan insanlar gerek İslam 
dünyası gerek Batı ülkelerinde 
Filistin'e destek gösterileri 
düzenledi. 

Ancak uzmanlar, sosyal medya 
platformlarının bu noktadaki 
olumlu katkısına rağmen bu 
platformlardaki algoritmaların 
Filistin ile ilgili içeriklerin yayıl
masını sınırladığı görüşünde. 

 
Filistinliler ise bu tür en

gellemeleri aşmak için çeşitli 
teknikler kullanarak İsrail'in 1 
yıldır devam eden soykırımını ve 
işlediği savaş suçlarını duyur
maya devam ediyor. 

 
Dijital etkileşim 
AA muhabirine konuşan 

Medya ve iletişim uzmanı Abdul
hakim Ahmeyn, "Aksa Tufanı op
erasyonuyla dijital etkileşime 
tüm yaş gruplarının katıldığını" 
söyledi. 

 
Ahmeyn, "Batı'daki üniversite 

öğrencileri gibi Batı'daki birçok 
grubu Filistin'e destek gösteri
lerine katılmaya teşvik eden 

sosyal medya platformlarının 
önemini" vurgulayarak, "İster 
Arap ister Batı dünyasında 
sanatçıların, aktörlerin, sporcu
ların ve entelektüellerin dijital 
etkileşime katılımına" dikkati 
çekti. 

Filistin'de genç nüfusun ön
lenemez bir şeklide ve yoğun 
olarak dijital etkileşime 
katıldığına işaret eden Ahmeyn, 
bu durumun İsrail'in ünlü sosyal 
medya platformlarını, YouTube 
kanalı sahiplerini ve Gazze'den 
canlı yayın yapan gazetecileri 
kısıtlamasına ve hedef almasına 
neden olduğunu belirtti. 

 
Dijital platformlar vesilesiyle 

bölgeler ve nesiller arasındaki 
sınırlar kalktı 

Faslı uzman Ahmeyn, özellikle 
daha önce işgal altındaki Doğu 
Kudüs'teki Şeyh Cerrah Mahalle
si'nde protestolara liderlik 
etmesi nedeniyle "Z kuşağının 
hem dijital hem de gerçek 
düzeyde oynadığı önemli role" 
işaret etti. 

 
Önceki nesillerin uydu kanal

ları ve medya kanalları çağında 
yaşadığını ancak artık gençlerin 
sosyal medya platformlarıyla 
olaylara dahil olduğunu belirten 
Ahmeyn, "Dijital platformların 
yaygınlaşması, bölgeler ve ne
siller arasındaki sınırların or
tadan kalkmasına neden oldu." 
dedi. 

 

Kişisel yayınlar olayların 
duyulmasında etkili oldu 

Teknoloji araştırmacısı Hassan 
Harcuc da, "Sosyal medya plat
formlarının, gazete, radyo ve 
televizyon gibi geleneksel me
dyanın önüne geçecek şekilde İs
rail saldırılarının 
duyurulmasında önemli bir rol 
oynadığını" belirtti. 

Harcuc, "Her Filistinlinin tele
fonla yayın yapabilecek araçları 
var, dolayısıyla sosyal medya 
platformları konuyla ilgili bilgi
lerin yayılmasına büyük katkı 
sağladı." ifadesini kullandı. 

Görüntülerin dünyanın çeşitli 
bölgelerinde eş zamanlı ve hızlı 
bir şekilde yayıldığına işaret 
eden Harcuc, "Z kuşağının Fil
istin meselesini takip etmeye 
başladığını ve büyük ölçüde etk
ileşime girmeye, içerik paylaş
maya başladığını" belirtti. 

 
"Z kuşağının dijital içeriğin 

yayılma düzeyi üzerinde büyük 
etkisi var ve mevcut nesiller, 
özellikle sosyal medya platform
ları aracılığıyla bilginin yayılma 
hızı açısından altın bir dönemde 
yaşıyor." diyen Harcuc, "yeni nes
lin Gazze'de olup bitenlerden 
etkilendiğini" vurguladı. 

 
Algoritma sınırlamaları ile Fil

istin içeriklerine sansür uygulan
ması 

Dijital platformların algorit
malarının Filistin ile ilgili içerik
leri "ağır şekilde sansürlediğini 

ve yayılmalarını sınırladığını" 
belirten Harcuc, kullanıcıların al
goritmaların bu içeriği silmesini 
önlemek ve böylece yayılmasını 
sürdürmek için teknikler bul
duğunu kaydetti. 

 
Medya ve iletişim uzmanı Ah

meyn ise gençlere sosyal medya 
platformlarında kendilerini ifade 
etmemeleri yönünde "iletişimsel 
baskı" uygulandığını ifade etti. 

 
Ahmeyn, "başta Fransa ve Al

manya olmak üzere bazı 
ülkelerin önce bir tür dijital 
kısıtlama uyguladığını, ancak Fil
istin'e her geçen gün artan halk 
desteği sebebiyle geri adım 
atmak zorunda kaldığını" 

söyledi. 
 
"Sada Social" adlı araştırma 

merkezinin Mayıs 2023'te 
ayında yayınladığı bir rapora 
göre, sosyal medya platformları 
2024'ün ilk dört ayında Fil
istin'le ilgili dijital içeriklere 
yönelik 5 bin 450'den fazla ihlal 
gerçekleştirdi. 

 
Raporda toplam ihlallerin 

yüzde 32'sinin Instagram, yüzde 
26'sının Facebook, yüzde 
16'sının WhatsApp ve yüzde 
14'ünün TikTok'ta gerçek
leştiğini, "X" üzerindeki ihlal 
hacminin ise yüzde 12 olduğu 
bildirildi.

Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanlığı, 
Türkiye Enerji, Nükleer ve Maden 
Araştırma Kurumu (TENMAK), Türkiye 
Teknoloji Takımı Vakfının (T3 Vakfı) 
TEKNOFEST Adana yarışmaları kap
samında organize ettiği yarışmaya üniver
site öğrencileri, akademisyenler ve özel 
sektörden 100'ü aşkın takım katıldı. 

Katılımcılar, temel kategoride Modüler 
Reaktör Kavramsal Tasarımı, alt kategoril
erden Reaktör Kalp Tasarımı, Nükleer En
strümantasyon ve Kontrol Sistemi 
Tasarımı, Nükleer Yakıt ve Atık Yönetimi'ne 
ilişkin tasarımlarını sundu. 

Yaklaşık 3 gün süren yarışmada katılım
cılar ilgili kategorilerde tasarımlarını anla
tan sunumlar yaptı, tasarımların yer aldığı 
raporları yarışma jürisine teslim etti. 

0150 megavat arası mikro modüler 
reaktör (MMR), 150300 megavat arasında 
yer alan reaktörler ise küçük modüler reak
tör (SMR) olarak tanımlanıyor. 

Açıklanan sonuçlara göre, Modüler Reak
tör Kavramsal Tasarımı'nda takımlardan 
"6Çarpan" 1'inci, "B.E.A.M" 2'nci, "NÜK
SAN" 3'üncü oldu. 

Alt kategorilerde ise Nükleer Yakıt ve 
Atık Yönetimi'nde Türkcore, Reaktör Kalp 
Tasarımı'nda Sinergi, Nükleer Enstrüman
tasyon ve Kontrol Sistemi Tasarımı'nda 
ANKÜCAN takımları birinci oldu. 

 
"Amacımız tasarımımızın Türkiye'nin 

küçük modüler reaktörüne temel oluştur
ması" 

Özel sektör çalışanlarından Nükleer En
erji Mühendisi İshak Burak Alper, AA 
muhabirine, yarışmaya hazırlık süreçleri ve 

elde ettikleri sonuca ilişkin yaptığı değer
lendirmede, yarışmanın sosyal medya üz
erinden açıklanmasının ardından 
arkadaşlarıyla organize olduklarını belirtti. 

Alper, yarışmaya ilk önce özel sektörün 
katılımının açık olmadığını kaydederek, 
"Biz özellikle ricada bulunduk. Sağolsunlar 
ricamızı kabul ettiler. Biz de o andan 
itibaren hemen hazırlıklara başladık. Anali
zlerimizi yapmaya başladık. Fakat kavram
sal tasarımda süre çok kısıtlıydı. Biz de 
gece gündüz çalışarak yetiştirmek için 
elimizden geleni yaptık. Nihayetinde 
yetiştirdik de. Yani hem jüriden, hem bu
radaki arkadaşlarımızdan, hocalarımızdan 
aldığımız geri dönüşler çok olumluydu. 
Neticede iyi bir iş çıkardığımıza inanıyoruz. 
Arkadaşlarımız adına kendim adına 
teşekkür ederim." diye konuştu. 

Yarışmaya sundukları basınçlı su reaktör 
projesinin, 200 megavat kapasiteli küçük 
model reaktörlere uyarlanmasından oluş
tuğunu dile getiren Alper, "Bu proje kap
samında elektronik analizleri, termal 
analizleri, kaza analizleri kavramsal kate
gorinin talep ettiği bütün analizleri yaptık. 
Proje kapsamında jürinin de değer
lendirmesiyle başarılı olduk, birinci olduk. 
Mutluyuz. Arkadaşlarım adına da teşekkür 
ediyorum." dedi. 

Yarışmanın kavramsal analiz ve detay 
analiz olmak üzere iki kısma ayrıldığını ve 
bu aşamada kavramsal analizi yaptıklarını 
belirten Alper, sözlerini şöyle sürdürdü: 

"Bir sene sonraki Teknofest'te bizden 
beklenti daha bu projeyi de detay
landırarak, daha ayrıntılı analizler yapmak. 
Bizim amacımız eğer Türkiye'de bir küçük 

modüler reaktör projesi hayata geçirilecek 
olursa bizim yapacağımızı projenin buna 
temel oluşturması. Bir sene sonra daha de
taylı analizler çıkararak daha böyle ayrıntılı 
gerçek bir projeye temel oluşturabilecektir. 
Ben organize edenlere teşekkür ediyorum 
T3 Vakfına, diğer bütün emeği geçenlere, 
arkadaşlarıma teşekkür ediyorum." 

 
1 megavatlık mikro modüler reak

törle 35 yıl elektrik üretimi hede
fleniyor 

Yarışmada 2. olan Hacettepe Üniversitesi 
öğrencilerinin oluşturduğu "B.E.A.M" 
takımı üyesi ve 4'üncü sınıf öğrencisi 
Mustafa Koca da şunları söyledi: 

"Yarışma içinde mikro modüler bir 
megavat gücünde entegre basınçlı bir su 
reaktörü tasarladık. Bizim reaktörümüzün 
diğer reaktörlerden öne çıkan özelliği bir 
basınç kabı içerisinde entegre bir şekilde 
çalışması, diğer takımlara göre daha güve
nilir bir reaktör tasarladık. Ayrıca bizim en 
büyük özelliklerimizden birisi taşınabilir 
ve kolay kurulum gerçekleştirilebilir şek
ilde bir reaktör tasarımı ortaya koymuş ol
mamız. Kritik tesisler, acil kurulumun 
gerektiği doğal afet durumları veya coğrafi 
sıkıntıların olduğu küçük alanlara kuru
lumu çok hızlı bir şekilde gerçekleştire
biliyoruz." 

Reaktörün küçük kapasiteli olması 
sayesinde çok küçük bir yatırımla hayata 
geçirilebileceğine işaret eden Koca, yüksek 
teknoloji gerektiren reaktör basınç kabının 
da Türkiye'de üretilebileceğini dile getirdi. 

 
Koca, reaktörün 35 yıllık ömrü süresince 

her 5 yılda bir olmak üzere 7 defa değiştir
ilecek yakıtın toplam maliyetini 4 milyon 
dolar olarak hesapladıklarını vurgulayarak, 
şunları kaydetti: 

"Bizim reaktörümüzün 35 yıllık ömrü 
içerisinde ilk yatırım maliyeti, yakıt 
maliyeti ve işletme maliyetlerinin toplam 
maksimum 15 milyon dolar olacağını 
öngörüyoruz. Yarışmaya öncülük eden, bu 
yarışmayı ortaya koyan ve nükleer sek
törün Türkiye'de gelişmesine ön ayak olan 
başta TEKNOFEST yetkilileri olmak üzere 
herkese teşekkür ederim." 

 
Toryum yakıtlı modüler reaktör 

tasarımı 3'üncü oldu 
Hacettepe Üniversitesi mezun öğrenci

lerinden oluşan NÜKSAN Takımının üyesi 
Alper Şahin de "Yarışmada sunduğumuz 
tasarım ise 45 megavat kapasiteli yüzde 95 

Toryum232 ve yüzde 5 Uranyum233'ten 
oluşan toryum ağırlıklı yakıtın kullanıl
masını öngörüyor. Bizim buradaki 
amacımız yakıt olarak Türkiye'nin de de 
kaynak bakımından zengin olduğu to
ryumu tercih etmek ve enerjinin barışçıl 
yoldan teminini sağlamak." dedi. 
Şahin ayrıca tasarımdaki kullanılan alt 

sistemlerin tamamen yerli ve milli imkan
larla üretilmesini hedeflediklerini belirtti. 

 
Yarışmacılardan temel kategoride 1. olan 

takıma ödülü gün içinde verilecek diğer 
takımlar ise ödüllerini pazar günü alacak. 

 
Ödüller TENMAK tarafından temel kate

goride birinciye 400 bin lira, ikinciye 300 
bin lira, üçüncüye 200 bin lira, alt kategori 
birincilerine ise 150'şer bin lira olarak 
duyurulmuştu.

Sosyal medya ve dijital platformlar,  
İsrail'in Filistinlilere uyguladığı soykırımın 

duyurulmasında önemli bir rol oynadı 
Sosyal medya ve dijital platformlar, İsrail'in Gazze Şeridi'nde 1 yıldır devam eden 

soykırımını ve Filistinlilere yaşattığı zulmü dünyaya duyurmada önemli bir rol oynadı. 

BMC Power’ın Ankara'daki fabrikasından Arifiye 
Test Merkezi'ne ilk sevkiyat gerçekleştirildi

BMC’nin Ankara’daki yer
leşkesinde inşaatı devam eden 
BMC Power fabrikasında ilk üre
timler gerçekleştirildi. 

 
Şirketten yapılan açıklamaya 

göre, BMC Power'ın Ankara fab
rikasındaki montaj hattında üre
timleri tamamlanan; 1500 beygir 
güce sahip BATU, 1000 beygir 
güce sahip UTKU güç grubuna ait 
transmisyon ve motorlar 
geliştirme testlerinin devam ettiği 
Sakarya’nın Arifiye ilçesindeki 
test merkezine sevk edildi. 

 
Bu sevkiyatta envantere girmiş 

ilk yerli motor TUNA’dan 2 adedi 
de birlik ve fabrika seviyesi bakım 
eğitimlerinde kullanılmak için 
Kara Kuvvetleri Komutanlığına 
teslim edilmek üzere BMC Oto
motiv’in İzmir fabrikasına gön
derildiği belirten açıklamada, 
BMC Power'ın üretim için yeni 
makine kurulumlarının ve ofis 
alanı inşaatının devam ettiği 
Ankara Uzay ve Havacılık İhtisas 
Organize Sanayi Bölgesi’nde 
(HAB) bulunan yerleşkesinde şu 

an itibarıyla farklı bölümlerden 
100’ün üzerinde personelin çalış
maya başladığı bildirildi. 

 
Açıklamaya göre, Ankara’da 70 

bin metrekare alan üzerine ku
rulu olan BMC Power tesisinde 
ileri ve yenilikçi teknoloji çözüm
leri üretiliyor. 

 
Yeni Altay tankı gibi önemli 

projelerin güç ve aktarma 
teknolojilerini yüzde 100 Türk 
mühendisliğiyle üreten BMC 
Power, Türkiye’nin küresel 

savunma sanayindeki rekabet 
gücünü de artırmayı hedefliyor. 

 
2023 yılının nisan ayında 

temeli atılan BMC Power’ın 
Ankara’daki üretim kom
pleksinde ilk üretime başlanırken, 
tüm üretim tesislerinin devreye 
alınmasının da 2024 yılı sonunda 
gerçekleşmesi planlanıyor. 

 
Açıklamada bu tesisle BMC 

Power'ın, Türk savunma sanay
isinin ihtiyaçlarını karşılamanın 
yanı sıra yaratacağı teknoloji ve 

yüksek kapasite ile savunma 
sanayisinde çok önemli bir ihra
cat potansiyeli de yaratacağı ak
tarılarak, "Geçen yıl savunma 
sanayi kara araçlarında toplam 
ihracatın yüzde 52’sini tek başına 
gerçekleştirerek ihracat lideri 
olan BMC, hayata geçirdiği bu 
tesis ile önümüzdeki yıllarda da 
ülkemiz savunma sanayi ihra
catına çok daha büyük katkılar 
sağlayabilecek" değerlendirme
sine yer verildi.
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